




















































































































































































































































































































پنج شنبه 27 اردیبهشت 1402 -16 می 2024 -7 ذی القعده  1445 - شماره  27174

خبر

در  هفته  آخر  تعطیلات  افزایش  لایحه  به  رسیدگی  ادامه 
قرار  اسلامی  شورای  مجلس  دیروز  علنی   جلسه  دستورکار 
گرفت که نمایندگان با پیشنهاد تعطیلی پنجشنبه ها مخالفت و 

با تعطیلی شنبه ها موافقت کردند. 
این  سه شنبه  و  یکشنبه  روزهای  در  اسلامی  شورای  مجلس 
لایحه  درباره  اجتماعی  کمیسیون  دوم  شور  گزارش  به  هفته 
لایحه  به  موسوم  کشوری  خدمات  قانون   ۸۷ ماده  اصلاح 
افزایش تعطیلات آخر هفته و کاهش ساعت کاری کارمندان 
پرداخت، اما هیچ یک از پیشنهادات نمایندگان رأی لازم را 

برای تصویب نیاورد.
بر این اساس در جلسه علنی  دیروز )چهارشنبه ۲۶ اردیبهشت 
در  ملت  پیشنهادات وکلای  و  این لایحه  بررسی  ادامه  ماه(، 
دستورکار قرار گرفت. در گزارش کمیسیون اجتماعی مجلس 
»تعطیلی جمعه و شنبه« به عنوان تعطیلات پایان هفته آمده بود 
که حجت الاسلام سید محمدرضا میرتاج الدینی، نماینده مردم 
تبریز در مجلس پیشنهاد داد که به جای روز شنبه، پنج شنبه به 

عنوان دومین روز تعطیل باشد.
پروپاگاندایرسانهایوپیشنهادتعطیلیشنبهها

تعطیلی  گفت:  خود،  پیشنهاد  تشریح  در  میرتاج الدینی 
پنج شنبه ها با در نظر گرفتن مبانی فرهنگی، دینی، اجتماعی و 
سیاسی دارای اهمیت است و ضمن اینکه تعطیلی پنجشنبه ها 

در درازمدت در کشور نهادینه شده است.
یک  اساس  بر  شنبه  روز  تعطیلی  پیشنهاد  کرد:  بیان  وی 
که  است  حالی  در  این  شده،  مطرح  رسانه ای  پروپاگاندای 
مراودات اقتصادی آمریکا و چین ۱۵۰۰ میلیارد دلار مبادلات 

تجاری است که حتی یک ساعت یا روز اداری مشترک با هم 
ندارند. ۸۵ درصد تجارت خارجی ما با ۱۰ کشور است که 
اکثر آنها مسلمان هستند. از طرف دیگر اکنون عصر ارتباطات 

است و عملًا روز تعطیلی و غیرتعطیلی معنایی ندارد.
اگربهفکردینمردمنیستید،شنبهراتعطیلکنید

علی اکبر علیزاده برمی، نماینده مردم دامغان در مجلس شورای 
اسلامی در موافقت با پیشنهاد تعطیلی پنجشنبه ها، گفت: ۹۰ 
درصد تجارت ما با همسایگان است و مدل تعطیلی همسایگان 

هم مثل خودمان بوده و ربطی به پنج شنبه و شنبه ندارد.
وی بیان کرد: جریان غرب گرا موضوع تعطیلی شنبه را مطرح 
کرده است. چرا ما باید دنبال غربی ها برویم؟ آنها باید دنبال 
ما بیایند. اگر به فکر دین مردم هستیم، باید پنج شنبه ها تعطیل 
باشد و اگر به فکر دین مردم نیستید، هر کاری خواستید بکنید.

تعطیلیروزشنبهمانعیندارد
شورای  مجلس  در  تهران  مردم  نماینده  پیرهادی،  محسن 
با  گفت:  پنجشنبه ها،  تعطیلی  پیشنهاد  با  مخالفت  در  اسلامی 
قطع  دنیا  با  ما  تعامل  روز  چهار  عملًا  پنج شنبه  روز  تعطیلی 
پنج شنبه صحبت می کنند که  تعطیلی  می شود. کسانی درباره 
اقتصادی  تشکل   ۳۶ است.  نکرده  اقتصادی  حوزه  در  کاری 
در مجلس شورای اسلامی درخواست تعطیلی شنبه را مطرح 
کردند تا ارتباط مان با دنیا قطع نشود؛ چرا به فعالان اقتصادی 

اهمیت نمی دهیم؟
وی اظهار کرد: تعطیلی روز شنبه کم هزینه ترین و پرفایده ترین 
کار برای عرصه اقتصاد است. بنده در این مورد از دفتر مراجع 
سوال کردم دیشب هم با دفتر آیت الله آملی لاریجانی صحبت 

کردم که متن استفتای دفتر ایشان بدین شرح است: »از آنجا 
داد و ستدهای  بازار  با  تعطیلی روز شنبه هماهنگ شدن  که 
اقتصاد جهانی است و مؤثر در حل برخی مشکلات اقتصادی 
و مهار تورم است و قصد تشبه با مخالفین نیست، بلکه تعامل 
است، لذا تعطیلی روز شنبه علاوه بر روز جمعه مانعی ندارد.«

تعطیل  را  شنبه  روز  منطقه  کشورهای  اکثر  گفت:  پیرهادی 
برنامه  کشورشان  اقتصادی  منافع  برای  آنها  که  چرا  کردند، 
دارند پس با احساسات تصمیم گیری نکنیم و در راستای کمک 
به اقتصاد حرکت کنیم. اگر اشکال فقهی هم به این موضوع 
وارد باشد، شورای نگهبان بررسی می کند. ما باید به فعالان 
اقتصادی، تولید کنندگان و سرمایه گذاران احترام بگذاریم و 
کاری نکنیم که افراد مهاجرت کنند. باید همه تلاشمان حضور 
پررنگ اقتصاد باشد و اگر اقتصاد اصلاح شود، سفره مردم هم 

اصلاح می شود.
بایدبهسبکزندگیملتمتمدنایراناسلامیبهادهیم

در  بروجرد  مردم  نماینده  گودرزی،  عباس  جلسه،  ادامه  در 
بعد  تنها  لایحه  این  مگر  گفت:  شفاهی،  تذکر  در  مجلس 
اقتصادی دارد که تنها مسائل اقتصادی را مطرح می کنید؟ ما 
موظف هستیم به سنت ها، آداب و آئین و سبک زندگی ملت 
متمدن ایران اسلامی بها دهیم. در حالی که مرکز پژوهش های 
پنج شنبه  تعطیلی  اکثر مردم موافق  نظرسنجی کرده و  مجلس 
و  زندگی  سبک  دینی،  مناسک  دارید  قصد  چرا  هستند، 

سنت های مردم ایران را زیر سوال ببرید؟
ایران  فرهنگ  بعد  به  که  بگیرید  تصمیمی  کرد:  تاکید  وی 
عزیزمان آسیب نزند. اقتصاد ما از این مسئله آسیب نمی بیند. 
پروری، عدم روحیه جهادی و عدم  تن  تنبلی،  از  ما  اقتصاد 
پنج شنبه ها  است  سال ها  می بیند.  آسیب  انقلابی گری  روحیه 
اقتصاد کشور اشکالی وارد شده  به  تهران تعطیل بوده و آیا 

است؟
در نهایت، نمایندگان با ۷۵ رأی موافق، ۱۳۲ رأی مخالف و ۵ 
رأی ممتنع از مجموع ۲۱۷ نماینده حاضر در جلسه با پیشنهاد 

تعطیلی پنجشنبه ها مخالفت کردند.
 ۶۶ موافق،  رأی   ۱۳۶ با  شنبه ها  تعطیلی  جلسه،  ادامه  در 
حاضر  نماینده   ۲۱۵ مجموع  از  ممتنع  رأی   ۳ مخالف،  رأی 
است:  آمده  مصوبه  این  در  که  رسید  تصویب  به  جلسه  در 
»تمامی دستگاه های اجرایی اعم از ستادی و استانی به استثنای 
واحدهای نظامی انتظامی و امنیتی و بخش عملیاتی واحدهای 
درمانی  بهداشتی  مراکز  بیمارستانها  قبیل  از  رسانی  خدمت 
ساعات  موظفند  ورزشی  اماکن  و  بانک ها  بهزیستی  مراکز 
شنبه  پنج  تا  یکشنبه  روز  از  هفته  روز  پنج  در  را  خود  کار 
تنظیم نمایند. فهرست کامل بخش عملیاتی واحدهای خدمات 
رسانی موضوع این تبصره ظرف مدت سه ماه از تاریخ لازم 
استخدامی  و  اداری  سازمان  توسط  قانون  این  شدن  الاجرا 

کشور تهیه و به تصویب هیأت وزیران می رسد.«
گفتنی است مصوبه تعطیلی شنبه ها در صورتی اجرایی خواهد 

شد که از سوی شورای نگهبان تأیید شود.

تعطیلی »شنبه ها« در مجلس رأی آورد 

رئیس اتاق بازرگانی تهران گفت: صنعت دارو نمی تواند پول 
دارویی را که فروخته است بگیرد و ادامه این رویه به کمبود 

دارو در کشور می انجامد. 
محمود نجفی عرب، رئیس اتاق بازرگانی تهران در گفت وگو 
با ایلنا تصریح کرد: صنعت دارو همچنان در شرایط بحرانی 
قرار دارد و در تامین نقدینگی با مشکل رو به روست. صنعت 
دارو نمی تواند پول دارویی را که فروخته بگیرد و علت العلل 
این چالش اینست که بانک ها همکاری مطلوبی با این صنعت 

همانند صنایع دیگر ندارند.
رئیس اتاق بازرگانی تهران گفت: این اتفاق می تواند برآمده 
در  نقدینگی  کنترل  برای  که  باشد  انقباضی  سیاست های  از 
کشور اتخاذ شده با این حال شرکت های دارویی و به کل 
آنها  هستند،  تنگنا  در  سلامت  حوزه  در  فعال  شرکت های 
سلامت  کالاهای  خریداران  و  بیمه ها  از  باید  که  نقدینگی 
و  بیمارستان ها  از  پزشکی  تجهیزات  و  دارو  مانند  درمان  و 
دیگر مراکز درمانی دریافت کنند را به سختی می گیرند زیرا 
نقدینگی دست وپنجه  با کسری  نیز  بیمه ها  این خریداران و 

نرم می کنند.
نجفی عرب خاطرنشان کرد: سراسر زنجیره تولید و عرضه 
دارو از این جریان به طور منفی متاثر شده و سرانجام جریان 
مشکل  با  کالا  تولید  در  دارویی  شرکت های  که  است  این 
مواجه خواهند شد و نمی توانند با ارزی که به آنها تخصیص 
داده می شود گشایش اعتبار کنند بنابراین در پی این اتفاقات 
در دارو با کمبود روبه رو خواهیم شد هر چند صنعت تمام 

تلاش خود را برای مدیریت مشکلات کرده است.

بیان  با  اسلامی  شورای  مجلس  کشاورزی  کمیسیون  عضو 
یافته  کاهش  شدت  به  جامعه  گوشت  مصرف  سرانه  اینکه 
است، گفت: امیدواریم مسوولین دولت صرفا به دادن آمارهای 
تا  اقتصادی  نکنند زیرا رشد  اقتصاد کفایت  از رشد  آنچنانی 
زمانی که در سفره های مردم دیده نشود صرفا یک عدد است.

غذایی جامعه،  امنیت  با حفظ  رابطه  در  الدین سعیدی  معین 
اظهار داشت: با توجه به چالش های عدیده ای که در حوزه های 
مختلف اقتصادی ایجاد شده، پایین آمدن ارزش پول ملی و 
افزایش تورم به تبع سفره مردم تحت تاثیر قرار گرفته است. 
انجام داده که  اقدامات خوبی را  البته وزیر جهاد کشاورزی 
اما  تامین کنند  باز سعی می کنند حداقل ها را  این شرایط  در 
نمی توان افزایش قابل ملاحظه نرخ کالاهای اساسی را نادیده 

گرفت.
دیده مردم سفرههای در که زمانی تا اقتصادی رشد

نشودصرفایکعدداست
وی افزود: اخیرا آقای رئیسی در سفر به قم، با مراجع عظام 
اقلام  قیمت  خصوص  در  مراجع،  که  داشتند  دیدار  تقلید 
گوشت  مصرف  سرانه  دادند؛  جدی  تذکر  مردمی  مصرف 
جامعه به شدت کاهش یافته است و نیازهای پروتئینی مردم بر 

مبنای گزارش هایی که توسط مرکز پژوهش ها ارائه شده است 
مسوولین  امیدواریم  و  است  داشته  ملاحظه ای  قابل  کاهش 
دولت صرفا به دادن آمارهای آنچنانی از رشد اقتصاد کفایت 
مردم  سفره های  در  که  زمانی  تا  اقتصادی  رشد  زیرا  نکنند؛ 
دیده نشود صرفا یک عدد است. امیدواریم تدابیری که اتخاذ 
این  از  بیش  مردم  سفره های  که  شود  این  به  منجر  می شود 
با هر نحوی دولت  نیازهای طبیعی مردم  بلکه  کوچک نشود 

برنامه ریزی می شود تامین شود.
میتوانند ساعت ۶ روزی فقط کشاورزی چاههای

فعالیتداشتهباشند
به  اشاره  با  اسلامی  شورای  مجلس  در  چابهار  مردم  نماینده 
این  بخش  یک  گفت:  نوبرانه،  میوه های  حد  از  بیش  گرانی 
بیشترین  که  می گردد  باز  کشور  در  واسطه ها  نقش  به  مساله 
سود را می برند در حالی که کشاورز متضرر از این جریان ها 
توسط  که  بخشنامه هایی  به  توجه  با  دیگر  سوی  از  و  است 
وزارت نیرو صادر شده است، چاه های کشاورزی فقط روزی 
۶ ساعت می توانند فعالیت داشته باشند؛ بنابراین وقتی هزینه 
تولید افزایش پیدا می کند و تولید کم می شود کشاورز مجبور 
می شود قیمت را بالا ببرد. اما هر چقدر تلاش شود تا نقش 
تاثیر  هم  نهایی  قیمت  در  شود،  کمتر  دلال ها  و  واسطه ها 
می گذارد که مردم می توانند بیشتر بهره ببرند که متاسفانه این 

روند را شاهد نیستیم.
وی در پایان خاطرنشان کرد: وزارت جهاد، برنامه های خوبی 
را در راستای ارتقاء امنیت غذای ارائه داده و قوانین خوبی 
هم در مجلس داشتیم مصوبه شورای قیمت گذاری محصولات 
کشاورزی، طرح خوبی بود و با توجه به اینکه تولید و فروش 
نفت در حال افزایش است، مسلما باید ابتدا در سفره های مردم 

اثر خود را بگذارد.

رئیس سازمان حج و زیارت با ارائه توضیحاتی درباره برقراری 
عمره در سال ۱۴۰۳، آخرین وضعیت خدمات رسانی به لحاظ 

تغذیه، اسکان و درمان زائران ایرانی در حج را تشریح کرد. 
سیدعباس حسینی در گفت وگو با ایسنا با اعلام اینکه شمار 
کرده  گذر  نفر  هزار  مرز چهار  از  عربستان  در  ایرانی  زائران 
است، یادآور شد: قرار است ۸۷ هزار و ۵۵۰ نفر در قالب ۶۲۲ 

کاروان به حج اعزام شوند.
در  کرد:  اظهار  امسال،  حج  قیمتی  گروه های  به  اشاره  با  او 
مکه، امسال ۵ گروه قیمتی و در مدینه ۴ گروه قیمتی وجود 
دارد. سال گذشته مکه ۶ گروه قیمتی و مدینه ۵ گروه قیمتی 
کلا  را  گروه  یک  قیمتی،  گروه های  کف  از  امسال  داشت. 
حذف کرده ایم، یعنی پایین ترین سطح حذف شده است و در 

گروه هایی که داریم ارتقاء کیفیت در هتل اتفاق افتاده است.
دیدار  در  کرد:  اظهار  عمره  برقراری  زمان  درباره  حسینی 
عمره  که  کردیم  اعلام  رهبری  معظم  مقام  با  کارگزاران حج 
شروع شده و بعد از عملیات حج انشاالله تدوام خواهد داشت، 
اما زمان ثبت نام به فرایند نیازی دارد که باید طی شود و لازم 

برای موضوعات هواپیمایی،  مسکن، زیرساخت، حمل  است 
و نقل، تعیین نرخ ارز و انتقال آن، بین دو کشور هماهنگی ها 
را  آن  ثبت نام  تاریخ  می توان  آن  از  بعد  شود،  توافق هایی  و 

مشخص کرد.
پیشاپیشعذرخواهیمیکنیم!

حسینی سپس به برخی کمبودها در دوران حج تمتع با توجه 
به تراکم جمعیت در دو شهر مکه و مدینه اشاره کرد و افزود: 
که  کسی  است.  اصلی  اقامت  محل  حرم  واقعی،  زائر  برای 

خسته حرم و عبادت باشد دیگر درجه و کیفیت هتل را درنظر 
نمی گیرد. ما بهترین مواد غذایی را در کشور خودمان است و 
قطعا در عربستان امکان طبخ برنج ایرانی یا گوشت با کیفیت 
تولید داخل را نداریم و یا پخت رستوانی مشابه ایران نداریم. 
اینها، شرایط ساختمان هتل ها اجازه نمی دهند پخت  علاوه بر 
غذا برای مثلا دو هزار نفر جمعیت ساکن در یک هتل داشته 
از  خارج  به  را  غذا  پخت  است  سالی  چند  بنابراین  باشیم، 
هتل ها منتقل کرده ایم و شرایط به گونه ای نیست که مثل ایران 
به کار می گیریم  خدمات بدهیم، هرچند تمام تلاش خود را 
عزیز  زائران  فرهنگ  در خور  نمی توانیم خدماتی  اینکه  از  و 
امیدواریم  ما  پیشاپیش عذرخواهی می کنیم.  بدهیم  کشورمان 
حج را عالی برگزار کنیم و زائران را در صحت و سلامت به 

کشور برگردانیم.
اعزام حج تمتع از بامداد ۲۴ اردیبهشت ماه آغاز شده و زائران 
تا ۱۸ خردادماه برای شرکت در مناسک حج به عربستان اعزام 
 ۲۵ از  تمتع  حج  مناسک  عربستان،  اعلام  بنابر  شد.  خواهند 
خردادماه آغاز می شود و تا ۳۰ خردادماه ادامه خواهد داشت.

معین الدین سعیدی:

دولت برای رشد اقتصادی به آمار تکیه می کند نه سفره مردم 

رییس جمهور به وزیر امور اقتصادی و دارایی، رییس سازمان 
برنامه و بودجه و رییس بانک مرکزی ماموریت داد تا تدابیر 
نیاز صنایع را اتخاذ  لازم برای رفع موانع تامین مالی مورد 

کنند.
در  کشورمان  رئیس جمهور  رئیسی«  ابراهیم  »سید  الله  آیت 
تولید  بخش  مالی  تأمین  اینکه  بیان  با  دولت،  هیأت  جلسه 
در سال جهش تولید، از جمله برنامه های دولت برای تحقق 
رئیس  دارایی،  و  اقتصادی  امور  وزیر  است،  سال  شعار 
موظف  را  مرکزی  بانک  رئیس  و  بودجه  و  برنامه  سازمان 
اختیار  در  مالی  منابع  میزان  مشخص بودن  به  توجه  با  کرد، 
دولت، تدابیر لازم را برای رفع موانع تأمین مالی مورد نیاز 

صنایع اتخاذ کنند.
به  دولت  راهبردی  نگاه  به  اشاره  با  همچین  رئیس جمهور 
موضوع ساخت مسکن در کشور، از وزارت راه و شهرسازی 
مشوق های  ارائه  در  تسریع  خواست،  شهرداری ها  و 
برنامه های  دراولویت  را  فرسوده  بافت های  در  مسکن سازی 

خود قراردهند.
رفع دغدغده های مردم به عنوان سرمایه گذار و رکن اصلی 
بورس و بازار سرمایه از دیگر تأکیدات رییسی به مسؤولان 

مربوط در جلسه امروز هیأت دولت بود.
رئیس جمهور همچنین با اشاره به فرا رسیدن سالروز اشغال 
فلسطین و روز نکبت، ایستادگی، پایمردی و مقاومت مردم 
فلسطین به رغم ۷۵ سال ظلم، جنایت، اشغالگری و غارت 
و ویرانی رژیم صهیونیستی را ستود و با بیان اینکه روحیه 
جدید  نسل های  در  دشمن ستیزی  و  وطن دوستی  مقاومت، 
خیزش  و  بیداری  کرد  امیداوری  ابراز  است،  شده  تقویت 
آزادی سرزمین  به  اشغالگر،  علیه رژیم  جهانی شکل گرفته 

فلسطین و بازگشت حاکمیت به مردم فلسطین منجر شود.

رئیس سازمان حج :

زمان ثبت نام عمره هنوز معلوم نیست

رییس جمهور در جلسه هیات دولت: 
ماموریت به تیم اقتصادی دولت 

برای رفع موانع مالی صنایع 

وزیر کار: افزایش حق مسکن منتفی ست 
کارگران: دستمزد ۱۴۰۳ را قبول نداریم!

وزیر کار احتمال افزایش حق مسکن کارگران را از اساس 
منتفی دانست. 

صولت مرتضوی، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، افزایش 
حق مسکن کارگران در سال جاری را کاملًا منتفی دانست 
و گفت: ما حداقل حقوق و دستمزد کارگران را ۳۵ درصد 
اتفاق  به  کارفرمایان  و  کارگران  نمایندگان  دادیم.  افزایش 
نظرشان این بود که آیتم های  اصلی افزایش پیدا کند، شورای 

عالی کار هم پیشنهاد دیگری در این حوزه نداشتند.
این در حالیست که پیش از این، مقامات وزارت کار بارها 
در مورد احتمال اصلاح مصوبه مزدی و افزایش حق مسکن 
کارگران سخن گفته بودند؛ حتی در مرحله ای، کارگران در 

انتظار ابلاغ افزایش ۳۵ درصدی حق مسکن ۱۴۰۳ بودند.
منتفی شدن قطعیِ افزایش حق مسکن، با انتقادات کارگران 
مواجه شده است و اعضای کارگری شورایعالی کار معتقدند، 
این  در  باقری  محسن  است.  نادرست  دولت  رویکرد  این 
رابطه می گوید: مزد ۱۴۰۳ بدون امضای نمایندگان کارگری 

به تصویب رسیده و بدون تردید باید اصلاح شود.
به گفته وی، اعضای کارگری منتظر برگزاری مذاکرات مزدی 
هستند؛ قرار بوده در اردیبهشت یک نشست شورایعالی کار 
برگزار شود ولی وزارت کار در این زمینه اهمال کرده است.

این عضو کارگری شورایعالی کار تاکید دارد که مزد ۱۴۰۳ 
تورم و سبد  نرخ  به تصویب رسیده و  قانون  بدون رعایت 

معیشت در آن لحاظ نشده است.

صنعت دارو همچنان در بحران 
بانک ها همکاری نمی کنند

وزیر امور خارجه هند در واکنش به اظهارات آمریکایی ها در 
خصوص انعقاد قرارداد ۱۰ ساله بین ایران و هند بیان کرد که 

این توافق به نفع کل منطقه خواهد بود. 
 سوبرامانیام جایشانکار، وزیر امور خارجه هند در واکنش به 
هشدار آمریکا یک روز پس از امضای قرارداد ۱۰ ساله هند و 
ایران برای بهره برداری از بندر استراتژیک چابهار ایران، تاکید 

کرد که این توافق به نفع کل منطقه خواهد بود.
»ما  گفت:  برگزار شد،  کلکته  در  که  مراسمی  در  جایشانکار 

وجود  دلیل  به  اما  داریم،  طولانی ای  ارتباط  چابهار  بندر  با 
مشکلات مختلف نمی توانستیم قراردادی طولانی امضا کنیم.«

وی افزود: »در نهایت، ما توانستیم این موضوع را حل کنیم 
و توافق بلندمدت را به سرانجام برسانیم. یک توافق بلندمدت 
ضروری است، زیرا بدون آن، نمی توانید عملیات بندری را که 

به اعتقاد ما به نفع کل منطقه است، بهبود بخشید.«
پیشتر ودانت پاتل، معاون سخنگوی وزارت خارجه آمریکا به 
ایران و هند برای مدیریت  بین  امضای یک قرارداد ۱۰ ساله 

آن  از  نگرانی  ابراز  ضمن  و  داد  نشان  واکنش  چابهار  بندر 
هند را به اعمال تحریم تهدید کرد. ایران و هند روز دوشنبه 
یک قرارداد ۱۰ ساله برای تجهیز و بهره برداری از پایانه های 
امضا  بهشتی چابهار  بندر شهید  و کالاهای عمومی  کانتینری 
کردند. این توافق را مهرداد بذرپاش، وزیر راه و شهرسازی و 
ساربانادا سونووال وزیر کشتیرانی هند در تهران امضا کردند.

وزیر کشتی رانی هند این تحول را »لحظه ای تاریخی در روابط 
ایران و هند« توصیف کرد.

وزیر خارجه هند: توافق چابهار به نفع کل منطقه خواهد بود 

رژیم  به  آمریکا  دلاری  میلیارد  یک  بسته 
صهیونیستی در کنگره بررسی می شود

 ۲  مقام آمریکایی اعلام کردند وزارت خارجه بسته یک میلیارد 
به  بررسی  برای  را  صهیونیستی  رژیم  به  تسلیحاتی  کمک  دلاری 
کنگره برده است. روسا و اعضای برجسته کمیته های روابط خارجی 
سنا و مجلس نمایندگان آمریکا مسؤول بررسی توافق های تسلیحات 
اسرائیل  به  کمک  دلاری  میلیار  یک  بسته  این  و  هستند  خارجی 
ارسال  کنگره  به  بررسی  برای  آمریکا  خارجه  وزارت  توسط  نیز 
شده است.این بسته جدید شامل گلوله های تانک، خمپاره و وسایل 
تاکتیکی زرهی است.وال استریت ژورنال نیز قبلا گزارش داد که 
به  ارسال سلاح های جدیدی  با  آمریکا  جمهور  رئیس  بایدن،  جو 

ارزش یک میلیارد دلار برای اسرائیل موافقت خواهد کرد. 
سقوط  از  را  غربی  کی یف  سلاح  هیچ  زاخارووا: 

نجات نخواهد داد 
تاکید کرد که هیچ سلاح غربی  سخنگوی وزارت خارجه روسیه 
 کی یف را از سقوط نجات نخواهد داد. »ماریا زاخارووا«، سخنگوی 
وزارت خارجه روسیه اعلام کرد که اگر پخش رسانه های روسی و 
فعالیت خبرنگاران روس محدود شود، کشورش با سرعت برق در 
پاسخ به غرب مقابله به مثل خواهد کرد.زاخارووا گفت: »می دانم 
که این بار اگر اقدامات مشابهی علیه خبرنگاران روس و رسانه های 
روسی از سوی اتحادیه اروپا، بروکسل یا هر کشوری انجام شود، 
با سرعت  افزود: »ما  اقدام مشابه پاسخ خواهیم داد«.وی  با  نیز  ما 

برق و به شیوه ای بسیار دردناک به غربی ها پاسخ خواهیم داد«.
سامح الشکری: تل آویو تنها مسئول فاجعه انسانی 

در نوار غزه است 
وزیر خارجه مصر کنترل اسرائیل بر بخش فلسطینی گذرگاه مرزی 
رفح و عملیات نظامی آن در اطراف گذرگاه را علت اصلی ناتوانی 
در ورود کمک ها از گذرگاه به شمار آورد. »سامح الشکری«، وزیر 
خارجه مصر کنترل اسرائیل بر بخش فلسطینی گذرگاه مرزی رفح 
ناتوانی  اصلی  علت  را  گذرگاه  اطراف  در  آن  نظامی  عملیات  و 
مخالفت  بر  آورد. شکری  شمار  به  گذرگاه  از  کمک ها  ورود  در 
قاطعانه مصر با سیاست رژیم صهیونیستی در مقلوب کردن واقعیت 
تنها مسئول  را  آویو  تل  تاکید کرد و  نگرفتن مسئولیت  برعهده  و 
فاجعه انسانی که فلسطینی ها در حال حاضر در نوار غزه از آن رنج 

می بردند دانست.
می کنند  بمباران  را  یمن  که  هواپیماهایی 

آمریکایی هستند، نه سعودی 
رئیس پیشین اطلاعات عربستان سعودی تاکید کرد که بمباران یمن 
رئیس  الفیصل«،  »ترکی  می شود.  انجام  غربی  هواپیماهای  توسط 
امور  دانشکده  با  گفت و گو  در  سعودی  عربستان  اطلاعات  پیشین 
به  توجه  با  یمن  وضعیت  موضوع  به  پرینستون  دانشگاه  بین الملل 
تشدید تنش بین جنبش انصارالله و ایالات متحده آمریکا پرداخت. 
الفیصل با بیان اینکه در مواضع دو طرف تحول ایجاد شده است، 
تاکید کرد: »کسانی که در گذشته از ریاض می خواستند با انصارالله 
ادامه داد: »امکان  با آنها در تضاد هستند«.وی  درگیر شود، اکنون 
نداشت چنین اتفاقی رخ دهد اما اکنون عملی شده است اما باید از 

شدت موشک ها و پهپادها کاسته شود«.
جهان  وضعیت  از  آن  شرکای  و  روسیه  پوتین: 

ناراضی هستند 
وضعیت  از  متحدانش  و  مسکو  نارضایتی  بر  روسیه  رئیس جمهور 
روسیه  رئیس جمهور  پوتین«،  »ولادیمیر  کرد.  تاکید  جهان  کنونی 
امروز -چهارشنبه- تاکید کرد که مسکو و شرکای آن از وضعیت 
برای  انتخاب ملت های دیگر  از  ناراضی هستند، زیرا غرب  جهان 
مهد  عنوان  به  »زمین  گفت:  می کند.پوتین  خودداری  همکاری 
 ، هستیم  برابر  شهروندان  همه  ما  و  ماست  مشترک  وطن  بشریت 
با  باره  این  در  کره خاکی  این  مردم  بیشتر  که   دارم  اطمینان  من 
من هم عقیده هستند، اما به نظر می رسد کشورهایی که ادعا می 
ندارند«.وی  اعتقادی  چنین  هستند،  طلایی  میلیاردهای  جزو  کنند 
امتناع  فرهنگی  تنوع  و  تمدن  به  احترام  از  غربی  »نخبگان  افزود: 
می کنند و ارزش های سنتی که در طول قرن ها شکل گرفته است 

را رد می کنند«.
لاهه  دیوان  حکم  نگران  اسرائیل  آحارونوت: 

درباره رفح است
است  این  نگران  اسرائیل  نوشت:  آحارونوت  یدیعوت  روزنامه   
روزهای  در  استماع  دادگستری طی جلسات  بین المللی  دیوان  که 
پنجشنبه و جمعه حکمی را درباره توقف جنگ در رفح، واقع در 
تصمیمی  هنوز  سیاسی  مقامات  کند.  غزه صادر  نقطه  جنوبی ترین 
اما  نگرفته اند  جلسه  این  در  اسرائیل  نمایندگان  حضور  درباره 
می کنند.یدیعوت  بررسی  را  جلسه  انداختن  تأخیر  به  درخواست 
آحارونوت نوشت: طبق حکم دیوان لاهه، جلسه استماع آفریقای 
اسرائیل  می شود.  برگزار  جمعه  اسرائیل  جلسه  و  پنجشنبه  جنوبی 
می خواهد درخواست به تأخیر انداختن جلسه را بدهد، با این دلیل 
نیست.  کافی  جلسه  در  شرکت  جهت  آمادگی  برای  روز  دو  که 
اسرائیل نگران است این دادگاه در آینده نزدیک حکم توقف جنگ 

در رفح را صادر کند.
هشدار آمریکا به گرجستان

دولت بایدن به گرجستان هشدار داد که چنانچه لایحه مناقشه برانگیز 
طرز  به  را  تفلیس  با  روابطش  کند،  اجرایی  را  خارجی«  »عوامل 
جدی مورد ارزیابی مجدد قرار می دهد. »کارین ژان پی یر« سخنگوی 
خارجی  عوامل  لایحه  بابت  به شدت  واشنگتن  گفت،  سفید  کاخ 
سفید  کاخ  دارد.سخنگوی  مشکل  شده،  مطرح  تفلیس  توسط  که 
رئیس جمهور  زورابیشویلی«  »سالومه  از  واشنگتن  گفت،  همچنین 
»ما  گفت:  کند.وی  وتو  را  لایحه  این  که  دارد  انتظار  گرجستان 
صراحتا در مورد نگرانی های خود در مورد قوانینی که با ارزش های 
دموکراتیک مغایرت دارد و گرجستان را از ارزش های اتحادیه اروپا 

دورتر می کند، صحبت کرده ایم.«
عملیات  فوری  توقف  خواستار  اروپا  اتحادیه 

اسرائیل در رفح شد
اسرائیل  از  بیانیه ای  در  اروپا  اتحادیه  خارجی  اقدام  سرویس 
کند.تارنمای  متوقف  بلافاصله  را  رفح  در  عملیات  تا  خواست 
رژیم  از  بیانیه ای  انتشار  با  اروپا  اتحادیه  خارجی  اقدام  سرویس 
صهیونیستی خواست تا عملیات در رفح را بلافاصله متوقف کند. 
این درخواست درحالی است که اتحادیه اروپا تاکنون حمایت های 
زیادی از جنایات رژیم صهیونیستی به عمل آورده است. در این 
این عملیات روند توزیع کمک های بشردوستانه  بیانیه آمده است: 
در غزه را بیش از پیش مختل می کند و به آوارگی، قحطی و رنج 
بیشتر انسان ها منجر می شود. بیش از یک میلیون غیرنظامی داخل و 
اطراف رفح پناه گرفته اند و به آنها گفته شده است که این مناطق 
را  آنها  نمی توان  به گفته سازمان ملل،  مناطقی که  تخلیه کنند؛  را 

امن در نظر گرفت.
قطر: اگر اسرائیل دست از تجاوز بردارد می توان 

به توافق رسید 
کمک های  ورود  لزوم  بر  تاکید  با  قطر  خارجه  وزارت  سخنگوی 
مستمر به غزه اعلام کرد که اگر اسرائیل دست از تجاوزگری بردارد 
می توان برای آتش بس به توافق رسید. ماجد الانصاری« سخنگوی 
که  بس  آتش  مذاکرات  درباره  سخنانی  طی  قطر  خارجه  وزارت 
بر  خود  اصرار  از  اسرائیلی ها  اگر  کرد:  اعلام  رسیده  بن بست  به 
ادامه جنگ غزه دست بردارند می توان ظرف چند روز برای آتش 
بس به توافق رسید.وی افزود که قطر به تلاش های خود همراه با 
کشورهای عربی دیگر و آمریکا برای دستیابی به توافق درباره آتش 
بردارد  حمله  از  دست  اسرائیل  اگر  و  می دهد  ادامه  غزه  در  بس 

می توان به توافق رسید.



3پنج شنبه 27 اردیبهشت 1402 -16 می 2024 -7 ذی القعده  1445 - شماره  7174
گیلانگیلان

مدیرعامل شرکت گاز گیلان :
۸۹ واحد صنعتی جدید به شبکه 

گاز در گیلان متصل شدند

خرید ۳۱ هزار و ۱۷۷ تنُ برگ سبز 
چای از چایکاران شمال کشور

رئیس کل دادگستری استان گیلان با بیان اینکه ۳۵ مرکز ماده 
گفت:  است،  شده  راه اندازی  استان  در  اعتیاد  رفع  برای   ۱۵

مسئولان باید در کاهش آسیب های اجتماعی تلاش کنند. 
در  نیارکی  صادقی  اسماعیل  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
بازدیدی که به همراه معاونین قضایی از دادگستری شهرستان 
سیاهکل و کمپ ترک اعتیاد انجام داد با اشاره به اینکه سنددار 
کردن اراضی زراعی و منازل مسکونی در شهرها و روستاها 
با هدف جلوگیری از تعرض به مالکیت افراد ضروری است، 
اظهار کرد: این امر موجب اطمینان خاطر مردم از دارایی ها و 

اموال خود شده و دست سودجویان را کوتاه می کند.
شهرداری  افزود:  شهری،  مدیریت  به  توجه  بر  تاکید  با  وی 
سیاهکل در خصوص جذب بودجه و ارائه خدمات به مردم 

اقدامات مطلوبی انجام داده که قابل تقدیر است.

مشکلات  از  یکی  اینکه  بیان  با  گیلان  قضایی  رئیس شورای 
امروز جامعه ما موضوع اعتیاد است، گفت: اعتیاد زیر ساخت 
باید مورد توجه  و عامل سایر آسیب های اجتماعی است که 

قرار گیرد.
حجت الاسلام والمسلمین صادقی نیارکی تصریح کرد: آستانه 
تحمل فرد معتاد به شدت پایین است و همین مساله موجب 
خشونت رفتاری و کلامی می شود لذا یکی از عوامل افزایش 

طلاق، سرقت و غیره در جامعه اعتیاد است.
این مقام ارشد قضایی با اعلام اینکه ۳۵ مرکز ماده ۱۵ برای 
کرد:  تصریح  است،  شده  اندازی  راه  استان  در  اعتیاد  رفع 
مسئولان باید در کاهش آسیب های اجتماعی تلاش و همچنین 
خانواده های افراد مبتلا نیز باید آنان را همراهی کرده و زمینه 

ترک اعتیاد این افراد را فراهم کنند.

وی خاطرنشان کرد: اقدامات بعد از ترک و خروج از کمپ 
ترک اعتیاد بسیار مهم و اساسی است و باید برنامه مشخصی 
برای این مرحله طراحی شود تا بستر ابتلای مجدد این افراد 

فراهم نشود.
رئیس کل دادگستری استان گیلان با اشاره به ضرورت مدیریت 
پسماند در شهرستان سیاهکل، گفت: با توجه به آلودگی های 
ناشی از عدم ساماندهی زباله برای مردم و پیوست های زیست 
محیطی این معضل، باید تلاش و جدیت بیشتری در راستای 

حل آن صورت گیرد.
برای تسریع در ساخت کمربندی  صدور دستور قضایی 

خیام سیاهکل 
شهرستان  از  بازدید  در  گیلان  استان  دادگستری  کل  رئیس 
سیاهکل، دستورات لازم در خصوص تسریع ساخت کمربندی 

خیام سیاهکل را صادر کرد.
حجت الاسلام و المسلمین صادقی نیارکی با اشاره به اینکه 
پیش  سال   ۲۰ حدود  از  سیاهکل  شهرستان  کمربندی  پروژه 
باید  کرد:  اظهار  است،  نرسیده  اتمام  به  هنوز  و  شده  آغاز 
ترافیک  و  تردد  مشکلات  کمربندی،  این  ساخت  اتمام  با 
شهروندان سیاهکل برطرف شده و موجبات رضایت و آسایش 

مردم فراهم شود.
وی با بیان اینکه این طرح تاکنون ۷۵ درصد پیشرفت داشته 
است، گفت: تردد ماشین های برون شهری متعلق به کارخانه 
سیمان از داخل شهر مشکلات متعددی برای شهروندان ایجاد 

کرده است.
رئیس شورای قضایی گیلان با اعلام اینکه باید مصالح و اعتبار 
لازم برای اتمام پروژه فراهم شود به شهردار سیاهکل دستور 
داد تا بر تسریع روند پروژه نظارت داشته و مشکلات احتمالی 

را به مراجع قضایی اعلام کنند.
سازمان  و  بودجه  و  برنامه  سازمان  رئیس  به  همچنین  وی 
تخصیص  در  تا  داد  دستور  نیز  تجارت  و  معدن  صنعت، 

اعتبارات و مصالح مورد نیاز اقدام کنند.

رئیس شورای اسلامي شهر رشت با بیان اینکه سرمایه گذاران 
لاکان  هکتاری   ۴۵۰ پارک  در  گذاری  سرمایه  برای  متعددی 
رشت اعلام آمادگی کرده اند، گفت: یقیناً پارک ۴۵۰ هکتاری 
شغلی  فرصت های  تواند  می  رشت  عینک  تالاب  و  لاکان 

فراوانی در رشت ایجاد کند.
محمد حسین واثق کارگرنیا رئیس شورای اسلامی شهر رشت 
به  رشت  شهرداری  در  برنامه ها  از  برخی  اینکه  از  انتقاد  با 
کندی پیش می رود اظهار کرد: علیرغم تاکیدات شهردار رشت 
و پیگیری های اعضای شورا، در مجموع به غیر از چند پروژه 
مربوط به طرح میثاق که شامل تقاطع های غیر همسطح است، 
مابقی موارد به کُندی پیش می رود که موجب گلایه اعضای 

شورا از برخی از مدیران شهرداری رشت است. 
وی با اشاره به اینکه انتظار داشتیم در سازمان سرمایه گذاری 
شهرداری رشت تحولاتی رقم بخورد افزود: انتظار داریم برای 
بخش  مشارکت  جذب  به  نسبت  عمرانی  پروژه های  اجرای 
اقدامات  شاهد  سرمایه گذاری  بسته های  تهیه  برای  خصوصی 
باید  سازمان  عملکرد  بهبود  برای  و  باشیم  مفیدتری  و  موثر 
چاره اندیشی شود، چون عملا هیچ برآیند و نتیجه مطلوبی از 

عملکرد سازمان سرمایه گذاری مشاهده نمی شود.
پروژه های  در  مشارکت  بابت  گذاران  سرمایه  مراجعه 

عمرانی رشت
در  مشارکت  بابت  گذار  سرمایه  چندین  مراجعه  به  کارگرنیا 
وجود  علیرغم  گفت:  و  کرد  اشاره  و...  عمرانی  پروژه های 
ظرفیتهای بالای سرمایه گذاری در رشت، متاسفانه هیچ طرح 
با طرح  هر موضوعی  در  و  ندارد  ارائه وجود  برای  آماده ای 
سازمان  با  توافق  عدم  مالکیت،  مشکلات  جمله  از  مباحثی 
متولی و سازمانهای مسئول و... به گونه ای شاهد بی توجهی به 

ظرفیت های سرمایه گذاری در رشت هستیم. 
انجام اصلاحات در مطالعات پروژه گیل لند

وی با اشاره به پروژه گیل لند افزود: پروژه گیل لند از دوران 
فعالیت شورای چهارم مطرح است اما متاسفانه هنوز به نتیجه 
نرسیده و حالا منتظر اخذ برخی از موافقت ها از سوی مرکز 
و در بخش هایی از این پروژه نیازمند اصلاحاتی در مطالعات 

مربوط به آن هستیم. 
از  یکی  در  اینکه  بیان  با  رشت  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
جلسات اخیر صحن شورای رشت بابت تعیین تکلیف مشاور 
پروژه گیل لند تاکیداتی داشتم تصریح کرد: باید پیش از اینکه 
پاسخ نهایی را از سوی تهران پیرامون پروژه گیل لند دریافت 
کنیم، مطالعات این پروژه باید تکمیل و بیش از این فرصت 

سوزی نشود. 
بیان کرد: در  با اشاره به پروژه تالاب عینک رشت  کارگرنیا 
خیلی از شهرها با ایجاد یک استخر مصنوعی با هزینه زیاد، 
بیشترین بهره برداری را انجام می دهند، اما در شهر رشت با 
وجود نعمتی خدادادی همچون تالاب عینک، متاسفانه فقط در 

حد حرف و شعار پیرامون آن عمل می شود.
حضور  برای  لاکان  هکتاری   ۴۵۰ پارک  آماده سازی 

گردشگران در فصل تابستان

وی با بیان اینکه وعده های بی نتیجه موجب بی اعتمادی مردم 
دوچرخه  مسیر  و  راه  پیاده  مسیر  است  قرار  افزود:  می شود 
سواری و... در اطراف قطعه سوم تالاب عینک اجرایی شود، 
اما عملا این اقدامات با آن اهداف بزرگ که در موضوع تالاب 
عینک مورد نظر بود، فاصله فراوانی دارد و احداث پیاده راه 
۲ هزار و چهارصدمتری فقط یک حرکت کوچک با توجه به 

ظرفیت های فوق العاده تالاب عینک است. 
کارگرنیا با اشاره به پارک ۴۵۰ هکتاری لاکان افزود: قرار بود 
بازدید  منظور حضور و  به  پارک  از  نوروز بخشی  برای عید 
گردشگران بازگشایی شود که متاسفانه اقدامی صورت نگرفت 
و حالا با توجه به اینکه فصل تابستان در پیش است، همچنان 
باید  رشت  شهرداری  و  هستیم  پارک  این  بلاتکلیفی  شاهد 
در  تسریع  و ضمن  کرده  ورود  بابت  این  از  سریعتر  چه  هر 
تمدید قرارداد همزمان با بازگشایی آن و حضور شهروندان و 
گردشگران در پارک ۴۵۰ هکتاری نسبت به انجام پروژه های 

مربوط به آن اقدام کند. 
وی به واگذاری پارک ۴۵۰ هکتاری لاکان به بخش خصوصی 
اشاره کرد و گفت: سرمایه گذاران متعددی برای سرمایه گذاری 
یقینا  و  آمادگی کرده اند  اعلام  پارک ۴۵۰ هکتاری لاکان  در 
می تواند  رشت  عینک  تالاب  و  لاکان  هکتاری   ۴۵۰ پارک 
به  منجر  که  کند  ایجاد  در رشت  فراوانی  شغلی  فرصت های 
پایدار  درآمد  و  شهروندان  برای  درآمدزایی  و  اشتغال  ایجاد 

برای شهرداری رشت شود.
 رئیس شورای اسلامی شهر رشت با قدردانی از پیگیری های 
طرح  پروژه های  اجرای  پیرامون  رشت  شهرداری  مجموعه 
تسریع  برای  کنار تلاش  داریم در  انتظار  میثاق تصریح کرد: 
بخشیدن به اجرای پروژه های طرح میثاق که یک عملکرد مثبت 
در کارنامه فعالیتی این دوره از مدیریت شهری رشت است، به 
سایر پروژه های عمرانی نیز با همین سرعت و دقت توجه شود.

حضور  با  عمومی  روابط  و  ارتباطات  ملی  روز  مناسبت  به 
زحمات  از  رشت  شهر  اسلامی  شورای  اعضای  و  شهردار 
در  عمومی  روابط  عرصه  فعالان  و  کارشناسان  مسوولان، 

شهرداری رشت تجلیل شد.
تبریک روز روابط عمومی و  با  رحیم شوقی، شهردار رشت 
برای  سازمان ها  کرد:  اظهار  عرصه  این  فعالان  به  خداقوت 
موفقیت، دوام و بقای خود نیازمند استفاده از علم ارتباطات 

هستند و روابط عمومی ها در این زمینه نقش اصلی را دارند.
روابط  بی بدیل  و  کلیدی  نقش  به  اشاره  با  رشت  شهردار 
و  هدفمند  تعامل  افزود:  عمومی  افکار  اقناع  در  عمومی ها 
انتقال اطلاعات دقیق و صحیح،  با مخاطبان،  ارتباط دوسویه 
دریافت اشکالات سیستم از مخاطب و رفع آن ها از ویژگی های 
اساسی روابط عمومی هاست که مورد تاکید ما نیز قرار دارد.

ارتباطات عملکرد شهرداری  انتقال  اینکه در  بر  تاکید  با  وی 

در  داد:  ادامه  نیست،  ملاک  شهردار  شخص  و  است  مهم 
شهرداری و مدیریت شهری فضای کار کردن فراهم است و 
انعکاس عملکرد شهرداری و خواسته ها و  نیز  اعضای شورا 

نظرات مردم از روابط عمومی انتظار دارند.
پروژه های  که  زمان  از  برهه  این  در  ما  اینکه  بیان  با  شوقی 
شهری در حال پیشرفت است نیازمند همراهی مردم در ادامه 
این همراهی روابط عمومی ها  مسیر هستیم، تصریح کرد: در 

نقش اصلی را ایفا می کنند.
بسیار  مسئولیت  عمومی  روابط  کرد:  تصریح  رشت  شهردار 
مهمی در شهرداری بر عهده دارد و به عنوان یک رسانه نقش 
بسزایی در تولید محتوای مناسب، فرهنگ سازی در موضوعات 
نحوه  و  کیفیت  خصوص  در  اخبار  اطلاع رسانی  و  شهری 

خدمات رسانی به شهروندان ایفا می کند.
به مدد تلاش و همتتان، شاهد  امیدوارم  پایان گفت:  وی در 
مجموعه  از  مردم  رضایتمندی  سطح  و  سازمانی  ارتقای 
در  شهری  خدمات  سطح  ارتقای  با  همراه  شهری  مدیریت 

جامعه و تحقق اهداف عالیه جامعه اسلامی باشیم.

مدیرعامل آب منطقه ای گیلان با بیان اینکه بارش های به هنگام 
می  سد  آب  مصرف  در  صرفه جویی  موجب  ماه  اردیبهشت 
شود، گفت: امیدواریم این صرفه جویی به حدود ۱۵۰ میلیون 

متر مکعب برسد. 
»وحید خرمی« با اشاره به گذشت یک هفته از رهاسازی آب 
بر  کشاورزی  کانال های  آبگذاری  کرد:  اظهار  سفیدرود،  سد 
اساس تقویم زراعی از ۱۷ اردیبهشت ماه در حال انجام است 
و کشاورزان همکاری لازم را با عوامل اجرایی حوزه مدیریت 

منابع آب دارند.
به صرفه جویی در  اینکه بارش های هفته گذشته  بیان  با  وی 
مصرف آب سد کمک کرد، افزود: از محل این بارش ها حدود 

مناسبی  عدد  که  داشتیم  ذخیره سازی  مترمکعب  میلیون   ۳۰
است.

پیش بینی  به  اشاره  با  گیلان  منطقه ای  آب  شرکت  مدیرعامل 

بارش های مناسب طی روزهای آینده، تصریح کرد: امیدواریم 
بتوانیم صرفه جویی را به حدود ۱۵۰ میلیون مترمکعب برسانیم 

تا بخشی از کم آبی سال زراعی جاری را جبران کنیم.
خرمی ذخیره سد سفیدرود در این لحظه را ۷۰۰ میلیون متر 
شبکه  کانال های  آبگذاری  کرد:  خاطرنشان  و  دانست  مکعب 
سد طبق برنامه ادامه دارد تا کشاورزان بتوانند نشاء شالیزارها 

را انجام دهند.
آبگذاری  و  آب  رهاسازی  ریزی  برنامه  اینکه  بیان  با  وی 
کانال ها طبق تقویم زراعی ادامه دارد و تغییر زمانی نخواهیم 
داشت، یادآور شد: در زمان هر بارش، به میزان صرفه جویی، 

از دبی کانال کم می کنیم.

رئیس کل دادگستری گیلان:

۳۵ مرکز ماده ۱۵ برای رفع اعتیاد در گیلان راه اندازی شد

رئیس شورای شهر رشت خبر داد

سرمایه گذاری در پارک ۴۵۰هکتاری لاکان رشت

شهردار رشت در جمع مسئولین و فعالان عرصه روابط عمومی تاکید کرد

لزوم تعامل هدفمند و ارتباط دو سویه با مخاطبان 
توسط فعالان عرصه روابط عمومی

مدیرعامل شرکت گاز گیلان از بهره مندی ۸۹ واحد صنعتی 
جدید به شبکه گاز در استان با هدف رونق تولید و اشتغال 

در سال ۱۴۰۲ خبر داد. 
عیسی جمال نیکویی امروز ۲۵ اردیبهشت ماه در تشریح این 
خبر اظهار کرد: با هدف رونق تولید و اشتغال به ۸۹ واحد 
صنعتی جدید در سال ۱۴۰۲ گازرسانی شد، با گازدار شدن 
این واحدهای صنعتی، مجموع صنایع گازدار استان به ۶۶۶۵ 

مشترک افزایش یافته است.
مدیرعامل شرکت گاز گیلان افزود: علاوه بر میزان یادشده 
واحد گازرسانی به صنایع، این شرکت در سال گذشته به ۱۵ 

مجتمع مسکونی گازرسانی کرده است.
جمال نیکویی با بیان اینکه برای گازرسانی به ۱۰۴ صنعت و 
مجتمع مسکونی، بیش از ۹ کیلومتر خط تغذیه و ۲۳ کیلومتر 
شبکه توزیع اجرا شده است، تصریح کرد: با تحقق این مهم 
۳۱ هزار و ۳۵۰ مترمکعب در ساعت گاز طبیعی جایگزین 

شده است.
جلب  و  مردم  به  خدمت  را  گاز  شرکت  اصلی  هدف  وی 
رضایت حداکثری مصرف کنندگان گاز طبیعی عنوان کرد 
و گفت: بی تردید با گازرسانی گسترده به صنایع استان در 
کنار گازرسانی به سایر بخش ها، زمینه رونق تولید و کسب 
و کار و به تبع آن رضایتمندی مردم استان فراهم شده است.

نصب اولین پلاک کدپستی هوشمند 
در روستای بازکیاگوراب لاهیجان

روستای  در  هوشمند  کدپستی  پلاک  اولین  نصب  مراسم 
گیلان  پست  کل  مدیر  حضور  با  لاهیجان  بازکیاگوراب 

برگزار شد.
روستای  اماکن  اطلاعات  بهنگام سازی  اتمام  آئین   
بازکیاگوراب و آغاز نصب پلاک های کدپستی هوشمند در 
این روستا با حضور »محمدحسین هوشنگی« مدیر کل پست 
گیلان، »سلمان زارع« منتخب مردم شهرستانهای لاهیجان و 
سیاهکل در مجلس شورای اسلامی، »روح الله بخشی نژاد« 
محلی  مسئولین  از  جمعی  و  لاهیجان  شهرستان  فرماندار 

برگزار شد.
تشریح  مراسم ضمن  این  ابتدای  در  گیلان  پست  مدیر کل 
الزامات قانونی پروژه جی نف اظهار داشت: قانون استفاده 
از کدپستی و تشکیل پایگاه داده املاک در سال ۷۶ تصویب 
اجرای  راستای  در  نف  جی.  ملی  پروژه  اجرای  که  شده 
پیرامون زیر  این قانون و تحقق منویات مقام معظم رهبری 

ساخت های اقتصاد مقاوتی است.
وی با اشاره به اینکه روستای بازکیاگوراب اولین روستای 
اماکن آن  بهنگام سازی اطلاعات  الگویی است که عملیات 
اتمام رسیده و همزمان پروژه نصب پلاک های کدپستی  به 
هوشمند آن آغاز خواهد شد اضافه کرد: با اجرای این طرح 
بالغ بر ۶ هزار ملک اعم از زمین و ساختمان با کاربری های 
متفاوت شناسایی شده که این امر سبب خواهد شد بودجه 
این  از  گیری  بهره  با  روستا  این  در  منابع  توزیع  و  ریزی 

اطلاعات صورت پذیرد.
هوشنگی ارائه خدمات برخط، بسترسازی دولت الکترونیک، 
هوشمندسازی ارائه خدمات برای دستگاههای که بصورت 
ریزی های  برنامه  می پردازند،  خدمت  ارائه  به  محور  مکان 
مراکز  ایجاد  و  اماکن  فعلی  موجودیت  بر  مبتنی  توسعه ای 
ورزشی و تفریحی با مد نظر قراردادن گستره توزیع جمعیتی 
استان  در  نف  جی  ملی  پروژه  اجرای  مهم  مصادیق  از  را 

دانست.
سلمان زارع منتخب مردم شهرستانهای سیاهکل و لاهیجان 
نیز در این مراسم با بیان اینکه امسال به نام سال مشارکت 
مردم در جهش تولید مزین شده اظهار داشت: طرح جی نف 
مشارکت فعالانه مردم در توسعه اقتصادی را همراه خواهد 
و  سال  شعار  تحقق  راستای  در  هستیم  صدد  در  و  داشت 
با مشارکت پست استان نسبت به برگزاری اولین نمایشگاه 
با هدف ایجاد  دائمی صنایع دستی در لاهیجان و سیاهکل 

اشتغال پایدار اقدام نماییم.
اشاره  با  لاهیجان  فرماندار  نژاد  بخشی  الله  روح  ادامه  در 
به  برخط  ارائه خدمات  الکترونیک و  ایجاد دولت  اینکه  به 
شهرها و روستاها نیازمند زیر ساخت است، پروژه ملی جی 
نف را یک زیر ساخت اساسی دانست و بر تسریع در اجرای 

این طرح در سراسر شهرستان تأکید کرد.
اولین پلاک  از  نمادین  به طور  مراسم  این  در  است  گفتنی 

کدپستی هوشمند در روستای بازکیاگوراب رونمایی شد.

مدیر عامل آب منطقه ای گیلان عنوان کرد

بارش های به هنگام در گیلان  به مدیریت منابع آب کمک می کند
طی حکمی از سوی رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل شرکت 
و  مالی  انسانی،  منابع  معاون  گیلان  ای  منطقه  آب  سهامی 

پشتیبانی این شرکت منصوب شد.
مدیره  هیأت  رئیس  خرّمی«  »وحید  سوی  از  حکمی  طی   
»مجید  گیلان  منطقه ای  آب  سهامی  شرکت  مدیرعامل  و 
پشتیبانی  و  مالی  انسانی،  منابع  معاون  عنوان  به  پورمحمد« 

این شرکت منصوب شد.
و  تخصص  تعهد،  مراتب  به  نظر  است  آماده  این حکم  در 
تجربیات جنابعالی، به موجب این ابلاغ به عنوان معاون منابع 
انسانی، مالی و پشتیبانی منصوب می شوید، تا نسبت به انجام 
وظایف محوله زیر نظر اینجانب اقدام نمایید. امید است با 
ظرفیت های  از  گیری  بهره  منان ضمن  خداوند  از  استعانت 
و  مقررات  و  قوانین  ها،  برنامه  سیاستها،  براساس  موجود 
ضوابط مورد عمل در پیشبرد اهداف شرکت موفق و موید 

باشید.

طی حکمی از سوی مدیرعامل 
شرکت سهامی آب منطقه ای گیلان

معاون منابع انسانی آب منطقه ای 
گیلان منصوب شد

گیلان  شهرسازی  و  راه  مدیرکل 
زمین  خانوار   ۶۴۴ به  اینکه  بیان  با 
تخصیص یافته، گفت: ارزش ریالی 
از  بیش  یافته  تخصیص  زمین های 

۶۰۰ میلیارد تومان است.
راه  مدیرکل  فلاحتگر  محمدرضا 
نخستین  در  گیلان  شهرسازی  و 
نشست استانی جوانی جمعیت و حمایت از خانواده در تالار 
غدیر استانداری با اشاره به حمایت های دولت از خانوارهای 
 ۶۴۴ به  تاکنون  کرد:  اظهار  بیشتر،  و  سوم  فرزند  صاحب 
تولمات،  فومن،  شفت،  کیاشهر،  شهرهای  در  زمین  خانوار 

منجیل و زیباکنار تخصیص یافته است.
خانوارهای  به  یافته  تخصیص  زمین های  ریالی  ارزش  وی 
صاحب فرزند سوم و بیشتر در گیلان را بیش از ۶۰۰ میلیارد 
تومان اعلام کرد.مدیرکل راه و شهرسازی گیلان تعداد کل 
خانوارهای ثبت نامی مشمول دریافت زمین را دو هزار و 
۵۰۰ نفر برشمرد و گفت: یک هزار و ۱۱۸ خانوار ثبت نام 

کننده در این طرح ثبت نامشان تکمیل و تأیید شده است.

سرپرست معاونت دریانوردی اداره کل بنادر و دریانوردی 
پایان  تا  انزلی  تالاب  لایروبی  پروژه  اینکه  بیان  با  گیلان 
دارد، گفت: بخش عمده  پیشرفت  ماه ۴۱ درصد  فروردین 
این پروژه در ارتباط با تالاب و ایمن سازی تردد شناورهای 
تفریحی و صیادی در آبراهه های تالابی است که تاکنون از 
حجم بالغ بر ۵۲۷ هزار متر مکعبی تعریف شده در این پروژه 

حدود ۲۱۶ هزار متر مکعب آن لایروبی شده است. 
علی کوهساری در گفت و گو با ایرنا اظهار کرد: عملیات 
اجرایی لایروبی برخی از آبراهه ها و پهنه تالاب انزلی از 
مردادماه ۱۴۰۲ در راستای تعاملات شهر و بندر با اعتباری 
بالغ بر هزار و ۳۲۰ میلیارد ریال از محل اعتبارات سازمان 
بنادر و دریانوردی اجرایی شده و مقرر است ظرف مدت 

۱۸ ماه به انجام برسد.
پروژه  از  مترمکعب  هزار   ۳۱۱ برآوردها  طبق  گفت:  وی 
لایروبی پهنه ها و آبراهه های تالاب بندرانزلی باقی مانده 
تکمیل  تا  را  پروژه  این  اجرایی  عملیات  اداره کل  این  که 
نهایی ادامه خواهد داد. سرپرست معاونت دریایی اداره کل 
بنادر و دریانوردی گیلان اضافه کرد: در نشست با ذینفعان 
تالابی و محیط زیست و مسئولان شهری، لایروبی برخی از 

آبراهه های تالاب در قالب این پروژه قرار گرفت.
انباشت  و  ورودی  زیاد  حجم  به  توجه  با  داد:  ادامه  وی 
لایروبی  باید  تالابی  بالادست  های  رودخانه  از  رسوبات 
به  آن  احیای  و  تالاب  آبی  چرخه  حفظ  برای  ها  آبراهه 
صورت مستمر ادامه داشته باشد و در حوزه های بالادست 

تالاب نیز عملیات آبخیزداری موثرانجام شود.
پروژه  این  برای  که  ای  آبراهه  نخستین  کرد:  اضافه  وی 
تعریف شد مسیر آبی اتصال نهنگ روگا به پیربازار روگا بود 
که فاز اجرایی آن با استفاده از بیل های مکانیکی و با تخلیه 

رسوبات بر دیواره و اراضی مجاور آبراهه انجام پذیرفت.
رودخانه  لایروبی  که  پروژه  دیگر  بخش  کرد:  عنوان  وی 
با پیشرفت بالای ۹۰ درصد کمتر از  نیز  نهنگ روگا است 

یک ماه دیگر به پایان می رسد.
کوهساری یادآوری کرد: لایروبی آبراهه قدیمی جهت ایجاد 
دسترسی به پهنه شماره ۲ و ۸/۱۶ هکتاری تالاب انزلی نیز 
با ۷۰ درصد پیشرفت فیزیکی در دستور کار این اداره کل 

قرار دارد.
به گفته وی، لایروبی بخش هایی از رودخانه پیربازار روگا 
هم از فروردین ۱۴۰۳ آغاز شده ضمن آنکه لایروبی بخش 
های کم عمق رودخانه سوسر روگا هم از برنامه های آتی 

این پروژه است.
بازار  به آغاز عملیات لایروبی رودخانه شنبه  اشاره  با  وی 
روگا از روزهای پایانی سال ۱۴۰۲، گفت: این رودخانه در 
فهرست برنامه های لایروبی آبراهه های تالابی قرار نداشت 
شهرستان  تامین  شورای  و  شهری  مقامات  پیگیری  با  اما 
بندرانزلی پروژه لای و لجن برداری از این آبراهه که تقریبا 
فاقدچرخه آبی می باشد و از بالادست مسدود است و در 
واقع بسیاری از آبهای سطحی خیابانهای مجاور نیز به این 
قرار  کار  دستور  در  نیز  ریزد  می  شهری  درون  رودخانه 

گرفت.
دریانوردی  و  بنادر  کل  اداره  دریایی  معاونت  سرپرست 
حال  در  روگا  بازار  شنبه  لایروبی  پروژه  کرد:  بیان  گیلان 
مساعدت  به  نیاز  آن  مجدد  آغاز  و  گردیده  متوقف  حاضر 
و همیاری بخش هایی از ارگانهای مختلف شهری دارد که 
درصورت آغاز همکاری ها این پروژه تداوم خواهد داشت.

رییس سازمان چای کشور گفت: ۳۱ هزار و ۱۷۷ تنُ برگ 
و  گیلان  در  تاکنون  ماه  اردیبهشت  ابتدای  از  چای  سبز 

مازندران خریداری شده است.
حبیب جهانساز اظهار کرد: برداشت برگ سبز چای بهاره در 
هفته نخست اردیبهشت از سطح ۲۲ هزار هکتار از باغات 
چای استان های گیلان و مازندران آغاز شده و تا نیمه خرداد 

ماه ادامه دارد.
اردیبهشت  نخست  هفته  از  اینکه  بیان  با  جهانساز  حبیب 
تاکنون، ۳۱ هزار و ۱۷۷ تن برگ سبز چای به ارزش ۵ هزار 
و ۸۳۹ میلیارد و ۵۰۴ میلیون و ۸۶۰ هزار ریال از چایکاران 
شمال کشور خریداری شده است افزود: بیش از ۲۹ هزار و 
۷۰۰ تن از این مقدار چای معادل ۹۵ و ۴ دهم درصد درجه 

یک و بقیه درجه ۲ است.
وی با بیان اینکه میزان برگ سبز چای خریداری شده تا به 
امروز در مقایسه با مدت مشابه پارسال تغییری ندارد، افزود: 
سبز  برگ های  از  چای خشک  تن   ۳۵۶ و  هزار   ۷ تاکنون، 
تولیدی امسال در ۱۵۷ کارخانه چایسازی فعال شمال کشور 

تولید شده است.
هزار   ۵۵ از  بیش  کرد:  تصریح  کشور  چای  سازمان  ریس 
خانوار چایکار گیلان و مازندران امسال از ۳۲ هزار هکتار 
برداشت  چای  سبز  برگ  بهاره  چین  در  خود  چای  باغ 

می کنند.

مدیرکل راه و شهرسازی گیلان :
۶۴۴ خانوار دارای سه فرزند 

گیلانی صاحب زمین شدند

۲۱۶ هزار متر مکعب از تالاب 
انزلی لایروبی شد



توصیه هایی برای مبتلایان به 
»سندرم خستگی مزمن«

زالو درمان می کند؟

ME/( مزمن  خستگی  سندرم  یا  میالژیک«  »آنسفالومیلیت 
داد.  خواهد  تغییر  جهات  بسیاری  از  را  شما  زندگی   )CFS
این وضعیتی است که کنار آمدن با آن دشوار است. اما شما 
شرایطی  کردن  آسان تر  برای  را  استراتژی ها  از  برخی  بتوانید 

که این بیماری برای شما ایجاد می کند، اتخاذ کنید.
 )CDC( مرکز کنترل و پیشگیری از بیماری در ایالات متحده 
به تازگی تخمین زده است که ۳.۳ میلیون بزرگسال آمریکایی 
مبتلا به این سندرم هستند. عددی که در مقایسه با مطالعات 

قبلی افزایش یافته است.
نورثول  بیمارستان  در  خانواده  پزشک  اشر«،  »اریک  دکتر 
این  علایم  می گوید:  باره  این  در  نیویورک  در  لنوکس هیل 
اختلال شامل خستگی شدید پس از ورزش و فعالیت ذهنی، 
وزن،  تغییرات  حافظه،  در  مشکل  شادابی،  بدون  خواب 

استرس عاطفی شدید، سردرد و درد عضلانی است.
از  بسیاری  شمار  با  علایم  این  که  آنجایی  از  حال  این  با 
این  تشخیص  است  ممکن  است،  مشترک  دیگر  سندرم های 
کنترل  و  پیشگیری  مرکز  اعلام  بنابر  باشد.  دشوار  بیماری 
بیماری  در ایالات متحده، سه علامت اولیه یا »مرکزی« برای 

تشخیص این سندرم مورد نیاز است که عبارتند از:
انجام  در  توانایی  شدید  کاهش  با  همراه  خستگی   -۱
فعالیت هایی که قبلًا معمول بود برای مدت شش ماه یا بیشتر.

۲- بدتر شدن علایم پس از فعالیت ذهنی یا جسمی. بیماران 
»فروپاشی«  یا  »سقوط«  یک  عنوان  به  را  حالت  این  اغلب 
فعالیت  یک  از  بعد  شود  باعث  می تواند  که  می کنند  توصیف 
ساده مانند رفتن به فروشگاه یا دوش گرفتن، برای روزها در 

بمانند. بستر 
۳- مشکلات خواب از جمله عدم احساس شادابی حتی پس 

از یک خواب کامل در طول شب.
ذهن  در  مشکلاتی  باید  بیماران  اصلی،  علایم  این  بر  علاوه 
می شود  وقتی  شامل  شرایط  این  کنند.  تجربه  نیز  را  حافظه  و 
که علایم به هنگام ایستادن یا نشستن بدتر می شوند و حالت 

سرگیجه یا غش به افراد دست می دهد.
به گزارش »وب ام دی«، با این حال، متخصصان توصیه هایی 
را ارائه کرده اند که می توانند در این زمینه کمک کننده باشند.

روزانه فعالیت های 
انجام  است  ممکن  هستید،  بیماری  این  عود  دوران  در  وقتی 
برنامه های ساده صبحگاهی مانند دوش گرفتن هم برای شما 
سخت باشد. برنامه ریزی کنید تا برای کارهایی که انجامشان 

برای شما سخت است زمان بیشتری در نظر بگیرید.
مجددا  بخواهید  است  ممکن  شوید،  پرانرژی  دوباره  وقتی 
نکنید،  را  کار  این  دهید.  انجام  را  دارید  دوست  که  کارهایی 
بعدا  است  ممکن  کنید،  وارد  فشار  خود  به  خیلی  اگر  زیرا 

دچار مشکل شوید.
شما باید یاد بگیرید که بین فعالیت های روزانه و استراحت 

تعادل برقرار کنید، حتی زمانی که در دوره بهبودی هستید.
ورزش کردن

شما  کلی  سلامت  از  مهمی  بخش  اندام  تناسب  که  حالی  در 
 ME/CFS دارای  که  کسانی  برای  تواند  می  ورزش  است، 

هستند، مشکل باشد.
می  تمرینی  هر  زیرا  است  نیاز  مورد  فردی  های  برنامه 
فیزیوتراپیست  یا  پزشک  با  شود.  خستگی  به  منجر  تواند 
را  خود  شخصی  های  محدودیت  تا  کنید  همکاری  خود 
توانید  می  سپس  و  کنید  تعیین  ذهنی  و  بدنی  فعالیت  برای 
فعالیت هایتان  با  را  خود  کردن  استراحت  میزان  بگیرید  یاد 

کنید. متعادل 
فیزیوتراپیست می تواند برنامه ورزشی شما را اصلاح کند.

تغذیه
مدیریت  در  شما  به  تواند  می  خورید  می  آنچه  بر  نظارت 
علایم کمک کند. از هر گونه غذا یا مواد شیمیایی که به آن 
وعده  چندین  روز  طول  کنید.در  خودداری  هستید،  حساس 
و  غذایی  وعده  سه  مثال،  عنوان  به  بخورید.  کوچک  غذایی 
سه میان وعده ممکن است به حفظ سطح انرژی کمک کند.

حالت  کنترل  به  است  ممکن  نیز  کوچکتر  غذایی  های  وعده 
مزمن  خستگی  سندرم  با  اوقات  گاهی  که  کند  کمک  تهوع 
اتفاق می افتد. برای کمک به کنترل سطح انرژی، ممکن است 

ایده خوبی باشد که از این موارد اجتناب کنید:
- قند و شکر

- شیرین کننده ها
- الکل

- کافئین
حافظه تقویت 

را  حافظه  دادن  دست  از   ME/CFS به  مبتلا  افراد  از  برخی 
ریزی  برنامه  روزانه  فعالیت های  انجام  برای  کنند.  می  تجربه 

کنید تا آنها را به خاطر بسپارید.
پازل ها، بازی های کلمه ای و بازی های کارتی – که در تلفن 
هوشمند شما نیز موجود است – می توانند ذهن شما را فعال 

نگه دارند و ممکن است به بهبود حافظه شما کمک کنند.
کار کردن

برای  مکانی  کاری،  انعطاف پذیر  برنامه  یک  به  است  ممکن 
مکتوب  شغلی  دستورالعمل های  و  کار  محل  در  استراحت 
باشید.  داشته  نیاز  دارند  حافظه  مشکلات  که  افرادی  برای 
تأثیر  چگونگی  و  علایم  شما،  شغل  به  تسهیلات  تخصیص 

آنها بر توانایی شما برای انجام کارتان، بستگی دارد.
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رواج تب زیبایی در دو دهه اخیر پیامدهای اجتماعی فراوانی 
در  پزشکی  قصور  قطور  پرونده های  از  داشته  دنبال  به  هم 
افراد  توسط  که  زیبایی  عمل های  تا  گرفته  قانونی  پزشکی 
غیرمتخصص انجام می شود و حتی گاهی به قیمت از دست 

رفتن جان تمام می شود.
مختلف  عناوین  با  زیبایی  های  عمل  ترویج  که  سالهاست   
اجزای  دیگر  و  پلک  و  بینی  جراحی  از  است؛  شده  فراگیر 
صورت و حتی پیکرتراشی گرفته تا به تازگی که جراحی تغییر 

رنگ چشم عنبیه هم به فهرست اضافه شده است.
فارغ از علل فرهنگی، اجتماعی و روانشناسی که سبب شده 
تب  و  یابد  افزایش  زیبایی  جراحی  انجام  به  افراد  تمایل  تا 
اینگونه عمل ها در جامعه بالا رود، در آن سوی پرده داستان 
دیگری در جریان است؛ رقابت بر سر پزشکان و اختلاف نظر 
آنان بر سر اینکه چرا بجز جراحان پلاستیک، جراحان عمومی 
هم به این عرصه وارد شده اند؛ البته پاسخ به این سوال آسان 
است؛ درآمد بالای پزشکان از جراحی های زیبایی این قشر 
را وسوسه می کند تا در کنار تخصص خود در زمینه جراحی 

زیبایی هم وارد عمل شوند.
چندی پیش بانویی که به تازگی فرزندش به دنیا آمده بود، در 
انتخاب کرده  زنانی که  پزشک متخصص  از  جمعی دوستانه 
بود، سخن گفت؛ اینکه همزمان با عمل سزارین برای به دنیا 
را  شکم  های  چربی  از  بخشی  برداشتن  عمل  نوزاد،  آوردن 
است!  گرفته  جدا  هم  را  آن  پول  البته  و  داده  انجام  برایش 
البته داستان فراتر از اینهاست؛ در فضای مجازی صدها هزار 
از  بسیاری  و حتی  دارد  زیبایی وجود  ترویجی عمل  صفحه 
بلاگرها و ایفلوئنسرها با آب و تاب فلان پزشک را به عنوان 
بهترین متخصص برای انجام جراحی معرفی می کنند و بابت 

این تبلیغات دستمزدهای چند ۱۰ میلیونی می گیرند.
باید گفت ایجاد بازار رقابت برای انجام عمل زیبایی و افزایش 
جراحی  متخصصان  تعداد  اینکه  و  سویی  از  آن  برای  تقاضا 
تنها  نه  نمی رسد،  هم  نفر  هزار  به  در کشور حتی  پلاستیک 
موازنه عرضه و تقاضا را در این رشته به هم زده است، بلکه 
سبب شده تا طیفی از جراحان عمومی نیز وارد عرصه شوند 
ایرج  که  موضوعی  بروند.  تخصص  گرفتن  سراغ  به  کمتر  و 
تا نسبت  بر آن داشت  ایران را  فاضل رئیس جامعه جراحان 
به تبعات آن هشدار داده و بگوید که امکانات تشویقی برای 
ورود پزشکان به رشته های تخصصی در کشور ضروریست و 
باید با سیاستگذاری درست طوری برنامه ریزی شود تا جامعه 

از کمبود متخصص صدمه نبیند.
حال همین بازار مکاره محل اختلاف نظر جامعه جراحان شده 
است؛ اینکه چرا جراحان عمومی به عرصه جراحی پلاستیک 
جراحان  سالیانه  کنگره  در  تا  شد  سبب  حتی  کرده اند  ورود 
ایران هم شرکت نکنند؛ اما استدلال های آنها برای اینکه چرا 
در این رویداد علمی و تخصصی حضور نیافته اند، نشان داد 
که تب بالای جراحی زیبایی نه تنها آینده اجتماعی شهروندان 
را تهدید می کند، بلکه تبعات آن دامن نظام سلامت را خواهد 
گرفت؛ موضوعی که نیاز است سیاست گذاران نظام بهداشت 

و سلامت به چاره جویی در این زمینه بپردازند.
بیشتر جراحی های زیبایی ضرورتی ندارد

علیرضا صابری دبیر انجمن جراحان پلاستیک و زیبایی ایران 
با اعلام هشدار به مردم مبنی بر اینکه زیر تیغ جراحی زیبایی 
کسانی که دانش این کار را ندارند، نروند و سلامت خود را به 
خطر نیندازند؛ می گوید: متاسفانه ورود به بحث زیبایی توسط 
افراد بی صلاحیت، آسیب های زیادی به دنبال داشته و عدم 
آگاهی مردم از رشته فوق تخصصی جراحی پلاستیک به این 

آسیب ها بیشتر دامن زده است .
کرد:  تصریح  پلاستیک  جراحی  تخصص  فوق  و  جراح  این 
متاسفانه به دلیل تقاضای بالای جراحی های زیبایی که درصد 
بیشتری از آن ها اصلا ضرورتی نداشته و فقط به علت فضای 
مجازی و تبلیغات گول زننده بوجود آمده، عوارض و مرگ و 
میر ناشی از جراحی های زیبایی در طی سال های اخیر افزایش 
چشمگیری پیدا کرده است و حتی سبب شده بیشتر مراجعان 
به فوق تخصص های جراحی پلاستیک برای انجام عمل ثانویه 
و ترمیمی و جهت رفع عوارض باشد که متاسفانه در بسیاری 

از موارد جبران آنها هم به سختی امکان پذیر است.
وی با اشاره بر اینکه اکنون ۴۲۰ جراح فوق تخصص پلاستیک 
فوق   ۳۰ تا   ۲۵ سالی  داد:  ادامه  کنند  می  فعالیت  کشور  در 
راه  این مجموعه اضافه می شود و در واقع  به  نیز  تخصص 

برای ادامه تحصیل پزشکان جراح جوان باز است.
زیبایی  های  عمل  این  از  بسیاری  انجام  کرد:  اضافه  صابری 
ضرورتی ندارد و شاید از هر ۱۰۰ نفری که به مطب یک فوق 
تخصص جراحی زیبایی مراجعه می کنند، ۲۰ تا ۳۰ درصد از 
برگردند زیرا پزشک تشخیص می دهد که  آنها دست خالی 
این افراد به جراحی زیبایی نیازی ندارند در واقع یک جراح 
فوق تخصص زیبایی در صورتی عمل های زیبایی را انجام 

می دهد که شرایط برای فرد کاملا از هر نظر مهیا باشد.
دبیر انجمن جراحان پلاستیک این واقعیت را تایید کرد که یک 
موج سونامی عمل ها زیبایی و یک آنارشیست و قانون گریزی 
شدیدی وجود دارد که گروههای مختلف پزشک و غیر پزشک 
را درگیر کرده است. اگر امروزه می بینیم عوارض عمل های 
فاقد صلاحیت  افراد  این دلیل است که  به  زیبایی زیاد شده 
پزشک نما و جراح پلاستیک نما به صورت غیرعلمی بیمار را 
انتخاب و فریب می دهند و به صورت غیرعلمی و استاندارد 

بیهوش و در مرکز غیر استاندارد انجام می دهند.
جراحی های  مرگ ومیرهای  و  عوارض  رفتن  بالا  صابری 

زیبایی را ناشی از انجام آن توسط افراد غیرمتخصص دانست؛ 
موضوعی که سازمان پزشکی قانونی نیز بر آن صحه گذاشته 
سومین  زیبایی  و  عمومی  های  جراحی  که  طوری  به  است 
گروه پرونده های قصور پزشکی در پزشکی قانونی را به خود 

اختصاص داده اند.
فوق  و  تخصصی  دستیاری  های  دوره  ماندن  خالی 

تخصصی
سیدنجات حسینی فوق تخصص جراحی پلاستیک نیز در این 
زمینه معتقد است که تب جراحی زیبایی در کشور و تمایل 
جراحان برای ورود به این عرصه، نظام سلامت را در آینده 
درگیر می کند؛ وی می گوید: یکی از چالش های این روزهای 
جامعه پزشکی خالی ماندن دوره های دستیاری تخصصی و 
فوق تخصصی رشته های مختلف بویژه جراحی قلب و عروق، 
رشته های  از  که  است  اطفال  جراحی  و  توراکس  جراحی 

تخصصی حیاتی در کشور به شمار می روند.
وی تاکید کرد: در چنین شرایطی این پرسش مطرح می شود 
به  مشتاق  پیش  ها  سال  تا  که  جراحانی  یا  پزشکان  چرا  که 
گذراندن دوره های تخصصی و یا فوق تخصصی در حوزه 
های مختلف بودند، امروزه کمتر در این رشته ها حاضر می 

شوند.
حسینی معتقد است علاوه بر اینکه تعرفه های پایین پزشکی 
دیگر  دلیل  مهمترین  باید  است  گذار  تاثیر  این خصوص  در 
پزشکان جوان  از  بسیاری  که  کنیم  عنوان  میانبری  راه  را  آن 
و جراحان اقدامات و عمل های زیبایی را برای کسب درآمد 

انتخاب کرده اند.
دانیم  می  کرد:  تاکید  پلاستیک  جراحی  تخصص  فوق  این 
درصدی از این پزشکان جوان از این میانبر استفاده می کنند 
و به جای آنکه دوره های تخصصی را برای سه تا چهار سال 
طی کنند، به راحتی و بدون نظارت و پایش به آنها اجازه داده 
می شود که وارد عرصه جراحی زیبایی شوند اما با ورود این 
نتایج  که  بودیم  شاهد  بارها  عرصه  این  به  پزشکان  از  گروه 
این اقدامات و عمل ها به صورت فاجعه باری منفی شده وبه 
طوری که بیشتر عمل هایی که پزشکان فوق تخصص زیبایی 
و پلاستیک انجام می دهند، عمل های ترمیمی است که توسط 

این افراد انجام شده است.
نیز  آنها  از  بسیاری  که  زیبایی  انجام عمل های  سونامی 
غیر ضروری است، باید با کاهش این عمل ها فروکش شود

وی ادامه داد: بی توجهی به این موضوع مهم سبب شده که 
زیبایی  به عرصه  ها  تکنسبن  و  آرایشگرها  شاهد ورود حتی 
بیماران  باشیم که در منزل و یا واحد های استیجاری اداری 
را تحت عمل جراحی قرار می دهند که این واقعا تاسف بار 
است و انتظار بر این است که با این موارد به صورت جدی 
برخورد شود چرا که این اقدامات در جهت خلاف سلامت 
بخش  این  در  قوانین  نقص  واقع  در  و  شود  می  انجام  مردم 
باید توسط نظام پزشکی و وزارت بهداشت و درمان بررسی 

و رفع شود.
حسینی تاکید کرد: ما بیشتر بر این اصرار داریم که سونامی 
نیز غیر ضروری  آنها  از  بسیاری  انجام عمل های زیبایی که 
حضور  اما  شود.  فروکش  عمل ها  این  کاهش  با  باید  است، 
بعضی از جراحان و پزشکان و دلالان و غیره در این عرصه 
این فضا را برای فرهنگسازی غلط باز گذاشته است. در واقع 
را  آنکه دوره های تخصصی  با وجود  پزشکان  از  این گروه 
ندیده اند اقدام به عمل هایی می کنند که گاهی نتیجه های 

فاجعه باری به جا گذاشته است.
دریافت وام برای انجام عمل زیبایی!

نائب رئیس جراحان پلاستیک و زیبایی ایران با بیان اینکه قوه 
قضاییه باید در خصوص تخلفات جراحی زیبایی و پلاستیک 
با جدیت ورود کند، اظهار داشت: مداخله جراحان پلاستیک 
نما بسیار خطرناک شده و سلامت مردم را به خطر انداخته و 

این مساله حتی از بی قانونی نیز فراتر رفته است.
به دلیل رواج تب زیبایی  حسینی خاطر نشان کرد: متأسفانه 
در جامعه خیلی از افراد فریب جراحی های زیبایی را خورده 
اند و حتی برای انجام آن اقدام به دریافت وام کرده اند! در 

باید  ابتدا  انجام هرگونه جراحی زیبایی  برای  حالی که مردم 
نظام پزشکی چک  نظر را در سایت  مشخصات جراح مورد 
کنند و ببینند آیا واقعا این جراح، تخصص خود را در رشته 
تأیید  مورد  و  است  گرفته  زیبایی  و  پلاستیک  های  جراحی 

است یا خیر. سپس جهت مشاوره به آن جراح مراجعه کنند.
از  بسیاری  درصد  که  زیبایی  جراحی های  افزایش  دلیل  به 
فریبنده  تبلیغات  تأثیر  تحت  متقاضی  ندارند.  ضرورت  آنها 
اقدام به جراحی می کند که منجر به انتخاب مراکز جراحی 
غیر  و  ناوارد  افراد  توسط  جراحی  انجام  و  غیراستاندارد 

متخصص می شود
دلیل  به  متأسفانه  کرد:  تاکید  زیبایی  جراحی  متخصص  این 
افزایش جراحی های زیبایی که درصد بسیاری از آنها ضرورت 
ندارند. متقاضی تحت تأثیر تبلیغات فریبنده اقدام به جراحی 
و  غیراستاندارد  جراحی  مراکز  انتخاب  به  منجر  که  کند  می 
انجام جراحی توسط افراد ناوارد و غیر متخصص می شود و 
حتی در اخبار می شنویم این متقاضیان چقدر دچار عوارض 

و حتی مرگ می شوند.
وی با انتقاد از برخی رویدادهای تخصصی که جراحان جوان 
را تشویق می کند تا بدون گذراندن دوره فوق تخصصی از 
بیاورند،  رو  زیبایی  جراحی  اعمال  این  به  زدن  میانبر  طریق 
نیازهای کاذب و زیاد در زمینه جراحی های  به دلیل  گفت: 
بازار سیاه شده  پلاستیک و زیبایی متأسفانه این حیطه دچار 
تشکیل  مافیایی  باندهای  این حوزه  در  افرادی  حتی  و  است 

داده اند و به اصطلاح مشتری جذب کرده و دلالی می کنند.
کرد:  تاکید  ایران  زیبایی  و  پلاستیک  جراحان  رئیس  نائب 
این  که  است چرا  آمیز  و هشدار  بزرگ  این یک زنگ خطر 
معضل باعث شده جهان به سمت علم کاذب برود و این علم 
کاذب در حوزه علوم اجتماعی و علوم پزشکی بسیار در حال 
گسترش است و همچنین باعث می شود تجهیزات پزشکی و 
دارویی ما در این حوزه صرف شود و افرادی که حتی جراح 
نیستند به خود اجازه می دهند صورت بیمار برش داده و اقدام 

به اعمال جراحی زیانبار بکنند.
حسینی از نهادهای قانونگذاری و قوه قضاییه خواست در امر 
نظارت و مجازات مداخله گران اقدام قانونی مناسب صورت 
دهند تا هر کس نتواند خارج از تخصص علمی خود با ایجاد 
کار  در  کاری  فریب  با  مجازی  فضای  در  تبلیغی  صفحات 

درمان و سلامت مردم دخالت کند.
وی خاطر نشان کرد که یکی از دلایل عمده در زمینه ورود 
افراد غیرمتخصص به امر پزشکی نبود قانون مجازات متناسب 
با جرم است و قضات نمی توانند دستور قضایی متناسب با 

جرم را صادر کنند.
همه جراحان اطلاعات جامعی از عمل های زیبایی ندارند

و  پلاستیک  انجمن جراحان  قاضی سعیدی عضو  محمدرضا 
زیبایی ایران نیز در این زمینه معتقد است: همه ما پیش از دوره 
فوق تخصصی جراحی پلاستیک، جراحی عمومی بوده ایم و 
به خوبی میزان توانایی و دانش جراحان عمومی را می دانیم.

وی اضافه کرد: یک جراح عمومی بر اساس قوانین و آئین نامه 
های وزارت بهداشت امکان انجام اعمال زیبایی را به صورت 
تام نداشته و اطلاعات کافی از جراحی زیبایی صورت، پلک 

و بینی ندارند و این موضوع را مردم هم باید بدانند.
مجازی  های  شبکه  در  مردم  بیشتر  متاسفانه  کرد:  تاکید  وی 
تیغ  زیر  را  و خود  را خورده  پزشکان  برخی  تبلیغات  فریب 
عمل جراحی توسط آنها می برند؛ بحث ما این است که مردم 
قبل از اینکه اقدام به عمل جراحی کنند نام پزشک خود را 
در سازمان نظام پزشکی جست وجو کنند و در صورتی که به 
های  عمل  انجام  به  اقدام  شدند،  مطمئن  او  تخصص  داشتن 

زیبایی کنند.
قاضی سعیدی تاکید کرد: عوارض برخی از عمل های زیبایی 
فرد  زیبایی  رفتن  بین  از  مرز  تا  تواند  بالا است و می  بسیار 
برای همیشه پیش برود؛ یکی از وظایف ذاتی انجمن ما حفظ 
را  موضوع  این  باید  راستا  همین  در  و  است  مردم  سلامت 
به مردم گوشزد کنیم که برای درمان خود پیش چه پزشکی 

مراجعه کنند.

این  در  بسیار  و  هستیم  آشنا  درمانی«  »زالو  با  همه  تقریبا 
امتحان  را  درمانی  روش  این  نیز  خود  یا  شنیده ایم  مورد 
مورد  آیا  است؟  درمان  درمانی،  زالو  آیا  اصولا  کرده ایم. 

تایید علم روز پزشکی است؟ عوارض دارد یا خیر؟
 بشر قرن بیست و یکم بیش از هر زمان دیگری در تاریخ 
به دنبال ارتقاء سطح کیفیت زیست فردی و اجتماعی ست. 
سطح رفاه ارتقاء یافته و همین امر علی رغم تمامی مواهبش 
بیمار  دخالت  امروزه  هست.  نیز  جدی  مشکلاتی  دارای 
معضلی  به  دارو  مصرف  و  درمان  روش  انتخاب  نوع  در 
از  به همراه دارد.  تبدیل شده که خسارات جبران ناپذیری 
عمل های زیبایی گرفته تا درمان های متنوع و مختلف سنتی 
لزوم  که  شده  شایع  روزها  این  در  آنقدر  گیاهی  طب  و 
شناخت و آگاهی از شرایط درمانی یا برعکس، آسیب رسان 
از  یافته است.  نمود  از پیش  بیش  این روش ها  از  بسیاری 
به اطلاع رسانی در خصوص  اینرو در شماره هایی سریالی 
خواهیم  دست  این  از  درمانی  روش های  پرکاربردترین 

پرداخت.
این  در  بسیار  و  هستیم  آشنا  درمانی«  »زالو  با  همه  تقریبا 
امتحان  را  درمانی  روش  این  نیز  خود  یا  شنیده ایم  مورد 
مورد  آیا  است؟  درمان  درمانی،  زالو  آیا  اصولا  کرده ایم. 

تایید علم روز پزشکی است؟ عوارض دارد یا خیر؟
نظیر  بیماری هایی  انتقال  بر  مبنی  خبرهایی  روزها  این 
است.  شده  شایع  درمانی  زالو  طریق  از  ایدز  و  هپاتیت 
اهمیت این موضوع ما را بر آن داشت تا در این خصوص 
کنیم  گفت وگو  سنتی  طب  متخصص  مقیمی  مریم  دکتر  با 

که در ادامه می خوانید:
در آغاز گفت وگو درباره مبنای علمی زالودرمانی و این که 

در علم پزشکی چه قدر مورد تایید است، بفرمایید؟
اگر  می کنند.  استفاده  زالودرمانی  از  دنیا  کشورهای  اکثر 
را   leech therapy کلمه  شود،  مطمئن  بخواهد  کسی 
 pubmed و google scholar سایت های معتبر پزشکی مثل
رایج  طب  در  مقالات  قدر  چه  که  می بیند  کند،  جستجو 
در زمینه زالو درمانی در بسیاری از کشورهای دنیا نوشته 

شده است.
تاثیرات زالو درمانی در مکانیسم بدن چگونه است؟

زالو مواد زائد در خون را می مکد. همچنین در بزاق  زالو 
مانع  و  می ماند  بدن  در  مدتی  تا  که  دارد  وجود  موادی 
بیشتر  دیگر  کشورهای  در  می شود.  خون  شدن  لخته  از 
استفاده  زالودرمانی  از  جراحی ها  و  پوستی  پیوندهای  در 
به  پیوند  عمل  و  شود  خون  شدن  لخته  مانع  تا  می شود 
درستی صورت بگیرد. در طب سنتی ایرانی علاوه بر موارد 
استفاده می شود.  زالودرمانی  از  بالا، در موارد دیگری هم 
موضع  یک  از  زائد  مواد  کردن  خارج  موارد  این  از  یکی 
از  بعد  دارد  صورت  جوش  که  کسی  مثال  برای  است. 
پاکسازی کلی بدن و استفاده از داروهای خوراکی ممکن 
مانده  باقی  جوش  هنوز  صورت  از  موضع هایی  در  است 
باشد، روی آن مواضع زالو می گذاریم، تا زالو آن موضع را 
از مواد زائد پاک کند. البته مریض باید شرایط لازم مانند 

نداشتن کم خونی و توانایی انجام آن را داشته باشد.
در بسیاری از موارد مریض با علامت سردرد به ما مراجعه 
یعنی  نیست.  درمانی  زالو  فقط  ما  درمان  اینجا  در  می کند 
اول پاکسازی کلی بدن انجام می دهیم تا مواد زائد به طور 
کامل از بدن پاک شود. سپس برای فردی که سردرد دارد 
که  زائدی  مواد  زالو  تا  می گذاریم  زالو  گوش اش  پشت 
موضع  از  است  نشده  خارج  بدن  از  کلی  پاکسازی  در 
را  خود  سانتی   ۲۰ شعاع  تا  معمولا  زالو  کند.  خارج  سر 
پاکسازی می کند. بنابراین برای پاکسازی موضع ای از زالو 
استفاده می کنیم. خیلی ها فکر می کنند بسیاری از بیماری ها 
نیست  گونه  این  اما  می شود.  درمان  درمانی،  زالو  با  فقط 
معمول  طور  به  قوی  پاکسازی  یک  درمانی  زالو  از  قبل 
لازم است بعد زالو را روی آن موضع قرار می دهیم تا اگر 

ماده ای باقی مانده باشد آن موضع پاکسازی شود.
درباره بیماری های دیگری که می توان از زالو درمانی 

برای آن ها استفاده کرد توضیح دهید؟
برای انواع مختلف بیماری های پوستی، سردردها، مشکلات 
یا کسانی که مشکل عروقی دارند معمولا  چشمی، دیابت 
می کنیم.  استفاده  درمانی  زالو  از  کلی،  پاکسازی  از  بعد 
مشکل  دچار  دیابت چشم اش  اثر  در  که  فردی  مثال  برای 
شده بعد از پاکسازی کلی و کنترل دیابت، زالودرمانی هم 
قدم  دهیم.زالودرمانی  انجام  چشم اش  ناحیه  در  می توانیم 
مختلفی  کارهای  نیست.  درمان  برای  ما  قدم  تنها  و  اول 
زالو درمانی است.کسانی  آن ها  از  یکی  انجام می دهیم که 
دارند.  عروقی  مشکل  بدن شان  مختلف  قسمت های  در  که 
برای مثال کسانی که زخم پای دیابتی دارند. برای این افراد 
انجام  را  کامل  پاکسازی  می کنیم،  کنترل  را  قند  ابتدا  در 
بافت  حتما  باشد  داشته  مرده  بافت  اگر  را  زخم  می دهیم 
که  این  بر  را علاو  تمیز  باید خارج شود. یک زخم  مرده 
بهتر  رسانی  برای خون  می دهیم  انجام  موضعی  درمان های 
زالو درمانی هم انجام می دهیم. چرا که یکی از مشکلاتی 
است.  خوب  رسانی  خون  عدم  داریم  دیابت  در  که 
تنها  و  اول  قدم  زالودرمانی  گفتم  هم  قبلا  که  همان طور 
قدم ما برای درمان نیست. کارهای مختلفی انجام می دهیم 
در  وقت ها  خیلی  است.  درمانی  زالو  آن ها  از  یکی  که 
گرفتگی های عروق قلبی و بیمارهای قلبی مریض اول باید 
اورژانسی  موارد  تا  مراجعه کند  قلب  به پزشک متخصص 
داروهای  بیمار  داد  را  داروهاش  قلب  دکتر  اگر  شود.  رد 
گرفتگی  که  افرادی  می کند.  مصرف  را  قلب اش  پزشک 
عروق دارند می توانیم در کنار طب رایج، زالو درمانی هم 
روی قفسه سینه برای آن ها انجام دهیم تا کمک کند خون 
رسانی عروق بیشتر شود و مشکل گرفتگی عروق حل شود.

چه کسانی نمی توانند از زالو درمانی استفاده کنند؟
بستگی به شرایط بیمار دارد. برای کسانی که به شدت از 
اگر  حتی  نمی کنیم،  توصیه  را  درمانی  زالو  می ترسند  زالو 
برای او مفید باشد. به خاطر وحشتی که دارد ممکن است 
به شرایط  با توجه  باشد. ما قوَت را  برایش مضر هم  زالو 
توانایی  و  نیرو  که  کسی  می سنجیم  مریض  نبض  و  مزاج 
خوبی داشته باشد و کم خونی نداشته باشد معمولا می تواند 

از زالو درمانی استفاده کند.
اهمیت سن افراد در زالودرمانی چیست؟

سن افراد مهم است. برای مثال برای نوزادان معمولا زالو 
پیر هستند  افرادی که خیلی  یا در  نمی دهیم  انجام  درمانی 
است  ممکن  باشند  توان  کم  بسیار  سن  کهولت  اثر  در  و 
نتوانیم از زالو درمانی استفاده کنیم. بنابراین در این افراد، 
بنابراین  می کنیم  استفاده  دیگر  درمانی  راه های  از  معمولا 
اگر لازم باشد و فرد توانایی انجام آن را داشته باشد زالو 
اگر  بالا  به  ۲سال  بچه های  .در  می دهیم  انجام  را  درمانی 

ضرورت داشته باشد انجام می دهیم.
درمانی  زالو  می ترسند  زالو  از  شدت  به  که  کسانی  برای 
را توصیه نمی کنیم، حتی اگر برای او مفید باشد. به خاطر 

وحشتی که دارد ممکن است زالو برایش مضر هم باشد.
درمانی  زالو  دارند  واریس  مشکلات  که  مسنی  افراد 

مفید است؟
زالو درمانی یکی از راههای درمان  واریس است. منتها در 
یا   ۱۰ بعد مریض  انجام می دهیم.  پاکسازی کلی  اول  قدم 
۲۰ روز داروهاش را که استفاده کرد زالو درمانی را شروع 
به قوت مریض و تشخیص  بستگی  بالا  می کنیم. در سنین 

پزشک دارد. 

جراحانپلاستیکازپیامدهایرواجتبزیباییمیگویند؛

از تشکیل باندهای مافیایی تا جراحی آرایشگران در خانه!
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اجتماعیاجتماعی

مدیرکلدفترخدماتتخصصیسازمانبیمهسلامتایرانخبرداد:

شناسایی ۷۵ هزار زوج نابارور توسط بیمه سلامت
ایران  بیمه سلامت  دفتر خدمات تخصصی سازمان  مدیر کل 
ضمن اعلام شناسایی 7۵هزار زوج نابارور توسط این سازمان 
بیمه  همکاری  با  نابارور  زوجین  از  حمایت  گفت:  بیمه گر، 

سلامت و موسسات درمانی روند صعودی دارد.
 محمد اسماعیل کاملی در نشست جمعی از مدیران سازمان 
متبوع خود با مدیران مرکز درمان ناباروری ابن سینا، با اشاره 
درمان  موسسات  با  قرارداد  عقد  از  سازمان  این  اینکه  به 
استقبال  نابارور  به زوجین  بهتر  برای خدمات دهی  ناباروری 
می کند، گفت: بیمه سلامت تجاری نبوده و بلکه بیمه حمایتی 
است، با وجود آن که این سازمان اعتبارات خود را از دولت 
تامین می کند؛ اما تلاش می کند خدمات مناسبی به بیمه شدگان 

خود از جمله زوجین نابارور ارائه دهد.
مدیرکل دفتر خدمات تخصصی سازمان بیمه سلامت ایران، با 

بیان اینکه در سال جاری خدمات بهتری را به زوجین نابارور 
این  تغییر کرده و  افزود: سیاست های جمعیتی  ارائه می دهیم، 
روند در سازمان تدریجی اجرا می شود، از سال ۱۴۰۰ که قانون 
و الزام ارائه خدمات به زوجین نابارور ابلاغ شد، سازمان بیمه 
از سیاست های  نقاط کشور  تمام  در  سلامت تلاش کرده که 

جمعیتی با حمایت بیمه ای از زوجین نابارور پشتیبانی کند.
وی با بیان اینکه بیمه سلامت 7۵ هزار زوج نابارور را شناسایی 
جامعه  از  عظیمی  قشر  کرد:  تصریح  است،  کرده  نشان دار  و 
ناباروری  درمان  خدمات  از  بهره مندی  امکان  منابع  لحاظ  به 
جمعیت،  جوانی  قانون  تصویب  با  خوشبختانه  ندارند،  را 
جمله  از  درمانی  موسسات  خدمات  و  بیمه ای  حمایت های 
افراد مرتفع  این  از مشکلات  ابن سینا بخش بزرگی  رویان و 

شده است.

بنابر اعلام وزارت بهداشت، کاملی تاکید کرد: بدون تردید با 
دستورالعمل سال گذشته در شورای عالی بیمه و در نظر گرفتن 
بسته خدمتی شرایط خدمت رسانی به بیمه شدگان بهتر شده 
و ما امیدواریم این مسیر درسال جاری نیز ادامه پیدا کند. بیمه 
سلامت ۴۵ میلیون نفر بیمه شده دارد که حدود ۳۳ میلیون نفر 
از این تعداد بیمه رایگان هستند. لذا با توافقات صورت گرفته 
می  زوجین  از  بسیاری  بسته خدمتی،  و  پرداختی ها  بحث  در 

توانند از خدمات استفاده کنند.
درمان  مرکز  رئیس  تبار  صادقی  نشست  این  در  است  گفتنی 
ابن سینا نیز گفت: درمان ناباروری در دنیا گران قیمت است، 
به  اعتبارات  باید  باشد،  ادامه دار  خدمات  ارائه  بخواهیم  اگر 
موقع تخصیص پیدا کند، در غیر این صورت مشکلات بسیاری 

ایجاد می شود.

آگهیموضوعماده۳قانونوماده۱۳آئیننامهقانون
تعیینتکلیفوضعیتثبتیواراضیوساختمانهایفاقد
۱۴۰۲۶۰۳۱۸۰۱۹۰۰۶۸۲۸ شماره رای برابر رسمی سند
تعیینتکلیف -۱۴۰۲/۱۰/۲۸هیاتاولموضوعقانون
رسمی سند فاقد ساختمانهای و اراضی ثبتی وضعیت
تصرفات تالش ملک ثبت حوزه ثبتی واحد در مستقر
فرزند یوسفی علی آقای متقاضی بلامعارض مالکانه
توکلبهشمارهشناسنامه۱صادرهازتالشدرششدانگ
یکبابمغازهبهمساحت۴۱مترمربعپلاکفرعی۴۳۵
از۲۲اصلیمفرورومجزیشدهازپلاک۳۳واقعدر
قریههرندانبخش۲۸گیلانخریداریازمالکرسمی
آقایعینالهبابائیمحرزگردیدهاست.لذابهمنظور
اطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله۱۵روزآگهی
سند صدور به نسبت اشخاص که صورتی در میشود
از توانند می باشند داشته اعتراضی متقاضی مالکیت
تاریخانتشاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخود
ازاخذرسیدظرفمدت تسلیموپس اداره این به را
یکماهازتاریختسلیماعتراضدادخواستخودرابه
صورت در است بدیهی نمایند. تقدیم قضایی مراجع
طبق اعتراض وصول عدم و مذکور مدت انقضای

مقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول۱۴۰۳/۲/۱۲

تاریخانتشارنوبتدوم۱۴۰۳/۲/۲7شناسه۱7۰۶۰۳۴
و اسناد ثبت اداره سرا-رئیس دیگه خواه نیک داود

املاکمالف۹۰7/۲۲7
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توافقات جدید طلافروشان
 با صمت

 بازگشایی بازار طلا از امروز

 رئیس بانک مرکزی با اشاره به اجرای سیاست تثبیت اقتصادی 
بازار  در  تعادل  ایجاد  و  کردن  پذیر  پیش بینی  برای  تلاش  و 
مشکلات  رفع  هدف  با  توافقی  ارز  بازار  راه اندازی  از  ارز، 
داد  خبر  نزدیک  آینده ای  در  بخش خصوصی  صادرکنندگان 
برنامه های  اجرای  ناتراز،  بانک های  تکلیف  تعیین  گفت:  و 
عملیاتی برای کاهش نرخ رشد نقدینگی و پایه پولی و تامین 

مالی بخش تولید در دستور کار این بانک قرار دارد.
 محمدرضا فرزین در نشست با حضور جمعی از نمایندگان 
منتخب مردم در دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی در 
عملکرد  از  شفاف  گزارشی  ارائه  ضمن  میرداماد،  ساختمان 
با  بانکی،  و  ارزی  پولی،  موثر در حوزه  اقدامات عملیاتی  و 
تاکید بر ضرورت استمرار این جلسات با هدف هم اندیشی 
و تبیین و نزدیک کردن نقطه نظرات نمایندگان با سیاست های 
بانک مرکزی به بیان نکاتی پرداخت که دغدغه اکثر نمایندگان 

حاضر در این نشست بود.
طبق تاکید فرزین، قرار شد نشست نمایندگان مجلس با رئیس 
به  پایان هر فصل  بانک در  این  بانک مرکزی و معاونین  کل 
منظور هماهنگی و تعامل بیشتر با یکدیگر در اجرای برنامه ها 

و قوانین برگزار شود.
تداوم اجرای سیاست تثبیت اقتصادی با ابزارهای جدید

رئیس بانک مرکزی در ابتدای سخنان خود با اشاره به اجرای 
سیاست تثبیت اقتصادی و تلاش برای پیش بینی پذیر کردن 
تالار  راه اندازی  از  ارز،  بازار  در  پایداری  و  تعادل  ایجاد  و 
مشکلات  رفع  هدف  با  توافقی(  ارز  )بازار  اشخاص  ارز 
صادرکنندگان بخش خصوصی در آینده ای نزدیک خبر داد و 
گفت: حجم صادرات خرد بخش خصوصی به حدود ۸ تا ۹ 
میلیارد دلار در سال می رسد که عمده مشکلات ارزی در زمینه 

رفع تعهد نیز به این گروه مربوط می شود.
و  اصلاح  راستای  در  و  موضوع  این  بررسی  با  افزود:  وی 
وزارت  همکاری  با  ارزی،  تثبیت  سیاست  بیشتر  کارآمدی 
صمت تصمیم گرفته شد تالار ارز اشخاص در مرکز مبادله ارز 

و طلای ایران در اینده نزدیک راه اندازی شود.
فرزین با تاکید بر اینکه امسال با ایجاد سازوکار لازم در مرکز 
توسعه  ارز اشخاص«  از  استفاده   « ایران،  ارز و طلای  مبادله 
این  نیاز  مورد  افزارهای  نرم  اکنون  هم  گفت:  یافت  خواهد 
آماده شده است و  ایران  ارز و طلای  مبادله  برنامه در مرکز 

حداکثر تا پایان خرداد ماه به بهره برداری می رسد .
سامانه  اندازی  راه  با  کرد:  تصریح  مرکزی  بانک  کل  رئیس 
تبادل ارز اشخاص در مرکز مبادله، صادر کنندگان خرد بخش 
خصوصی می توانند ارز خود را با قیمت توافقی در این بازار 

رسمی و ضابطه مند عرضه کنند.
رئیس شورای پول و اعتبار همچنین با اشاره به عوامل اصلی 
تشکیل این بازار در مرکز مبادله ارز و طلای ایران گفت: بانک 
حضور  رگولاتور  و  ناظر  عنوان  به  بستر  این  در  نیز  مرکزی 
ایجاد  و  تنظیم  منظور  به  و  نیاز  و در صورت  داشت  خواهد 

ثبات در بازار ارز توافقی نیز مداخله خواهد کرد.
صنعت  دلاری  میلیارد   ۳ مالی  تامین  برای  ریزی  برنامه 

نفت
جدی  حضور  به  اشاره  با  همچنین  مرکزی  بانک  کل  رئیس 
داخل  در  ارزی  گذاری های  سرمایه  حوزه  در  مرکزی  بانک 
تاکید کرد: برنامه ریزی شده است تا در سال جاری ۳ میلیارد 
انجام  ارزی  مرابحه  اوراق  انتشار  طریق  از  مالی  تامین  دلار 
شود. این رقم در سال گذشته و برای اولین بار با انتشار اوراق 
۱۰۰ میلیون دلاری در مرکز مبادله ارز و طلا به فروش رسید.

توسعه  برای  دلاری  میلیون   ۶۰۰ مالی  تامین  اشاره  با  فرزین 
زیرساخت های نفتی توسط بانک مرکزی در سال گذشته اظهار 
کرد: طبق توافق با وزارت نفت این مبلغ در سال جاری به ۳ 
میلیارد دلار افزایش خواهد یافت تا تولید نفت در کشور در 

مسیر رشد قرار گیرد.
ارز  تامین  و  ذخایر  مطلوب  وضعیت  ارزی،  گشایش های 

تولید در تالار دوم مرکز مبادله
با اشاره به وضعیت خوب  ادامه  بانک مرکزی در  رئیس کل 
شده  انجام  گشایش های  با  کرد:  تاکید  کشور  ارزی  منابع 
در  مسدودی  شده  آزاد  منابع  به  دسترسی  و  ارزی  حوزه  در 
سایر کشورها، به لحاظ منابع ارزی در وضعیت مطلوبی قرار 
داریم که این مسئله، باعث کنترل نوسانات بازار ارز با وجود 
تنش های نظامی، سیاسی و امنیتی در منطقه طی ماه های گذشته 

شده است.
فرزین با اشاره به شرایط تامین ارز کالاهای اساسی، سرمایه ای 
این  در  تامین  رشد  افزایش  و  گذشته  سال  در  واسطه ای  و 
حوزه ها گفت: در حال حاضر مشکلی در تامین نیازهای ارز 
نداریم.  و...  تجاری، خدماتی  مختلف صنعتی،  بخش های  در 
است  ارز  نظامات تخصیص  بهبود  ما در حال حاضر،  مسئله 
اثر تخصیص ارز حمایتی را در معیشت  به گونه ای که مردم، 

خود احساس کنند.
تورم  اینکه شاخص  به  اشاره  با  اعتبار  و  پول  رئیس شورای 
ارز  نرخ  با  رابطه همبستگی ۹۰ درصدی   )PPI( تولید کننده
حواله مرکز مبادله ارز و طلای ایران دارد گفت: این موضوع 
تولیدکننده  تورم  کاهشی  روند  شاهد  تا  است  شده  موجب 
کالاهای  کشور،  واردات  عمده  زیرا  باشیم؛  گذشته  سال  در 
واسطه ای و سرمایه ای است که در بخش تولید به کار گرفته 
می شود و این کاهش تورم تولیدکننده از آثار سیاست تثبیت 

به شمار می رود.
فرزین در ادامه تصریح کرد: تورم دوازده ماهه شاخص بهای 
تولیدکننده که اسفند ۱۴۰۰ در رقم ۶۰.۹ درصد بود در اسفند 
۱۴۰۱ به ۳۶.۹ درصد و در اسفند ۱۴۰۲ نیز به رقم ۳۲.۶ درصد 
تولیدکننده  بهای  شاخص  نقطه  به  نقطه  تورم  یافت.  کاهش 
به طوری که  به خود گرفت  نزولی  روند  نیز در سال ۱۴۰۲ 
اسفندماه  از ۴۲.۴ درصد در  با کاهش ۱۷.۹ واحد درصدی، 

۱۴۰۱ به ۲۴.۵ درصد در اسفندماه سال ۱۴۰۲ رسید.
تولید،  با عنوان جهش  نامگذاری سال جاری  به  با شاره  وی 
غیرتورمی  مالی  تامین  نیز  را  مرکزی  بانک  اعتباری  سیاست 
بنگاه های اقتصادی برشمرد و گفت: با استفاده از روش های 
گام،  اوراق  مانند  ها  بانک  ترازنامه  زیر خط  اقلام  و  تعهدی 
فکتورینگ، برات الکترونیک، اعتبار اسنادی داخلی و .. تلاش 
می کنیم فرآیند تامین مالی بخش تولید بدون لطمه به برنامه 

کنترل نقدینگی و تورم، اجرایی شود.
ریال برون مرزی؛ تسهیل گر صادرات با کشورهای همسایه

از  به درخواست برخی  با اشاره  این نشست  ادامه  فرزین در 
ریال  شدن  اجرایی  در  تسهیل  برای  صادرات  حوزه  فعالان 
برون مرزی در کشورهای همسایه گفت:  ریال برون مرزی هم 
اکنون با سه کشور روسیه، افغانستان و عراق در حال پیگیری 
و  است  رسیده  اتمام  به  تقریبا  روسیه  مورد  در  کار  است؛ 
بزودی عملیاتی خواهد شد. در خصوص افغانستان مذاکرات 
در حال انجام است و در خصوص عراق نیز با توجه به عدم 
بالانس تجاری بین دو کشور باید به راهکار دیگری برای بهره 

گیری از ریال برون مرزی در تبادلات با این کشور برسیم.
و  دولت  همکاری  و  بانکی  شبکه  ناترازی  اصلاح  برنامه 

مجلس در این مسیر
فرزین در این نشست با توجه به دغدغه نمایندگان در زمینه 
اصلاح ناترازی شبکه بانکی گفت: اراده دولت و بانک مرکزی 
این  متاسفانه  که  است  بانکی  شبکه  در  ناترازی  مسئله  حل 
اقدامات  و  داشته  وجود  همواره  گذشته  سالیان  طی  ناترازی 
این  در  بود.  نشده  اجرایی  کامل  بصورت  نیز  آن  اصلاحی 
تعیین  کاسپین  و  توسعه  نور  موسسه   ۳ گذشته  سال  راستا، 
اصلاح  برنامه  افزود:  مرکزی  بانک  کل  شدند.رئیس  تکلیف 
نظام بانکی با دقت و برنامه ریزی دقیق در حال اجراست و تا 
حصول نتیجه، ادامه خواهد داشت. تمام تلاش خود را می کنیم 
تا در مسیر اصلاح شبکه بانکی و ناترازی بانک های ناسالم، 

کمترین صدمه به اقتصاد کشور و شبکه بانکی وارد شود.
فرزین با اشاره به اجرایی شدن قانون جدید بانک مرکزی از 
خردادماه امسال تاکید کرد: با اجرایی شدن قانون جدید اختیار 
بانک مرکزی برای نظارت و کنترل نقدینگی و اعتباری بیشتر و 
دستیابی به اهداف تعیین شده در حوزه شاخص های اقتصادی 
مرکزی،  بانک  کل  رئیس  سخنان  از  شد.پیش  خواهد  میسر 
دوره مجلس شورای  دوازدهمین  در  مردم  منتخب  نمایندگان 
از  مختلف  های  در حوزه  های خود  دیدگاه  بیان  به  اسلامی 

جمله اقدامات و فعالیت های بانک مرکزی پرداختند.
ضرورت پایش دقیق اجرای سیاست ها و برقراری تعادل 

بین منابع و مصارف در قانون گذاری
شمس الدین حسینی نماینده مردم تنکابن در مجلس شورای 
براین نکته که برگزاری این  با تاکید  اسلامی در این نشست 
نشست ها باید منجر به ایجاد درک مشترک بین دولت و مجلس 
در زمینه منابع و مصارف شود تصریح کرد: شکاف اطلاعاتی 
بین قانونگذار وسیاستگذار عملا به بی اثر شدن اقدامات می 
انجامد و نمونه بارز این امر را می توان در برخی تصمیم ها 
و قوانین به عینه دید.وی با اشاره به تکلیف بودجه سالجاری 
گفت:  ازدواج  تسهیلات  پرداخت  زمینه  در  بانکی  شبکه  به 
براساس مصوبه مجلس امسال باید به ۳.۸ میلیون نفر تسهیلات 
ازدواج پرداخت شود و صفر شدن این صف نیازمند بیش از 
۸۰۰ همت منابع است؛ حال آنکه کل منابع قرض الحسنه در 
اختیار شبکه بانکی در سالجاری ۳۰۰ همت است.وی تصریح 
کرد : بانک مرکزی در اعمال سیاست اعتباری موفق عمل کرده 
جدی  سیاست،  این  پایداری  خصوص  در  نگرانی  اما  است 
است و اگر تدبیری برای تامین مالی بدون رشد نقدینگی اتخاذ 
نشود فشارها عملا منجر به رها شدن این سیاست خواهد شد 
و در این راستا بانک مرکزی باید در اجرای قانون تامین مالی 

مشارکت فعال داشته باشد.

نماینده مرد تنکابن در مجلس شورای اسلامی همچنین با اشاره 
به سیاست های ارزی بانک مرکزی و اثرات ان در بخش های 
اقتصادی گفت: باید ضمن رصد و پایش اجرای هر برنامه و 
سیاستی در حوزه ارز و پول و اعتبارات تولید، تقویت نقاط 
قوت و اصلاح مداوم اشکالات را در دستور کار قرار داد تا 

اعتبار بانک مرکزی نزد فعالان اقتصادی تقویت شود.
وی با اشاره به اجرای قانون جدید بانک مرکزی از خردادماه 
امسال گفت :برای اجرای این قانون باید ساختار و ارکان بانک 
مرکزی متناسب با ان تغییر کند و بانک مرکزی باید مجلس را 
درگیر اجرای این قانون کند چراکه اجرای کامل آن با اتکای 

صرف به کارشناسان بانک مرکزی امکانپذیر نیست.
آثار تک نرخی شدن ارز

مجتبی یوسفی نماینده مردم اهواز در مجلس شورای اسلامی 
نیز در این نشست با تاکید بر ضرورت حل تناقض های موجود 
در زمینه قانونگذاری و اجرا گفت : در حال حاضر گفته می 
شود ارز باید تک نرخی شود از طرف دیگر گفته می شود نباید 
هزینه جدید به مردم تحمل شود و یا در قانون، بانکها مکلف 
گفته  از طرف دیگر  اما  تکلیفی هستند  تسهیلات  پرداخت  به 
می شود که باید از خلق پول جلوگیری شود ؛ موارد تناقض 
در برنامه ها و قوانین همواره مشکل آفرین است و مجلس و 

دولت باید برای رفع این تناقض ها چاره اندیشی کند.
وی با تاکید بر نگاه ویژه بر آثار تک نرخی شدن ارز در شرایط 
کنونی گفت : مدیریت بانک مرکزی اقدامات خوبی در زمینه 
کنترل بازار ارز داشته است و با هدفمند شدن ثبت سفارش 
ها بستر مناسبی برای تخصیص بهینه منابع فراهم شده است اما 
علت اصلی که مردم حاصل این اقدامات ثمربخش را احساس 

نمی کنند وجود برخی ناهماهنگی هاست.
وی اقدام بانک مرکزی در زمینه ایجاد بازار توافقی برای رفع 
تعهد ارزی صادر کنندگانی را که یارانه ای در فرآیند تولید 
دریافت نمی کنند اقدام خوب و تاثیرگذار در رونق تولید و 

توسعه صادرات دانست.
تاکید بر ساماندهی بانک های ناتراز

مجلس  در  تهران  مردم  نماینده  رسایی  حمید  الاسلام  حجت 
شورای اسلامی نیز در این نشست با تاکید بر ضرورت اصلاح 
برخی بانک های ناتراز که اضافه برداشت های آنان نیز هموارد 
مورد اعتراض بوده است و همچنین عملیاتی شدن برنامه های 
آمادگی دارد  تاکید کرد: مجلس  این حوزه  بانک مرکزی در 
در این مسیر به بانک مرکزی کمک کند تا طبق قوانین جدید، 
اصلاح شبکه بانکی به ویژه تعیین تکلیف بانک های ناتراز با 

سرعت بیشتری به هدف برسد.
استفاده از ظرفیت تعامل با کشورهای همسایه

شورای  مجلس  در  زاهدان  مردم  نماینده  مالکی  حسین  فدا 
توانمندی  از  استفاده  بر  تاکید  با  نشست  این  در  نیز  اسلامی 
های داخلی و در پیشبرد اهداف اقتصادی کشور گفت : هم 
اکنون ۱۶ استان کشور با ۱۵ کشور مرز مشترک دارند که از 
این مزیت استفاده چندانی نمی شود باید با تقویت دیپلماسی 
اقتصادی بستر مناسبی برای تسهیل گری در ارتباط با کشورها 

فراهم شود.
تدوین لایحه حفظ قدرت پول ملی

با  نیز  اسلامی  شورای  درمجلس  بوکان  مردم  نمایده  عثمانی 
تاکید بر ضرورت تدوین لایحه حفظ قدرت پول ملی با هدف 
صیانت از ارزش ریال گفت : مجلس اماده است با همکاری 
کند  تهیه  زمینه  این  در  ای  لایحه  مرکزی  بانک  کارشناسان 
چراکه در شرایط کنونی بانک مرکزی تنها نقش افرین در حفظ 
ارزش پول ملی نیست ودیگر نهادها و دستگاهها نیز در این 
امر دخیل هستند که با تدوین این لایحه وظایف و تکالیف هر 

بخش روشن خواهد شد.
وی در بخش دیگری از سخنان خود خواستار بهره گیری از 
شیوه های تامین مالی با کمترین اثار تورمی برای تحقق شعال 
سال شد و گفت: در حال حاضر وجود نرخ های متعدد در 
و  کرده  ایجاد  اقتصادی  فعالان  برای  را  مشکلاتی  ارز  بازار 
باید در حد امکان به سمت تک نرخی شدن ارز حرکت کنیم.

در این نشست پنج ساعته دیگر نمایندگان منتخب دوازدهمین 
دوره مجلس شورای اسلامی نیز به بیان دیدگاه های خود در 
زمینه انتظارات مردم از شبکه بانکی و بانک مرکزی پرداختند 

که اهم مطالب عنوان شده به این شرح است:
تاکید بر ضرورت اتخاذ سیاستی مناسب برای تغییر روند رفع 
تعهد ارزی صادرکنندگان کالاهایی که در فرآیند تولید یارانه 
ای دریافت نمی کنند/ هدایت اعتبارات از طریق بازار سرمایه 
برای تامین مالی تولید/ تاکید بر ضرورت رفع ناترازی ها در 
اقتصاد برای به ثمر نشستن تلاش های بانک مرکزی/ قدردانی 
از بانک مرکزی برای ایجاد ثبات در بازار ارز و کاهش نرخ 
رشد نقدینگی و پایه پولی به عنوان پیشانی اثرگذار بر تورم/ 
تاکید بر ضرورت توزیع متوازن تسهیلات بانکها در استانها/ 
اگر  اینکه  و  خودرو  واردات  برای  ارز  تخصیص  در  تسهیل 
اختصاص  واردات خودرو  برای  میلیارد دلار   ۳ دولت سالی 
دهد بسیاری از ناترازی های بخش انرژی حذف خواهد شد/ 
رسمی  بازار  در  ارز  نرخ  فاصله  کاهش  ضرورت  بر  تاکید 
ملی  نهضت  مالی طرح  تامین  به  توجه جدی  غیر رسمی/  و 
استفاده  و همچنین  بانکی  اعتبارات  با  متناسب  جهش مسکن 
تسریع در  این بخش/  بانکی در  غیر  مالی  تامین  ابزارهای  از 
ارزی  تعهد  رفع  زمینه  در  بینی شده  پیش  های  سامانه  ایجاد 
به  پرداختی  تسهیلات  میان  تعادل  برقراری  و  کنندگان  صادر 
ضرورت  اقتصادی/  بزرگ  های  بنگاه  و  کوچک  واحدهای 
توجه به استفاده از پول ملی در تعاملات اقتصادی/ تاکید بر 
توجه همزمان به کنترل نقدینگی و رونق تولید / اعلام امادگی 
ناتراز و  بانک های  با  برخورد جدی  برای  نمایندگان مجلس 
منابع سپرده گذاری  از  استانها  متناسب سازی سهم  ضرورت 
و  مناطق  توسعه  برای  تسهیلات  پرداخت  در  بانکها  در  شده 

جلوگیری از تجمیع تسهیلات در مناطق برخوردار.
بر اساس این گزارش، این نشست صمیمانه و هم اندیشی که 
ساعت ۱۷ آغاز شده بود پس از پنج ساعت گفتگو و بحث و 
بررسی درباره موضوعات مختلف منتخبان مجلس دوازدهم با 
رئیس کل بانک مرکزی و معاونین و مدیران این بانک، ساعت 

۲۲ به اتمام رسید.

رئیس  کل بانک مرکزی در دیدار با نمایندگان منتخب مجلس دوازدهم:

بازار ارز توافقی راه اندازی می شود
 فروش ۳ میلیارد دلار اوراق ارزی برای تامین مالی

محمدرضا یزدی زاده گفت: در حالی مالیات حقوق بگیران 
سر ماه از حقوق شان کسر می شود که فعالان اقتصادی شامل 
)شرکت ها(  حقوقی  اشخاص  و  )مشاغل(  حقیقی  اشخاص 
تأخیر  نیم  و  سال  دو  با  متوسط  طور  به  را  مالیات شان 
اصناف  و  مشاغل  بخش  دیگر سهم  از طرف  و  می پردازند 
به نسبت اقتصاد واقعی کشور بسیار قابل توجه است ولی 
نسبت به سهم در اقتصاد، مالیات بسیار کمتری می پردازند.

مسائل  بزرگ ترین  از  یکی  همواره  عادلانه  ستانی  مالیات 
مطروحه در بحث های مالیاتی کشورها بوده است. دولت ها 
راهکارهای متنوعی را در پیش گرفته اند تا مالیات حقه را از 
همگان دریافت کنند و به اداره کشور بپردازند اما به زعم 

کارشناسان، برخی روندها هنوز نیاز به اصلاح دارد.
دولت سیزدهم در راستای بهبود وضعیت مالیات ستانی در 
بر  قرار داده است.  اقداماتی را در دستور کار خود  کشور 
اثر همین اقدامات، بهبود نسبی در نظام مالیات ستانی کشور 
رقم خورده است، به طور مثال، برخی مشاغل خاص که قبلًا 
با اظهار کم فروشی مالیات بسیار پایینی پرداخت می کردند، 
در سال ۱۴۰۱ نسبت به دو سال قبل از آن به مراتب مالیات 

واقعی تری پرداخت کرده اند.
که  می شود  محسوب  درآمدی  اصلی  منابع  از  یکی  مالیات 
سهم بسزایی در تأمین بودجه کشورها دارد اما وجود منابع 
عظیم نفت و گاز در دسترس باعث شده است که به طور 
شایسته به مالیات به عنوان یک منبع پایدار درآمدی دولت 

نگاه نکرده باشیم.
مشاغل و اصناف سهم ۳۰ درصدی از اقتصاد دارند اما 

سهمشان از مالیات فقط ۶ درصد است
محمدرضا یزدی زاده، کارشناس امور مالیاتی در گفتگو با 
این موضوع که مشاغل و اصناف سهم ۲۰  ایسنا در مورد 
اما  دارند  کشور  ملی  ناخالص  تولید  در  درصدی   ۳۰ الی 
می  تشکیل  را  دولت  مالیاتی  درآمدهای  از  درصد   ۶ فقط 
دهند، تصریح کرد: وقتی بحث را از این منظر پیش می بریم، 
باید مواظب باشیم که گمراه نشویم. باید اول مشخص کنیم 
به کار می  این واژه را  از مشاغل چیست. وقتی  منظورمان 
بریم، بسیاری از مردم نمی دانند که دقیقاً در مورد چه کسانی 

صحبت می کنیم.
ایجاد  اقتصادی و  فعالیت های  تمام  ادامه داد: مشاغل  وی 
این طبقه  در  نیستند، شامل می شود.  را که شرکت  درآمد 
بندی وکیل، پزشک، تاجر تا صنوف وجود دارند. بنابراین، 
غیرشرکتی  قالب  در  اقتصادی  های  فعالیت  کل  مورد  در 

صحبت می کنیم.
اقتصادزیرزمینی  احتساب  با  اقتصاد  از  مشاغل  سهم 

خیلی بیشتر می شود
چهار  حدود  کرد:  خاطرنشان  مالیاتی  امور  کارشناس  این 
فعالیت  اصناف  و  مشاغل  بخش  در  اقتصادی  فعال  میلیون 
دارند. وقتی سهم آن ها را از اقتصاد مطرح می کنیم، فقط در 
مورد بخش شفاف اقتصاد آمار می دهیم. به طور مثال، اگر 
می گویی مشاغل دارای سهم ۲۰ الی ۳۰ درصدی در تولید 
ناخالص ملی هستند، این آمار را برای بخش شفاف اقتصاد 
در نظر گرفته ایم و سهم واقعی با احتساب اقتصاد زیرزمینی 

بسیار بیشتر است.
یزدی زاده گفت: مشاغل و اصناف نسبت به سهمی که در 
می  پرداخت  ناچیزی  بسیار  مالیات  دارند،  کشور  اقتصاد 
کنند. این موضوع ریشه در سیستم سنتی مالیاتی کشور دارد. 
همیشه فرض بر این بوده است که پایه های مالیاتی مشاغل 
و اصناف که در پرونده وجود دارند، صحیح است و بنابراین 
سالی یک درصد بر این پایه اضافه می شود. پایه مالیاتی و 
درصدی که اضافه کرده ایم، متناسب با واقعیت نبوده است.

در طول تاریخ اصناف و مشاغل همیشه کمترین مالیات 
را پرداخت کرده اند

همیشه  مشاغل  و  اصناف  تاریخ  طول  در  داد:  ادامه  وی 
کمترین مالیات را پرداخت کرده اند. البته برخی از اصناف 
به ویژه واحدهایی که در حوزه تولید کار می کنند، مالیات 
شان قابل برآورد است. این دسته از اصناف مالیات شان را 
بر اساس واقعیت و عدالت می پردازند اما عموماً این طور 

است که مشاغل و اصناف مالیات حقه پرداخت نمی کنند.
این کارشناس امور مالیاتی خاطرنشان کرد: ما با معضلی در 
زمینه مالیات کسانی که مالیات های تکلیفی به آن ها اصابت 
به  نسبت  حقیقی  اشخاص  و چه  ها  کند، چه شرکت  نمی 
حقوق بگیران مواجه هستیم. اتفاق بد این است که حقوق 
بگیران بدون هیچ وقفه ای مالیات شان را بدون هیچ گونه 

امکان فرار مالیاتی یا چانه زنی پرداخت می کنند.
ماه  سر  بگیران  حقوق  مالیات  حالی  در  گفت:  زاده  یزدی 
شامل  اقتصادی  فعالان  که  شود  می  کسر  شان  حقوق  از 
اشخاص حقیقی )مشاغل( و اشخاص حقوقی )شرکت ها( 
مالیات شان را به طور متوسط با دو سال و نیم تأخیر می 
به  اصناف  و  مشاغل  بخش  دیگر سهم  از طرف  و  پردازند 
ولی  است  توجه  قابل  بسیار  کشور  واقعی  اقتصاد  نسبت 
نسبت به سهم در اقتصاد، مالیات بسیار کمتری می پردازند.

مرکز آمار: 
تورم صنعت و خدمات 

کاهش یافت
 

گزارش های جدید مرکز آمار نشان می دهد تورم سالانه در 
بخش های صنعت و خدمات کاهش یافته است.

قیمت  شاخص  تغییرات  می دهد  نشان  گزارش ها  این   
تولیدکننده بخش صنعت نسبت به سال قبل )تورم سالانه( 
در سال ۱۴۰۲ به ۲۹.۹ درصد رسید که در مقایسه با همین 
اطلاع در سال قبل )۳۱.۷ درصد(، ۱.۸ واحد درصد کاهش 
داشته است. تورم سالانه در سال ۹۹ و ۱۴۰۰ به ترتیب ۵۶.۸ 
دیگری  در گزارش  آمار همچنین  بود.مرکز  و ۵۶.۷ درصد 
بخش خدمات  نقطه  به  نقطه  و  سالانه  تورم  که  کرد  اعلام 
هم کاهش یافته است. طبق این گزارش، تورم سالانه بخش 
در  بود،  ۵۴.۵ رسیده  به  پایان سال گذشته  در  خدمات که 

پایان فروردین ۱۴۰۳ به ۵۱.۷ درصد کاهش یافته است.
مرکز آمار: تورم صنعت و خدمات کاهش یافت

همچنین تورم نقطه به نقطه بخش خدمات از ۴۹.۸ درصد در 
پایان اسفند ۱۴۰۲ به ۳۲.۷ درصد در پایان فروردین ۱۴۰۳ 

رسیده است.

جدید  توافقات  به  اشاره  ضمن  طلا  اتحادیه  رییس 
از  وزارت صمت،  و  قاچاق  با  مبارزه  ستاد  با  طلافروشان 

بازگشایی واحدهای طلافروشی خبر داد.
نادر بذرافشان رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران در گفت 
با توجه به جلسه ۶ ساعته ای که  با مهر اظهار کرد:  و گو 
دیروز سه شنبه به دعوت ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
و با حضور مسؤولان وزارت صمت و اتاق اصناف برگزار 
شد، توافق اولیه بین وزارت صمت و ستاد مبارزه با قاچاق 

در رابطه با اصلاح ضوابط ثبت موجودی صورت گرفت.
به  فقط  نگهداری  و  موجودی  اساس  این  بر  افزود:  وی 
به قصد  که  اشخاصی  است؛  الزامی  اشخاص  از  سه دسته 
می کنند.  کشور  به  مشمول  کالای  ورود  به  اقدام  تجاری 
اشخاصی که با قصد تجاری اقدام به خروج کالای مشمول 
یعنی  )د(  کالایی  گروه  تولیدکنندگان  و  می کنند  از کشور 
طلای استخراج شده از معادن کشور نسبت به ثبت سرمایه 

خود در سامانه اقدام کنند.
صنفی  واحدهای  در  همکاران  سایر  داد:  ادامه  بذرافشان 
باید تا شش ماه آینده نسبت به ثبت معاملات خود )خرید 

و فروش( در سامانه جامع تجارت اقدام کنند.
وی گفت: اگر ثبت معاملات انجام شود، این مهلت ۶ ماهه 
وجود  تمدید  امکان  صورت  این  غیر  در  می شود  تمدید 

ندارد.
سامانه  در  معاملات  ثبت  کرد:  تأکید  طلا  اتحادیه  رئیس 
سامانه  در  ثبت  به  نیازی  و  می کند  کفایت  تجارت  جامع 
جامع  سامانه  طریق  از  مالیاتی  سازمان  نیست؛  مودیان 

تجارت می تواند در جریان معاملات قرار گیرد.
کرد:  تاکید  طلا  صنف  و  صنعت  فعالان  به  خطاب  وی 
بازگشایی  به  نسبت  امروز  از  که  می خواهیم  همکاران  از 
واحدهای خود اقدام کنند و ما را در ادامه راه برای پیگیری 

و رفع مشکلات صنفی یاری کنند.
همچنین اتحادیه طلا و جواهر تهران در اطلاعیه ای خطاب 

به طلافروشی ها اعلام کرد: 
با توجه به جلسه امروز سه شنبه ۲۵ اردیبهشت ۱۴۰۳ که به 
دعوت ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز با حضور علیرضا 
شاه میرزایی معاون تجارت و خدمات وزیر صمت، حسین 
قمری مدیرکل دفتر خدمات عمومی مرکز اصناف وزارت 
و  تهران  اصناف  اتاق  رئیس  رستگار  حمیدرضا  صمت، 
رئیس و هیأت مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران و اعضای 
کمیسیون تخصصی طلا و جواهر اتاق اصناف ایران که به 
مدت ۶ ساعت برگزار شد، توافق اولیه بین ستاد مبارزه با 
اصلاح  در خصوص  وزارت صمت  و  ارز  و  کالا  قاچاق 
که  نحو  این  به  گرفت،  صورت  موجودی  ثبت  ضوابط 
موجودی و نگهداری فقط به سه دسته از اشخاص الزامی 

است؛
کالای  ورود  به  اقدام  تجاری  قصد  به  که  اشخاصی  الف: 

مشمول به کشور می کنند.
کالای  خروج  به  اقدام  تجاری  قصد  با  که  اشخاصی  ب: 

مشمول از کشور می کنند.
استخراج  طلای  یعنی  )د(  کالایی  گروه  تولیدکنندگان  ج: 

شده از معادن کشور
جزئیات توافقات

با  مبارزه  ستاد  سخنگوی  نیا  دهقانی  حمیدرضا  همچنین 
قاچاق کالا و ارز گفت: طی جلسه کارشناسی که در ستاد 
مسئولان  با حضور  و  ارز  و  کالا  قاچاق  با  مبارزه  مرکزی 
این ستاد و وزارت صمت و همچنین فعالان صنف طلا و 
چگونگی  خصوص  در  شد،  برگزار  ذیربط  مسئولان  سایر 
و  گرانبها  فلزات  کالایی  گروه  اختصاصی  ضوابط  اجرای 
با  مبارزه  قانون   ۱۸ ماده   ۴ تبصره  موضوع  گوهرسنگ ها 

قاچاق کالا و ارز توافقات جدیدی حاصل شد.
توافق  مورد  موارد  افزود:  با صداوسیما  گفت وگو  در  وی 
قرار گرفته که مراحل قانونی ابلاغ آن به زودی طی می شود 

به این شرح است:
۱. در خصوص ثبت موجودی مقرر شد صرفاً سه گروه به 

شرح زیر اقدام کنند:
 تولیدکننده طلا از معدن و تولید کننده شمش طلا نسبت 

به ثبت موجودی در سامانه جامع تجارت اقدام می کنند.
ثبت  به  نسبت  مشمول  کالاهای  و صادرکننده  واردکننده   

موجودی در سامانه جامع تجارت اقدام می کنند.
مقرر شد در خصوص خرید، فروش و حمل کالاهای   .۲
مشمول، همه فعالین اقتصادی این حوزه فعالیت به صورت 
تجاری در این حوزه نسبت به ثبت اطلاعات خرید، فروش 

و حمل در سامانه جامع تجارت اقدام کنند.
۳. بند یک فوق تا شش ماه به صورت موقت اجرا می شود، 
پس از شش ماه چنانچه حداقل ۵۱ درصد اشخاص مشمول 
بند ۲ فوق بر اساس اطلاعات سامانه جامع تجارت و اعلام 
و  خرید  ثبت  تکلیف  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت 
فروش و حمل در سامانه جامع تجارت را انجام دهند، بند 

یک فوق پس از شش ماه قطعی می شود.
 در غیر این صورت همه فعالین اقتصادی این حوزه فعالیت 
در  موجودی  اطلاعات  ثبت  به  ملزم  تجاری،  صورت  به 
گروه  سه  به  محدود  و  بود  خواهند  تجارت  جامع  سامانه 

مذکور نخواهد شد.
جامع  سامانه  در  نظر  مورد  اطلاعات  ثبت  صورت  در   .۴
اطلاعات مجدد در سامانه مودیان  ثبت  به  نیازی  تجارت، 

نیست. این روند به صورت بالعکس جاری نیست.

چرا مالیات مشاغل و 
اصناف ناچیز است؟
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استفاده از ظرفیت سی ان جی، راهکار فوری برای حل ناترازی بنزین
طبیعی  گاز  سهم  افزایش  اینکه  بیان  با  انرژی  حوزه  کارشناس 
کاهش  به  می تواند  کشور  سوخت  سبد  در   )CNG( سی ان جی 
آلودگی هوا کمک کند، گفت: با استفاده از ظرفیت روزانه ۲۰ 
میلیون متر مکعبی سی ان جی در کشور می توان روزانه ۲۰ میلیون 
راهکارهای  از  یکی  کرد.  صرفه جویی  بنزین  مصرف  در  لیتر 
آلودگی  کاهش  و  بنزین  مصرف  در  صرفه جویی  برای  اساسی 
شبکه های  گسترش  با  است،  عمومی  نقل  و  حمل  توسعه  هوا، 
مترو و اتوبوسرانی و افزایش دسترسی به وسایل نقلیه عمومی، 
می توان تا حد زیادی بر مشکلات ترافیکی و آلودگی هوا غلبه 
گاز  از  استفاده  زیرساخت های  توسعه  دیگر،  سوی  از  کرد؛ 
طبیعی، به ویژه احداث جایگاه های سی ان جی )CNG(، می تواند 
باشد.محمدرضا  بنزین  به  مصرف  کاهش  برای  موثری  راهکار 
راهکارهای  از  یکی  داشت:  اظهار  حوزه  کارشناس  کارگزار، 
تهران  مثل  کلان شهرها  در  سنگین  ترافیک  کاهش  برای  اساسی 
و صرفه جویی در مصرف سوخت، توسعه حمل و نقل عمومی 

مانند گسترش مترو و اتوبوسرانی است.
می شود.وی  بنزین  مصرف  در  صرفه جویی  باعث  اقدام  این   

سبد  در   )CNG( سی ان جی از  استفاده  مزیت  مورد  در  همچنین 
از  افزود:  نقل(،  و  حمل  بخش  و  )خودروها  کشور  سوخت 
به  طبیعی،  گاز  از  استفاده  زیرساخت های  توسعه  دیگر،  سوی 
راهکار  می تواند   ،)CNG( سی ان جی  جایگاه های  احداث  ویژه 
موثری برای کاهش مصرف به بنزین باشد.ین کارشناس انرژی 
اقتصادی،  و  آلاینده  کم  سوختی  عنوان  به  طبیعی  گاز  گفت: 
می تواند جایگزین مناسبی برای بنزین در وسایل نقلیه عمومی و 
خصوصی باشد. دولت می تواند با سرمایه گذاری در این زمینه 
و فراهم آوردن تسهیلات لازم برای تبدیل وسایل نقلیه موجود 
محیط  حفظ  جهت  در  بزرگ  گامی  طبیعی،  گاز  از  استفاده  به 
به  سی ان جی  طبیعی  گاز  کرد:  تصریح  بردارد.کارگزار  زیست 
عنوان یک سوخت پاک شناخته شده و افزایش سهم آن در سبد 
سوخت کشور می تواند به کاهش قابل توجه آلودگی هوا کمک 
کند، به ویژه در شهرهای بزرگ و مناطق حاشیه ای که آلودگی 

هوا یک مشکل جدی است.



پنج شنبه 27 اردیبهشت  1403 -7 ذی القعده  1445 -16 می 2024 - شماره  67174

استان هااستان ها

پیش بینی بهره برداری از راه آهن چابهار - زاهدان - میلک 
- سرخس به عنوان مهمترین طرح گذرگاهی ایران تا پایان 
که  است  حالی  در  سیزدهم  دولت  ویژه  نگاه  با  سالجاری 
عظیم  توسعه ای  با  را  بلوچستان  و  سیستان  امر  این  تحقق 

مواجه می کند.
مهمترین طرح گذرگاهی ایران در حالی با تکمیل خط ریلی 
که  رقم خواهد خورد  - سرخس  میلک  زاهدان-   - چابهار 
هیات  اعضای  سفرهای  مصوبات  که جزو  بزرگ  اتفاق  این 
و  بلوچستان  و  سیستان  استان های  به  دهم  و  نهم  دولت 
ایرانشهر،  از  عبور  با  و  آغاز  از چابهار  بود  خراسان جنوبی 
از  گناباد  و  قاین  بیرجند،  نهبندان،  میلک،  زاهدان،  خاش، 
به  تربت حیدریه  شهرستان  حوزه  در  کالشور  ایستگاه  طریق 

راه آهن بافق - مشهد متصل می شود.
 - زاهدان   - میلک   - چابهار  راه آهن  از  بهره برداری  با 
راه آهن  به  مسیر  چند  از  بلوچستان  و  سیستان  سرخس، 
ایران  همسایه  کشور  چندین  و  اسلامی  جمهوری  سراسری 
متصل و این امر منجر به رونق توسعه ای عظیم در این استان 

به ویژه شهر بندری چابهار خواهد شد.
مسیرهای  باصرفه ترین  و  کوتاه ترین  از  یکی  آنجایی که  از 
به  هند  شبه قاره  و  خلیج فارس  حوزه  کشورهای  اتصال 
کشورهای حاشیه دریای خزر و شرق اروپا کریدور شمال - 
جنوب است، راه اندازی این کریدور حائز اهمیت بوده چرا 
که ایران به لحاظ منافع اقتصادی، سیاسی و امنیتی از اولویت 

بالایی برخوردار است.
جهش  طرح  در  اقدام  دومین  سرخس،  به  زاهدان  راه آهن 
بندر  تنها  که  است  جنوب  به  شمال  ترانزیتی  کریدور 
کشور  ریلی  ترانزیت  مرز  اصلی ترین  به  را  منطقه  اقیانوسی 
کشور  چهار  و  ترکمنستان  و  می سازد  متصل  سرخس  یعنی 
دیگر آسیای مرکزی را از طریق خطوط ریلی به اقیانوس هند 
اقیانوس  راه  این  گفت  می توان  که  به گونه ای  می کند  متصل 

هند را به آسیای مرکزی پیوند می دهد.
راه آهن زاهدان - ایرانشهر - چابهار - میلک - سرخس در 
حالی یکی از مهمترین پروژه زیرساختی ریلی کشور به طول 
یک هزار و ۳۵۰ کیلومتر است که قطعه اول آن به طول ۷۳۰ 
کیلومتر، چابهار را به زاهدان و مرز میلک و قطعه دوم هم به 
طول ۷۶۰ کیلومتر زاهدان را به بیرجند، مشهد و در انتها به 

سرخس متصل می کند.
موافقت رهبر معظم  با  زاهدان  راه آهن چابهار -  برای طرح 
انقلاب از تسهیلات صندوق توسعه ملی استفاده شده و بخش 
بهره برداری  به  اخیراً  کیلومتر   ۱۵۰ به طول  زاهدان - خاش 
 ۷۰ پیشرفت  باعث  پیمانکاران  تلاش های  کنون  تا  و  رسیده 

درصدی این طرح شده است.
پایان  تا  زاهدان  به  چابهار  راه آهن  از  بهره برداری 

امسال
سال  پایان  تا  گفت:  خاتم الانبیا  سازندگی  قرارگاه  رئیس 
شمال  کریدورهای  و  ترانزیتی  خدمات  تکمیل  راستای  در 
کیلومتر   ۷۰۰ طول  به  چابهار   - زاهدان  راه آهن  جنوب،  و 
اینکه  بیان  با  عابد  عبدالرضا  می رسد.سردار  بهره برداری  به 
قرار سازندگی خاتم الانبیا بر اساس اصل ۱۴۷ قانون اساسی 
تأسیس شد، بیان کرد: روند ساخت راه آهن چابهار به زاهدان 
در مراحل پایانی ساخت قرار دارد و پیشرفت بسیار خوبی 
داشته، اثرگذاری این طرح در بحث ترانزیت و حمل بار و 
امکان  ریلی  پروژه  این  تکمیل  با  و  است  بالا  بسیار  مسافر 
حمل بار تا ۷.۵ میلیون تن و جابه جایی تا ۱۰۰ هزار مسافر 
فراهم می شود.وی ادامه داد: این پروژه در سه شیفت در حال 
از  با کشورهای  ترانزیت  و  برای حمل  زمینه  و  است  انجام 

جمله چین و هند فراهم خواهد کرد.
پیشرفت۷۰ درصدی راه آهن چابهار - زاهدان

سیستان  در  توسعه  و  ساخت  شرکت  طرح های  مدیر 
 - زاهدان  آهن  راه  درصدی   ۷۰ پیشرفت  از  بلوچستان  و 
ایرانشهر - چابهار خبر داد و گفت: اتمام این ابر پروژه برای 
اتصال چابهار به زاهدان به صورت ریلی ۲۰۰ هزار میلیارد 

ریال دیگر اعتبار نیاز دارد.
محمد گرائیلی افزود: این طرح مهم ریلی که کلنگ ساخت 
به زمین زده  بلوچستان  اواخر سال ۹۲ در سیستان و  از  آن 
شد موجب تکمیل اتصال کریدور ریلی شرق کشور، اتصال 
بندر شهید بهشتی چابهار به عنوان تنها بندر اقیانوسی کشور 
کشورهای  اتصال  مَکُران،  سواحل  توسعه  ریلی،  شبکه  به 
اقیانوسی و همچنین  آسیای میانه و افغانستان به آبهای آزاد 
سبب ایجاد بستر مناسب برای توسعه و رشد اقتصادی منطقه 

خواهد شد.
 - ایرانشهر   - زاهدان  آهن  راه  مجموع  در  داد:  ادامه  وی 
احتساب  با  و  کیلومتر   ۶۳۴ حدود  محور  طول  به  چابهار 
هشت  در  که  هست  کیلومتر  حدود۷۴۴  ایستگاه ها  خطوط 
قطعه در حال اجراست که پیشرفت فیزیکی آن به ۷۰ درصد 

رسیده است.
و  درسیستان  توسعه  و  ساخت  شرکت  های  طرح  مدیر 
به طول  زاهدان - خاش  ریلی  اینکه خط  بیان  با  بلوچستان 
۱۷۰ کیلومتر سال گذشته به بهره برداری رسید، تاکید کرد: 
اختصاص۲۰۰ هزار میلیارد ریال اعتبار مورد نیاز زمینه بهره 
برداری هر چه سریعتر از این طرح مهم ملی را فراهم می کند.

چابهار،  شهرهای  از  ریلی  خط  این  کرد:  نشان  خاطر  وی 
نیکشهر، ایرانشهر، خاش و زاهدان عبور خواهد کرد و پیش 
هفت  و  مسافر  میلیون   ۲ بیش از   ۱۴۲۰ تا سال  می شود  بینی 

میلیون تن بار از طریق این خط ریلی منتقل شود.
پروژه ریلی چابهار از اولویت های دولت سیزدهم

پروژه  کرد:  بیان  شرق  جنوب  آهن  راه  کل  اداره  سرپرست 
بزرگ  بسیار  طرح های  از  یکی  زاهدان  به   - چابهار  ریلی 
کشور است که چنین پروژه ای با این حجم از کار در کشور 
ایرانشهر،  خاش،  زاهدان،  مسیر  طرح  این  که  نداشته ایم 

چابهار، میلک و سرخس را به یکدیگر متصل می کند.
حمید بهادری در گفت وگو با خبرنگار ایرنا افزود: این طرح 
عظیم یکی از اولویت های دولت سیزدهم است که پیشرفت 
خوبی تاکنون داشته، پیمانکار آن قرارگاه خاتم الانبیا است 
که طرح را در هشت قطعه از زاهدان تا چابهار اجرا می کند.

خرداد  در  آن  کار  قطعه   ۲ قطعه،  هشت  از  داد:  ادامه  وی 
هفت  قطعه  یعنی  رسیده  بهره برداری  به  و  تمام  پارسال  ماه 
و هشت مسیر زاهدان تا خاش که ۱۵۳ کیلومتر مسیر ریلی 
در  آن  مسافربری  قطار  امسال  و  رسید  بهره برداری  به  است 

مسیر زاهدان خاش در حال ارائه خدمت به مردم است.
قطعه   ۶ گفت:  شرق  جنوب  آهن  راه  کل  اداره  سرپرست 
دیگر این طرح عظیم از خاش تا چابهار است که در بحث 
درصد   ۹۹ تا   ۸۵ فیزیکی  پیشرفت  با  قطعه  پنج  زیربنایی 
روبرو بوده و در قطعه ۶ نیز پیشرفت ۵۵ درصدی داشته ایم.

انجام  قطعات  سخت ترین  از  یکی   ۶ قطعه  کرد:  تاکید  وی 
شده در اجرای طرح ریلی است چرا که تمام مسیر کوهستانی 
فقط  کیلومتر   ۱۰ آن،  کیلومتری   ۲۰ فاصله  یک  در  و  بوده 
تونل دارد که در کشور چنین قطعه ای با این شرایط نداریم 
و  تونل  کیلومتر   ۱۰ کیلومتری،   ۲۰ قطعه حدود  در یک  که 

بقیه پل اجرا شده باشد.
تا  شده  انجام  پیش بینی های  اساس  بر  کرد:  اظهار  بهادری 
انجام شود  به موقع  نقدینگی  نیم دیگر اگر تزریق  یکسال و 
اوایل سال ۱۴۰۴ پروژه چابهار- زاهدان به بهره برداری برسد 
صندوق  از  کردند  موافقت  نیز  انقلاب  معظم  رهبر  که  چرا 

توسعه ملی به این طرح کمک شود.
بندر  به  را  کشور  ریلی  شبکه  ریلی  طرح  این  افزود:  وی 
خوبی  شرایط  علت  به  چابهار  بندر  می کند؛  وصل  چابهار 
که نسبت به بندر عباس دارد و ارتباط با کشورهای اطراف 
بار و شرکت های حمل  یک مزیت خاص داشته و صاحبان 
کالاهایشان  هند  و  چین  کشور  از  حتماً  المللی  بین  نقل  و 
مطالعات  اساس  بر  و  منتقل خواهند کرد  بندر چابهار  به  را 
صورت گرفته حدود ۷۰ درصد کالاهایی که در بندرعباس 
تخلیه می شود با این اتفاق یعنی تکمیل طرح ریلی زاهدان - 

چابهار قطعاً در چابهار بارگیری خواهد شد.
اتصال آسیای میانه به آبهای آزاد

به گفته استاندار سیستان و بلوچستان؛ پروژه ریلی زاهدان - 
چابهار با هدف ایجاد یک کریدور شمال به جنوب و اتصال 
بندر شهید بهشتی به شبکه ریلی کشور طراحی شده، که با 
بهره برداری و افتتاح آن به ترتیب آسیای میانه و افغانستان 

را نیز به آب های آزاد اقیانوسی متصل می کند.
محمد کرمی افزود: برای طرح راه آهن چابهار - زاهدان با 
موافقت رهبر معظم انقلاب از تسهیلات صندوق توسعه ملی 
استفاده شده و بخش زاهدان - خاش به طول ۱۵۰ کیلومتر 

اخیراً به بهره برداری رسیده است.
بینی  پیش  و  فعال  پروژه  این  کارگاه های  تمام  گفت:  وی 
می شود این پروژه بزرگ ریلی تا ۱۴۰۴ به بهره برداری برسد.

گفت:  قم  معاون صنایع کوچک شرکت شهرک های صنعتی 
۹۸ درصد صنایع این استان کوچک و متوسط هستند و نیاز 
است تا هرگونه برنامه ریزی در حوزه فعالیت های صنعتی در 

قم با درنظر گرفتن این مساله باشد.
سال های  طی  قم  استان  صنعت  داشت:  بیان  ایلانلو،  مهدی 
انواع مختلف  با رشد خوبی مواجه بوده است و اکنون  اخیر 
محصولات در واحدهای مستقر در شهرک های صنعتی استان 
تولید و به بازار مصرف عرضه می شود که بسیاری از آن ها 
هم صادراتی است و ارزآوری مناسبی برای کشور به همراه 

دارد.
صنعت  بخش  در  تولیدی  فعالیت های  گسترش  افزود:   وی 
استان موجب شده که در حال حاضر بسیاری از واحدهای 
مورد  کارهای  انجام  برای  قم  صنعتی  شهرک های  در  مستقر 
نظر خود به نیروی انسانی جدید نیاز داشته باشند و به همین 
بخش  این  در  اشتغالزایی  برای  فراوان  ظرفیت های  دلیل 

به وجود آمده است.
گرفته،  صورت  برنامه ریزی های  اساس  بر  داد:  ادامه  وی 
همکاری  با  سال جاری  در  قم  صنعتی  شهرک های  شرکت 
صنعتی  شهرک های  در  فعال  تولیدی  واحدهای  بهره برداران 
استان، علاوه بر دنبال  کردن طرح های فنی و آموزشی برای 
و  زیرساخت   تقویت  واحدها،   نیاز  مورد  کار  نیروی  تربیت 
صنعتی  شهرک های  در  اقتصادی  فعالان  نیاز  مورد  امکانات 

قم را با جدیت دنبال می کند.
ایجاد  با  بهره بردار  واحد   ۷۰۰ و  یک هزار  است  گفتنی 
اشتغال برای ۴۱ هزار نفر در شهرک های صنعتی قم به تولید 

محصولات مورد نیاز مردم مشغول هستند.
شهرک های صنعتی استان به دلایل مختلف همچون موقعیت 
از  برخورداری  و  کشور  بزرگ  بازارهای  نزدیکی  در  ویژه 
امکانات زیرساختی مناسب، با استقبال گسترده سرمایه گذاران 
و علاقه مندان به راه اندازی کسب  و کارهای تولیدی مواجه  

شده است.
تجارت  و  معدن  صنعت،  بخش  اشتغال  ایجاد  تعهد  میزان 
استان قم در سال ۱۴۰۲، اشتغالزایی برای پنج هزار نفر بود 
که در جریان آخرین پایش صورت گرفته، مشخص شد بیش 

از این تعداد یعنی پنج هزار و ۱۷۱ مورد اشتغال در بخش های 
یاد شده ایجاد شده است.

فعالیت  نمونه های موفق  از  استان قم یکی  بخش صنعت در 
تقریبا  و  است  اقتصاد  حوزه  در  بخش خصوصی  و  مردمی 
تمام واحدهای تولیدی استان به صورت غیر دولتی و توسط 

بخش خصوصی اداره می شود.
تعمیق  زمینه  در  کمی،   گسترش  بر  علاوه  قم  صنعت  امروز 
نیز  فعالیت ها  کیفی  توسعه  و  صنعتی  فعالیت های  به  بخشی 
ارتقای  آن  جمله  از  که  کرده  آغاز  را  گسترده   اقدام های 
بهره وری و تولید محصولات مورد نیاز کشور از طریق بسیج 
ظرفیت های داخلی می باشد که نمونه آن در صنایعی همچون 

صنعت لوازم خانگی استان قابل مشاهده است.
دولت  آمدن  کار  روی  ابتدای  از  دارند  تاکید  قم  مسئولان 
سیزدهم با تلاش های انجام شده افزون بر ۴۰ هزار شغل در 
رویکردهای  از  یکی  رابطه  همین  در  شد؛  ایجاد  استان  این 

افزایش  و  تثبیت  ضمن  بخش،  این  در  استان  مدیریت  مهم 
فرصت های شغلی، کاهش نرخ بیکاری به زیر هشت درصد 

است.
بخش صنعت از جمله حوزه های پرتقاضا برای جذب نیروی 
ماهر  انسانی  نیروی  از  استفاده  رابطه  همین  در  است،  کار 
همواره به عنوان یکی از مهمترین عوامل موفقیت واحدهای 
تامین  مهم  موضوع  منظور  به همین  که  است  مطرح  تولیدی 
نیروی انسانی مورد نیاز واحدهای تولیدی فعال استان توسط 

دستگاه  های متولی با جدیت دنبال می شود.
صنعتی  شهرک  هفت  دارای  قم  استان  صنعت،  بخش  در 
محمودآباد،  سلفچگان،  نشر،  و  چاپ  الغدیر،  شکوهیه، 
چهار  و   )I.C.T( ارتباطات  و  اطلاعات  فناوری  درودگران، 
که  است  طغرود  و  سیرو  دستجرد،  خورآباد،  صنعتی  ناحیه 
هر کدام از آنها موقعیت ممتازی برای توسعه سرمایه گذاری، 

تولید و اشتغال دارد.

و  خرمدره  ابهر،  زنجان،   شهرهای  در  هکتار   ۶۷۱ از  بیش 
قیدار در استان زنجان مساحت بافتهای فرسوده و ناکارآمد 
در  مسکن  تولید  ساله  چهار  برنامه  از  استان  این  سهم  و 
محلات هدف بازآفرینی شهری نیز ۹ هزار و ۲۱ واحد اعلام 

شده است.
همواره  قدیمی  و  فرسوده  بافت های  احیای  و   بازآفرینی 
یکی از دغدغه های مهم مردم و مسوولان به خصوص در 

شهرهای بزرگ و مراکز استان هاست.
بافت  دارای  مناطق  بازآفرینی  برای  حوزه  این  متولیان 
این  احیای  تا  کنند  می  بینی  پیش  را  مشوق هایی  فرسوده، 
قرار  گذاران  سرمایه  و  مردم  عموم  توجه  مورد  ها  بافت 
گیرد و با بازسازی بناها و تاسیسات فرسوده و ناکارآمد از 
مخاطرات آنها در برابر سیل، زلزله و آتش سوزی پیشگیری 

کنند.
به طور معمول مناطق دارای بناها و بافت فرسوده از کمبود 
هر  بروز  طوریکه  به  برند،   می  رنج  زیرساختها  و  امکانات 
با  را  رسان  خدمات  دستگاه های  بافتها  این  در  ای  حادثه 
امداد و خدمات رسانی  مشکل جدی مواجه می کند چون 
به این مناطق با دشواری هایی همراه است و به دلیل بافت 
قدیمی و نبود معابر استاندارد حتی خودروهای امدادی از 
جمله ماشین آتش نشانی و آمبولانس نیز در رسیدن به محل 
حادثه ناموفق هستند؛ از این رو بازسازی بافت های فرسوده 

ضرورتی اجتناب ناپذیر است.
۶۷۱ هکتار بافت فرسوده و ناکارآمد زنجان در انتظار 

بازآفرینی
و  زندگی  از  سرشار  روزگاری  که  شهری  قدیمی  مناطق 
پویایی و نشاط برای مردمان آن منطقه و پاسخگوی نیازهای 
افزایش  شهرنشینی،   گسترش  و  رشد  با  بود،امروزه  آنها 
جمعیت و گاه خالی از سکنه شدن مناطق تاریخی و قدیمی 
به محلات ناکارآمد و فرسوده تبدیل شده که با کوچکترین 

مخاطره ای بیشترین آسیب را به ساکنان وارد می سازد.
متاسفانه در سالهای گذشته، بهسازی و نوسازی این مناطق 
متوقف شده است که این امر موجب سستی و فرسودگی 
بناها و افزایش آسیب های اجتماعی در این محلات شده 
است و در صورت بی توجهی به بازآفرینی آنها آسیب ها و 

تهدیدهای بیشتری در انتظار ساکنان آنها خواهد بود.
آثار  حفظ  و  احیا  برای  مناسب  فرصتی  شهری  بازآفرینی 
تاریخی شهر و انطباق این مناطق با شرایط و ساختارهای 

نوین است.
برای  هدفمند  و  مناسب  ریزی  برنامه  و  شهری  بازآفرینی 
نوسازی بافتهای قدیمی می تواند فرصتی برای احیا و حفظ 
آثار تاریخی و با قدمت بالای شهر و منطبق کردن آنها با 

شرایط و ساختارهای نوین باشد.
بلند مدت،   نیازمند برنامه های  تحقق اهداف در این زمینه 
میان مدت و کوتاه مدت است که دولت با اعمال بسته های 
حمایتی و تشویقی، بخش خصوصی را نیز برای همکاری 
در این خصوص دعوت کرده و این موضوع نشان دهنده 
اهمیت پرداختن به امر مهم احیا و بازآفرینی بافتهای فرسوده 

است.
در استان زنجان نیز مساحت بافتهای فرسوده و ناکارآمد در 
شهرهای زنجان،  ابهر، خرمدره و قیدار بیش از ۶۷۱ هکتار 
اعلام شده است که بیش از ۴۹۲.۵ هکتار از این محدوده ها 
در شهر زنجان، ۸۳ هکتار در ابهر، ۷۳.۹ هکتار در خرمدره 

و ۲۲ هکتار نیز در شهر قیدار واقع شده است.
در زمان حاضر جابه جایی ساکنان کوی فلسطین،  ساماندهی 
کوی فاطمیه، اجرای پروژه داودقلی - دلجویی به عنوان 
پروژه های بازآفرینی بزرگ و مهم کشور در استان زنجان 

اجرا می شود.
محلات  در  مسکن  تولید  ساله  برنامه چهار  از  استان  سهم 
هدف بازآفرینی شهری نیز ۹ هزار و ۲۱ واحد اعلام شده 

است.
۸.۳ درصد مساحت شهر زنجان بافت فرسوده است

اینکه  بیان  با  زنجان  استانداری  بحران  مدیریت  مدیرکل 
است،  پایین  زلزله  برابر  در  فرسوده  بافت های  تاب آوری 
گفت: در زمان حاضر ۸.۳ درصد مساحت شهر زنجان را 

بافت فرسوده تشکیل می دهد.
عباس بابایی با بیان اینکه سهم ابهر از بافت های فرسوده ۸.۵ 
۸.۸ درصد  داشت:  اظهار  است،  درصد مساحت کل شهر 
مساحت شهر قیدار و ۱۶.۳ درصد از مساحت شهر خرمدره 

را نیز بافت فرسوده تشکیل می دهد.
مقاوم  زنجان  استان  در  روستایی  مسکونی  واحد  هزار   ۶
واحد  هزار   ۱۳ در خصوص  لازم  اقدامات  و  شده  سازی 

دیگر در دست انجام است.
بابایی با بیان اینکه ۱۵۳ روستای استان زنجان نیز در حریم 
گسل واقع شده است، تصریح کرد: ۱۸ هزار و ۷۳۴ واحد 
مسکونی در این روستاها استقرار دارد که باید مقاوم سازی 
آنها جدی گرفته شود.وی ادامه داد: با اقدامات انجام شده و 
از طریق پرداخت تسهیلات مقاوم سازی، تاکنون بیش از ۶ 
هزار واحد مسکونی روستایی در استان زنجان مقاوم سازی 
شده است و برنامه ریزی برای مقاوم سازی ۱۳ هزار واحد 

دیگر ادامه دارد.
شهر زنجان ۲۰ محله فرسوده دارد

رئیس کمیسیون بودجه شورای شهر زنجان نیز تخفیف ۱۰۰ 
درصدی صدور پروانه در بافت فرسوده زنجان را از جمله 
بازآفرینی  ترویج  و  تسریع  برای  شده  اعمال  های  مشوق 
شهری بیان کرد و گفت: شهر زنجان ۲۰ محله فرسوده دارد 
که در این محلات پروانه ساختمانی به طور رایگان صادر 

می شود.
حسین حمزه لو، کوی فاطمیه، بیت المقدس،  شهرک شهدا، 
گویجیک  آباد،  اسلام  بالا،  مزار  آهن،  راه  شهرک  باباییان،  
پایین،  بلوار  مهدیه،  سعیدیه،   وحدت،   کوی  سایان،   آباد، 
این  جمله  از  را  درمانگاه  و  آباد  نجف  شورجه،   فرودگاه، 

محلات برشمرد.
وی با بیان اینکه ارائه تخفیف در بخش های مختلف با هدف 
ایجاد مشوق در ساخت  و ساز انجام می شود، اظهار داشت: 
در بحث صدور مجوز ساخت وساز در برخی از شهرک های 

زنجان نیز تغییراتی نسبت به سالهای قبل ایجاد شده است.
بسته تشویقی ویژه شهر زنجان در محدوده بافتهای فرسوده 

برای اجرا به مناطق چهارگانه شهرداری ابلاغ شد.
حمزه لو تصریح کرد: بر این اساس در محلاتی که ساخت  
و ساز کمتر و بافت آنها فرسوده بود، تعداد واحدهای مجاز 
برای ساخت افزایش پیدا کرد تا موجب تشویق شهروندان 

شود.

۶۷۱ هکتار بافت فرسوده و ناکارآمد 
زنجان در انتظار بازآفرینی

خاک؛ خسته از شعله 
 باورهای غلط

 با شروع فصل برداشت محصولات کشاورزی، شعله های 
آتش کشاورزان، به واسطه تبعیت از یک باور غلط پیکره 

خاک را زخمی و سرمایه ها را برباد می دهد.
 همزمان با فصل برداشت محصولات زراعی از جمله گندم 
و  کاه  کشاورزی  زمین های  در  محصولات  سایر  و  جو  و 
آتش  به  کشاورزان  توسط  زمین ها  در  مانده  بجای  کلش 
آلودگی  اینکه موجب  بر  امر علاو  این  کشیده می شود که 
هوا و خطرات زیست محیطی و آسیبی به خاک می شود 
باعث آتش سوزی در مزارع کشاورزی دیگران خواهد شد 
حاصل  باوری  قابل  غیر  سرعت  با  می تواند  باد  مدد  به  و 

تلاش یکساله کشاورزان را نابود کند.
آتش زدن بقایای محصولات کشاورزی مبحث چندین ساله 
و گسترده ای است، دلیل اصلی روی آوردن کشاورزان به 
آتش زدن کاه و کلش گندم و جو کنترل آفات و علف های 
آسان  و  قبلی  گیاه  بقایای  از  زمین  سریع  شدن  پاک  هرز، 
شدن عملیات شخم برای محصول بعدی است ولی غافل از 
اینکه به کار بردن تناوب زراعی صحیح و استفاده مناسب از 

سموم نتیجه ای بسیار مطلوب تر دارد.
پَس چَرها را چرا می سوزانید؟

جو  و  گندم  محصول  آنکه  از  پس  کشاورزان  از  بسیاری 
خود را برداشت می کنند، ساقه های باقیمانده گیاهان را آتش 
می زنند و به تصور اینکه زمین را با هزینه ای ناچیز و زمانی 

کوتاه برای کشت بعدی آماده می کنند.
کاهش  موجب  تنها  نه  کشاورزی  مزارع  در  آتش  ایجاد 
حاصل  خیزی و مرگ خاک، افزایش فرسایش آبی و بادی، 
هوا  آلودگی های  و  مفید  بسیار  میکروارگانیسم های  نابودی 
با برهنه کردن سطح خاک، کاهش نفوذ آب  می شود بلکه 
به  نیاز  و  تبخیر  افزایش  رواناب های سطحی،  ایجاد  باران، 

آبیاری بیش تر را ایجاد می کند.
زیانبار زیست محیطی  فعالیت های  تحمل  دیگر  زمین 

را ندارد
انجمن  تنها  عضو  و  زیست  محیط  فعال  نیک نگر«  »محمد 
معتقد  باره  این  در  کرمانشاه  استان  شرق  محیطی  زیست 
اینکه چهره  بر  مزارع و کشتزارها علاوه  آتش زدن  است؛ 
زشتی در طبیعت برجای می گذارد، باعث بروز مشکلات 
منطقه  اکوسیستم  و  مردم  برای  زیادی  محیطی  زیست 
و  زیست  محیط  فعالان  است  سالی  چند  البته  شود،  می 
کارشناسان منابع طبیعی به دنبال دلایل علمی برای این نوع 
آتش سوزی ها هستند اما دلیل قانع کننده به دست نیامده 

است، اما ۲ نظر کلی در این خصوص وجود دارد.
زدن  آتش  کشاورزان  از  تعدادی  اینکه  یکی  گفت:  وی 
زراعی  های  به شرکت  را  باقیمانده محصولات کشاورزی 
بزرگ و یا کشاورزانی که زمین های کشاورزی آنها بالای 
ده ها هکتار است نسبت می دهند و اعتقاد دارند شرکت های 
زراعی چون از امکانات پیشرفته ای مانند کمباین استفاده 
می کنند، لذا مقدار زیادی از ساقه گیاهان در هنگام برداشت 
برای  زمان  چون  و  ماند  می  باقی  کشتزارها  در  محصول 
کشت دوم محدود است همچنین جمع آوری این مواد هزینه 
بر است لذا آنان مبادرت به آتش کشیدن ساقه گیاهان می 
کنند، البته کشاورزان سنتی اعتقاد دارند ساقه گیاهان که به 
می شود  استفاده  دام  برای خوراک  زمستان  در  کاه  عنوان 
دارای ارزش اقتصادی بالائی است و آتش زدن آن ناشکری 

و کفران نعمت است.
عضو هیات مدیره انجمن محیط زیستی نسیم سراب آناهیتا 
نیز  از کشاورزان  دیگر  بعضی  دوم گفت:  نظر  به  اشاره  با 
علف  تخم  از  سرشار  گیاهان  ساقه  باقیمانده  دارند  اعتقاد 
های هرز و همچنین ناقل بعضی از آفات کشاورزی مانند 
ملخ و سن است و آتش زدن آنها باعث از بین رفتن تخم 
علف های هرز و این آفات می شود، همچنین آتش زدن می 
تواند روشی در راستای کاهش مصرف مواد سمی و مواد 

شیمیایی برای نابودی آفات است.
نیک نگر با بیان اینکه کره زمین در چند دهه اخیر با مشکلات 
کرد:  عنوان  است،  گریبان  به  دست  محیطی  زیست  جدی 
مصرف بیش از حد سوخت های فسیلی باعث آزاد شدن 
مقدار زیادی از گاز CO۲ و گرما در سطح کره زمین شده 
است که پدیده اثر گلخانه ای یکی از معضلات آن است، 
استفاده از بعضی سموم و رها کردن پساب های خانگی و 
صنعتی باعث آلودگی منابع آبی این کره خاکی شده است، 
همچنین برخی از فعل و انفعالات شیمیایی مواد فلوئور دار 
باعث آسیب لایه ازن در بعضی از نقاط اتمسفر شده است.

وی افزود: کره زمین دیگر تحمل فعالیت های زیانبار زیست 
به خطر  باعث  ساز  مشکل  فعالیت  هر  و  ندارد  را  محیطی 
بقایای محصولات  افتادن حیات می شود لذا آتش سوزی 
زیست  مشکلات  تواند  می  گسترده  سطح  در  کشاورزی 

محیطی و اقتصادی برای کشور به همراه داشته باشد.
وی ادامه داد: از بین رفتن میکرواورگانسیم های خاک یکی 
از عوارض آتش سوزی مزارع است، مزرعه یک اکوسیستم 
زنده است و وجود بعضی از باکتری ها و موجودات ذره 
بینی مانند قارچ ها و کرم ها باعث تولید مواد مغذی برای 

خاک کشاورزی می شوند.
جزای نقدی در انتظار متخلفان جارسوزی

دادستان عمومی و انقلاب شهرستان سنقر و کلیایی هم در 
گفت وگو با خبرنگار ایرنا، اظهار کرد: بر اساس ماده »۲۰« 
قانون هوای پاک، سوزاندن بقایای گیاهی پس از برداشت 
محصولات کشاورزی ممنوع است و متخلف حسب مورد 
به جزای نقدی درجه ۶ موضوع ماده )۱۹( قانون مجازات 

اسلامی محکوم می شود.
خاک؛ خسته از شعله  باورهای غلط

است  مکلف  کشاورزی  جهاد  کرد:  تاکید  »حامد صادقی« 
برداران  بهره  اطلاع  به  مقتضی  طرق  به  را  ماده  این  مفاد 
بخش کشاورزی، عشایری و منابع طبیعی برساند، همچنین با 
افزایش گشت های مشترک از سوی ادارات جهاد کشاورزی، 
و  انجام  پیشگیرانه  اقدامات  بهداشت  شبکه  زیست،  محیط 
ارائه  و  صورتجلسه  تنظیم  با  تخلف،  مشاهده  صورت  در 

مستندات موضوع به دادسرا گزارش شود.
قانون   ۶۸۸ ماده  طبق  کرد:  ابراز  سنقروکلیایی  دادستان 
تهدید  که  اقدامی  »هر  تعزیرات:  بخش  اسلامی  مجازات 
علیه بهداشت عمومی شناخته شود از قبیل آلوده کردن آب 
آشامیدنی یا توزیع آب آشامیدنی آلوده، دفع غیر بهداشتی 
مسموم  مواد  ریختن  زاید،  مواد  و  دامی  انسانی،  فضولات 
کننده به داخل رودخانه ها، زباله در خیابان ها و کشتار غیر 
مجاز دام، استفاده غیر مجاز فاضلاب خام یا پس آب تصفیه 
خانه های فاضلاب برای مصارف کشاورزی ممنوع می باشد 
مجازات  مشمول  خاص  قوانین  طبق  چنانچه  مرتکبین  و 
شدید تری نباشند به حبس تا یکسال محکوم خواهند شد«.

وی ادامه داد: طبق تبصره های ماده یاد شده؛ تشخیص این 
آلودگی  و  عمومی  بهداشت  علیه  تهدید  مزبور  اقدام  که 
جرم  اعلام  نیز  و  خیر  یا  می شود  شناخته  زیست  محیط 
مذکور به عهده وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی 
و سازمان حفاظت محیط زیست است و منظور از آلودگی 
محیط زیست عبارت از پخش یا آمیختن مواد خارجی به 
آب یا هوا یا خاک یا زمین به میزانی که کیفیت فیزیکی، 

شیمیایی یا بیولوژیک آن است.
رییس اداره جهاد کشاورزی شهرستان سنقروکلیایی هم با 
بیان اینکه آتش زدن پس چر مزارع از سوی کشاورزان جرم 
کشاورزان  سوی  از  »جارسوزی«  نوع  هر  با  گفت:  است، 

برخورد قضایی می شود.

سیستان و بلوچستان بدون توقف؛

افتتاح عظیم ترین پروژه ریلی کشور تا پایان سال؛ تکمیل خط ریلی
 چابهار نیازمند تامین اعتبار

معاون شرکت شهرک های صنعتی قم:

۹۸ درصد صنایع قم کوچک و متوسط هستند
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کیومرث هاشمی:
فیرپلی مالی با هدف کاهش 

هزینه ها انجام می شود

حضور مربی تاثیر زیادی داشت؛

گفت وگو با عالمیان پس از درخشش در عربستان و صعود در رنکینگ
در  درخشش  از  بعد  که  میز  روی  تنیس  پوش  ملی 
مسابقات گرنداسمش عربستان، صعودی قابل توجه در 
داشتن  همراه  که  دارد  تاکید  داشت،  جهانی  رنکینگ 

مربی تاثیر زیادی روی این دو موفقیت داشته است.
اخیر  روزهای  در  ایران  ورزش  بهترین های  از  یکی 
معتبر  رقابت های  در  که  بازیکنی  بود؛  عالمیان  نوشاد 
همچون  بازیکنانی  بر  غلبه  با  عربستان  اسمش  گرند 
و  تایپه  چین  از  جهان   ۲۹ بازیکن  جو«  چنگ  »کائو 
»لیانگ جینگ کون« بازیکن چینی چهارم جهان برای 
نخستین بار تا مرحله یک هشتم نهایی پیش رفت و در 
نهایت با شکست نزدیک برابر »شایدونگ« ۱۹ ساله از 
چین تایگه و نفر ۱۵ جهان از دور رقابت ها کنار رفت.

و  رنکینگی گرفت  امتیاز  عالمیان ۲۲۵  نوشاد  اینگونه 
بلندی برای صعود ۱۷ پله ای در رنکینگ جهانی  گام 
برداشت. این بازیکن تاکید دارد که همراه داشتن مربی 

مستقیم  تأثیر  جهانی  رنکینگ  در  و صعودش  اخیر  نتایج  در 
داشته است. وی همچنین ابراز امیدواری کرد که بتواند برای 

نخستین بار از رنکینگ جهانی سهمیه المپیک بگیرد.
گرنداسمش هم سطح با مسابقات جهانی و المپیک است

نوشاد عالمیان در گفت و گو با خبرنگار مهر با تاکید بر اینکه 
رقابت های گرنداسمش از بالاترین مسابقات تنیس روی میز و 
هم سطح با رقابت های قهرمانی جهان و المپیک است، گفت: 
المللی  بین  فدراسیون  طرف  از  جهانی  رنکینگ  برترین های 
تنیس روی میز به حضور در این مسابقات دعوت می شوند. 
در واقع فقط بازیکنانی که رده ای بالاتر از ۱۵۰ دارند، مجاز 
این  بنابراین  می شوند.  اسمش  گرند  مسابقات  در  حضور  به 

رقابت ها همیشه در بالاترین سطح برگزار می شود.
صاحب برد تاریخی شدم

وی با اشاره به عملکردش در مسابقات گرند اسمش عربستان 
گرفتم،  مقدماتی  مرحله  در  که  بردی  از سه  پس  کرد:  تاکید 
دیدارهای حذفی را هم خوب برگزار کردم. ابتدا »کائو چنگ 
شده  او  به شکست  موفق  هم  قبلًا  که  دادم  را شکست  جو« 
بود  آمده  به ریاض  بالایی  آمادگی  با  بازیکن  این  البته  بودم. 
و رقابت سختی با او برگزار کردم اما توانستم برتری خود را 
ثابت کنم. بعد هم بازی تاریخی با »لیانگ جینگ کون« و برد 

تاریخی برابر این بازیکن داشتم.
بازی را خوب مدیریت کردم

این ملی پوش تنیس روی میز ایران ادامه داد: »لیانگ جینگ 
کون« نفر چهارم جهان است، در مسابقاتی که دو ماه پیش با 
قهرمانی دست  مقام  به  برگزار شد،  دنیا  برتر  نفر   ۴۰ حضور 
یافت. او با آمادگی خیلی بالایی به ریاض آمده بود و خیلی 
هم قدرتمند مقابل من قرار گرفت. ۲ به یک از لیانگ عقب 

افتادم اما خیلی خوب توانستم جریان بازی را مدیریت کنم و 
صاحب برد شوم.

اولین چینیِ بزرگ را وقتی ۲۰ ساله بودم، شکست دادم
بازیکن  اولین  »لیانگ جینگ کون«  اینکه  بر  تاکید  با  عالمیان 
بزرگ چینی نبود که موفق به شکست او شد، خاطرنشان کرد: 
وقتی ۲۰ سالم بود دو بار برابر »وانگ لی« که دو عنوان سومی 
شدم.  پیروز  داشت،  را  جهان  قهرمانی  عنوان  سه  و  المپیک 
ضمن اینکه« دو ویان« با رنکینگ ششم جهان را هم برده بودم. 
به  موفق  که  بود  رنکینگی  بالاترین  کون«  جینگ  »لیانگ  اما 

شکستش شدم و از این حیث احساس خوبی دارم.
فکر می کردم در گرنداسمش عربستان خوب باشم

از حضور  اینچنینی  اینکه »تصور عملکرد  به  وی در واکنش 
خیلی  گفت:  داشتید؟«،  عربستان  گرنداسمش  رقابت های  در 
دور از ذهنم نبود. سال گذشته هم در رقابت های گرند اسمش 
سنگاپور خیلی خوب کار کردم، ضمن اینکه برای مسابقات 
عربستان از نظر روحی و بدنی در شرایط ایده آلی قرار داشتم 
و واقعاً آماده برای بازی ها بودم. بازی آخر مقابل »شایدونگ« 
ادامه  و  پیروزی  شانس  که  کردم  واگذار  حالی  در  هم  را 
بهتر کار کرد  او  برخی موقعیت ها  اما در  را داشتم  مسابقات 

و پیروز شد.
همراهی مربی تأثیر زیادی روی عملکردم داشت

ملی پوش تنیس روی میز با یادآوری اینکه پیش از مسابقات 
سنگاپور  اسمش  گرند  رقابت های  در  عربستان  اسمش  گرند 
شرکت داشت اما نتوانست نتایج خوبی بگیرد، گفت: در آن 
اصلًا  شدم چون  بازی حذف  اولین  در  با شکست  مسابقات 
مسابقات  از  پیش  نبودم.  عربستان  مشابه  و  در شرایط خوب 
هم  خوبی  تمرینات  و  بودم  بد  فرانسه  لیگ  در  سنگاپور، 
)جمیل  ملی  تیم  سرمربی  سنگاپور  در  اینکه  مهمتر  نداشتم. 

لطف الله نسبی( هم کنار من نبود. در عربستان او کنارم 
بود و تأثیر زیادی روی دیدارها و عملکردم داشت.
در سنگاپور زود حذف شدم چون مربی نداشتم

میادین  در  مربی  حضور  اینکه  بر  تاکید  با  عالمیان 
یکی  کرد:  تصریح  دارد،  عملکرد  روی  زیادی  تأثیر 
از دلایل باخت و حذف زودهنگامم در سنگاپور این 
آن  در  مربی  با  بازیکنان  همه  نداشتم.  مربی  که  بود 
که  بودم  بازیکنی  تنها  من  داشتند،  شرکت  مسابقات 
مربی نداشتم. امیدوارم شرایط به گونه ای باشد که در 

تمام اعزام ها، مربی کنار بازیکنان باشد.
منتظر صعود اینچنین در رنکینگ جهانی بودم

ابراز  با  گو  و  گفت  این  از  دیگری  بخش  در  وی 
خرسندی از جایگاه جدیدش در رنکینگ جهانی که با 
۱۷ پله صعود به دست آمده است، گفت: به هر حال 
نتیجه همراه داشتن مربی و به دنبال آن عملکرد خوب 
در مسابقات و برابر بازیکنان بزرگ جهان، در رنکینگ جهانی 
مشخص می شود. من از مسابقات گرند اسمش عربستان ۲۲۵ 
در  صعودی  چنین  داشتم  انتظار  و  می گرفتم  رنکینگی  امتیاز 

رنکینگ جهانی داشته باشم.
کسب سهمیه از آسیای میانه سخت تر از همیشه است

مسابقات  مورد  در  همچنین  ایران  پوش  ملی  باز  پنگ  پینگ 
گزینشی المپیک که از روز جمعه در منطقه آسیای میانه و به 
ایران  میز  تنیس روی  آغاز می شود، گفت:  ازبکستان  میزبانی 
تجربه زیادی از کسب سهمیه از آسیای میانه دارد اما در این 
دوره کار سخت تر از همیشه خواهد بود. هر یک از کشورهای 
قزاقستان و ازبکستان دو بازیکن خوب و قابل حساب در این 
تک  به  دستیابی  و  قهرمانی  برای  را  کار  که  دارند  رقابت ها 

سهمیه سخت تر می کند.
امیدوار به کسب سهمیه منطقه

میانه  آسیای  مسابقات  پیشین  دوره  در  اینکه  یادآوری  با  وی 
برادرش  مغلوب  نهایی  نیمه  مرحله  در  المپیک،  انتخابی  و 
نیما شد و در نهایت هم او )نیما( سهمیه این منطقه را برای 
المپیک گرفت، گفت: نسبت به کسب سهمیه دوباره از منطقه 
امید زیادی دارم اما بازهم تاکید می کنم کار نسبت به گذشته 
سخت تر شده است. وقتی مسابقات آغاز شد و سطح رقابت 

بازیکنان با یکدیگر مشخص شد، سختی کار عیان می شود.
دوست دارم از رنکینگ جهانی سهمیه بگیرم

نوشاد عالمیان درعین حال تاکید کرد: البته خودم دوست دارم 
از رنکینگ جهانی صاحب سهمیه شوم که اگر این اتفاق رخ 
دهد برای نخستین بار در تاریخ تنیس روی میز ایران خواهد 
بود. با ارتقایی هم که در رنکینگ جدید داشتم نسبت به این 

مسئله خیلی امیدوارتر شدم.

ملی پوش تنیس روی میز با تاکید بر اینکه شکست و حذف 
زودهنگامش از مسابقات معتبر گرند اسمش فنی نبود، نسبت 
به المپیک و از دست رفتن فرصت کسب سهمیه این بازی ها 
در  عربستان  اسمش  گرند  معتبر  کرد.مسابقات  تاسف  ابراز 
حالی شنبه گذشته با قهرمانی »وانگ چوکین« چینی به پایان 
رسید که امیرحسین هدایی و نوشاد عالمیان هم در آن حضور 
داشتند. عالمیان در این رقابت ها با ثبت پیروزی های ارزشمند 
تا مرحله یک هشتم نهایی پیش رفت اما هدایی در همان دیدار 
این  از  را  زودهنگامی  و حذف  نخست خود شکست خورد 

رقابت ها تجربه کرد.
جهان   ۷۸ رنکینگ  با  رومانیایی  ساله   ۱۹ بازیکن  »ادوارد« 
حریف امیرحسین هدایی در این دیدار بود. البته هدایی تاکید 
دارد شکستش مقابل این بازیکن اصلا به مسائل فنی مربوط 
نمی شود بلکه به خاطر مسائل روحی و روانی به جامانده از 
انتخابی اخیر تیم ملی و از دست رفتن فرصت برای حضور 

در انتخابی المپیک نتوانست بازی نتیجه بخشی داشته باشد.
به  اعزامی  نفرات  تعیین  برای  ملی  تیم  انتخابی  های  رقابت 
المپیک یک ماه پیش برگزار شد اما تک سهمیه این  انتخابی 
در  انتصابی  عالمیانِ  نوشاد  کنار  گرفتن  قرار  برای  مسابقات 
ترکیب تیم ملی تنیس روی میز، به نیما عالمیان اختصاص پیدا 
کرد و بدین ترتیب امیرحسین هدایی نتوانست مجوز حضور 

در گزینشی سهمیه انفرادی المپیک را به دست بیاورد.
برای المپیک یک برنامه بلند مدت داشتم

خبرنگار  با  گو  و  گفت  در  میز  روی  تنیس  پوش  ملی  این 
مهر گفت: برای المپیک پاریس و کسب سهمیه این بازی ها 
یک برنامه بلند مدت داشتم که دقیقا بعد از المپیک توکیو با 
کسب  انگیزه  با  را  گذشته  سال  سه  سه  کردم.  آغاز  جدیت 
تمام  در  قدرت  با  ها  بازی  این  در  المپیک و حضور  سهمیه 
مسابقات داخلی و بین المللی شرکت کردم. نتایج خوبی هم 
گرفتم مانند مدال تاریخی در بازی های آسیایی هانگژو اما در 

نهایت به هدفم نرسیدم.
آسیبی که از نظر روحی متحمل شدم

وی ادامه داد: در انتخابی تیم ملی نتوانستم به عنوان نفر نخست 
انتخاب بشوم به همین دلیل اصلا به ترکیب تیم ملی راه پیدا 
المپیک شرکت کنم و سهمیه  نکردم که بخواهم در گزینشی 

بگیرم. این موضوع و در مجموع اتفاقاتی که برای انتخابی تیم 
ملی با آن مواجه شدم، باعث شد از نظر روحی روانی شرایط 

آماده خود را از دست بدهم.
به عربستان نمی رفتم، جریمه می شدم

گرنداسمش  با  مسابقات  این  فاصله  کرد:  خاطرنشان  هدایی 
عربستان خیلی کوتاه بود طوریکه نتوانستم به اصطلاح خود 
وارد  خوب  روانی  شرایط  با  و  کنم  جمع  روحی  نظر  از  را 
گرند  در  قید حضور  توانستنم  نمی  از طرفی  مسابقات شوم. 

اسمش را هم بزنم چون منجر به جریمه می شد.
شکستم در گرند اسمش فنی نبود

»ادوارد« که در  تنیس روی میز تصریح کرد:  این ملی پوش 
در  پیش  نیم  و  ماه  یک  باختم  او  به  اسمش  گرند  مسابقات 
و  ایران  میان  تیمی  دیدار  و در  مسابقات جهانی کره جنوبی 
دلیل شکست  بود.  پیروز شده  عالمیان  نوشاد  مقابل  رومانی، 
من مقابل این بازیکن اما مسائل فنی نبود. من به خاطر شرایط 

روحی و عدم آمادگی روانی مغلوب او شدم.
فکر نمی کردم المپیک را از دست بدهم

وی تصریح کرد: طی سه سال گذشته مدام به المپیک و حضور 
در آن فکر می کردم. هر روز با این هدف که سهیمه المپیک 
را می گیرم، تمرین می کردم. اینکه نتوانستم حتی به مسابقات 
گزینشی برای کسب سهمیه بروم، من را خیلی به هم ریخت. 
هر  برای  حال  هر  به  اما  است  چیز  همه  المپیک  گویم  نمی 
ورزشکاری رویای بزرگی به حساب می آید. فکر نمی کردم 
حضور در المپیک پاریس را از دست بدهم. المپیک برایم یک 

رویا بود اما از دست رفت.
آنچه باید رقم بزنم را رقم می زنم

وارد  نداد  اجازه  که  آمد  پیش  مسائلی  اینکه  بیان  با  هدایی 
ترکیب تیم ملی شوم ، گفت: البته همه چیز گذشته است و نمی 
خواهم در مورد آن حرفی بزنم. برای نوشاد و نیما عالمیان هم 
در ازبکستان و گزینشی المپیک از صمیم قلب آرزوی موفقیت 
دارم. با وجود آسیب روحی، برای خودم هم همه چیز را تمام 
شده می دانم. فقط به فکر الان به بعد هستم و آنچه باید رقم 

بزنم را رقم می زنم.
اجازه نمی دهم هیچ اتفاقی من را از المپیک بعد دور 

کند

عضو تیم ملی تنیس روی میز تصریح کرد: المپیک لس آنجلس 
و پیش از آن بازی های آسیایی، مسابقات قهرمانی جهانی و 
آماده  را  آنها خودم  برای  حالا  از  که  هستند  رویدادهایی   ...
می کنم. هر اتفاقی هم بیفتد اجازه نمی دهم اینبار من را از 

المپیک دور کند.
آماده برای ادامه حضور در لیگ برتر

وی همچنین درمورد فعالیت های باشگاهی خود توضیح داد 
و با یادآوری اینکه در فصل جاری لیگ تنیس روی میز برای 
تیم فراسنج بازی می کند، گفت: یک هفته دیگر مرحله نهایی 
از  معوقه  دیدارهای  باید  ما  البته  شود.  می  برگزار  مسابقات 

مرحله قبل را هم دراین مرحله برگزار کنیم.
تیمم یک برند در تنیس روی میز ایران است

لیگ  قهرمان  پیش  سال  دو  فراسنج  اینکه  یادآوری  با  هدایی 
تنیس روی میز ایران شد و یک عنوان نایب قهرمانی هم دارد، 
بهترین  هم  فصل  دراین  هستیم  این  دنبال  کرد:  خاطرنشان 
خودمان باشیم و بهترین نتیجه را رقم بزنیم. آقای احسانی مهر 
فراسنج  کند.  می  تیمداری  بهترین شکل  به  مجموعه  این  در 

امروز در تنیس روی میز یک برند شده است.
انعقاد قرارداد جدید برای ادامه حضور در لیگ فرانسه

فرانسه هم حضور  لیگ  در  لژیونر  عنوان  به  وی که همزمان 
دارد خبر از انعقاد قرارداد جدیدش در این لیگ داد و گفت: از 
مسئولان تیم لیل پیشنهاد خوبی گرفتم و به همین دلیل تصمیم 

به جدایی از تورس گرفتم. قرارداد جدیدم یک ماهه است.
پایان موفق در »تورس«

از روندی که  امیدواری  ابراز  با  ایران  میز  تنیس روی  لژیونر 
لژیونر  فرانسه طی می کند، گفت: ۶ سال است که  لیگ  در 
برای چهارمین سال متوالی در لیگ فرانسه  امسال  ام و  شده 
خواهم بود. فصل گذشته جزو سه بازیکن اول لیگ بودم، ۷۰ 
درصد بازی هایم را در تیم تورس با برد پشت سر گذاشتم، 

در مجموع ۱۰ برد و ۴ باخت داشتم.
آغاز دوره جدید در لیگ فرانسه از یک ماه دیگر

امیرحسین هدایی در پایان گفت: بعد از پایان کار فراسنج در 
لیگ ایران به فرانسه می روم تا کارم را با تیم جدیدم آغاز کنم. 
یک ماه دیگر تمرینات پیش فصل مان شروع می شود و ۴۵ 
روز دیگر هم اولین دیدار در لیگ فرانسه را باید برگزار کنیم.

پیشکسوت سرخ ها می گوید این تیم در نقل و انتقالات نیاز 
اما  مختصر  آنچلوتی  رئال  مثل  باید  و  ندارد  تکانی  خانه  به 

مفید یار بگیرد.
خصوص  در  پرسپولیس  تیم  پیشکسوت  عبد الله نژاد  منوچهر 
رأی جدید کمیته انضباطی و حضور صرف تماشاگران بانو 
برای بازی های پرسپولیس و سپاهان در فصل آتی گفت: به 
نظرم ما می خواهیم همه چیز را به نوعی عادی سازی کنیم اما 
با حکم داده شده باز هم این مهم را اعمال نکرده ایم و باز هم 
جدا سازی را انجام داده ایم که چندان درست نیست. به نظرم 
بلیت فروشی را باید آزاد بگذارند که در این بین هر کسی چه 
خانم و چه آقا بلیت تهیه کرد، قادر باشد در ورزشگاه حاضر 
شود. از همین رو حکم داده  شده را چندان منطقی نمی دانم 

و بیشتر  به نظرم احساسی و خارج از منطق  بوده است.
اینکه  بازیکنان پرسپولیس و  او درباره مسئله تمدید قرارداد 
چه مسائلی باید در اولویت قرار بگیرد گفت: من فکر می کنم 

از  فراتر  اورونوف  خصوصاً  سرخابی  ازبکستانی  دوستاره 
این  بودند.  ستاره  واقعی   معنای  به  و  شده اند  ظاهر  ما  لیگ 
که خروجی  ماست  فوتبال  برای  زنگ خطر  نوعی  به  مسئله 
سمت  به  حتماً  باید  که  موضوعی  نداشته؛  خوبی  خیلی 
تیم های پایه و زود بازی دادن به چهره های جوان برویم، نه 
اینکه در ۲۵-۲۴ سالگی تازه ستاره های جوان مان را مطرح 
کنیم. باید از آنها به شکل جدی استفاده کنیم و مثل تیم های 
مطرح اروپایی در ۱۹-۱۸ سالگی ستاره هایمان را رو کنیم. 
در اولویت بعدی باید برای بازیکنان کلیدی، به سن و رزومه 
بازیکنان نگاه کنیم و نفراتی را در اولویت قرار دهیم که در 
سطح تیم ملی بوده و بازیکنان تأثیر گذار و به قول خودمان 
بازی دربیاری بوده اند یا توانایی انجام این مهم و تکرارش 

را دارند.
که  سوال  این  به  پاسخ  در  سرخ ها  سابق  میانی  مدافع 
پرسپولیس تا چه حد به تغییرات  در اسکوادش برای فصل 

در  خیلی  بزرگ  تیم های  معمولًا  گفت:  هم  دارد  نیاز  آتی 
هم  را  نتایج  بهترین  و  نمی آورند  وجود  به  تغییر  لیست شان 
آنچلوتی  یارگیری  طریقه  و  مادرید  رئال  تیم  مثلًا  می گیرند. 
تغییر  کمترین  با  که  باشد  پرسپولیس  برای  الگویی  باید 
بازیکن بهترین نتایج و شرایط را برای تیمش به وجود آورد، 
انتقالات  نباید در جو رسانه ای در فصل نقل و  اینکه  ضمن 
قرار گیرند. در خط دفاعی و دروازه با ماندن پورعلی گنجی 
تمدید  را  امیری  قرارداد  اگر  اما  نمی شود  احساس  مشکلی 
نکنند باید یک وینگر و یکی دو مهاجم بسیار خوب جذب 

شود.
یک  این  حال  هر  به  گفت:  هم  اوسمار  با  تمدید  درباره  او 
واقعیت است که اگر امسال پرسپولیس جامی نگیرد، فضای 
اما در  این مربی سخت خواهد شد  برای  ماندن و همکاری 
کنار این مهم کاریزما و مقبولیت او نزد بازیکنان و هواداران 

هم دیگر نکته مهمی است که باید مد نظر قرار بگیرد.

امیرحسین هدایی:

باختم به بازیکن ۱۹ ساله فنی نبود
 المپیک رویایی بود که پرید

استقلال  نتایج  به  نباید  اینکه  بیان  با  پرسپولیس  پیشکسوت 
توجه کرد، گفت: بازیکنان باید فقط به دنبال کسب پیروزی 

باشند و کاری به بازی های استقلال نداشته باشند.
تیم فوتبال پرسپولیس با پیروزی برابر هوادار در هفته بیست 
به  امیدوار  همچنان  تا  شد  امتیازی   ۵۹ برتر  لیگ  هفتم  و 
حضور در صدر جدول باشد. سرخ پوشان در ۳ هفته باقی 
مانده به ترتیب باید به مصاف استقلال خوزستان، شمس آذر 

و مس رفسنجان برود.
رضا جباری پیشکسوت پرسپولیس در گفت وگو با خبرنگار 
مهر در رابطه با عملکرد این تیم در دیدارهای اخیر اظهار 
خوبی  و  دارد  را  خودش  خاص  شرایط  بازی  هر  داشت: 
این  اول  فصل  نیم  به  نسبت  دوم  فصل  نیم  در  پرسپولیس 
است که برخی از بازیکنان مانند مهدی ترابی و امید عالیشاه 
شکوفا شده اند و عملکرد بسیار بهتری را نسبت به نیم فصل 

اول در این بازی های اخیر از خود نشان داده اند.
پرسپولیس  به  ای  تازه  روح  ارونوف  و  حسن  حضور 

داده است
ارونوف  اوستون  و  حسن  عبدالکریم  حضور  داد:  ادامه  او 
در سمت چپ باعث شده تا پرسپولیس در این سمت بسیار 
دمیده  تیم  این  در  و یک روح جدید  کند  فوق العاده عمل 
شده است. عیسی آل کثیر هم به خط حمله پرسپولیس جان 
دیگری داده و البته نباید از دانش فنی بالای اوسمار بگذریم 
که در کنار بازیکنان توانمند توانسته پرسپولیس را متحول 
سازد. عملکرد پرسپولیس در نیم فصل دوم خیلی خیلی بهتر 
از نیم فصل اول بوده و امیدوارم که در پایان اتفاقات خوشی 

برای این تیم رخ دهد.
بازی کردن مقابل تیم های انتهای جدولی سخت است

جباری در رابطه با دیدار هفته آینده پرسپولیس برابر استقلال 
انتهای جدول قرار دارند،  خوزستان گفت: تیم هایی که در 
است.  دیدارها  سایر  از  سخت تر  آنها  مقابل  کردن  بازی 
تیم ها  همه  نیست،  آسان  مانده  باقی  بازی های  از  هیچکدام 
پرسپولیس هم  بازیکنان  و  زمین می شوند  وارد  قوا  تمام  با 
باید تنها به فکر دیدارهای خود باشند و کاری به بازی های 

استقلال نداشته باشند.
نخواستم مانند آقایان عظمت پرسپولیس را زیر سوال 

ببرم
پیشکسوت پرسپولیس در خصوص شکایت مدیران باشگاه 
پرسپولیس از او گفت: من خصومت شخصی با کسی ندارم 
و هر زمان هم اگر نقدی کردم برای بهبود شرایط تیم بوده 
و  رفتم  دادگاه  نگرفته ام.  موضع  خاصی  فرد  به  نسبت  و 
دفاعیات خودم را نوشتم و وکیلم به من پیشنهاد داد تا مثل 
آقایان )مدیران پرسپولیس( عمل کنم و عظمت یک باشگاه 

را زیر سوال ببرم اما من این کار را نکردم.
زمان  هر  و  بوده ام  باشگاه  دلسوز  همیشه  من  افزود:  تو 
شخصی به سود منافع تیم قدم بر داشته و باعث پیشرفت در 
نتایج شده از او حمایت کرده ام و هر زمان فردی خواسته 
از  خیلی  کرده ام.  مبارزه  تو  با  بزند  ضربه  پرسپولیس  به 
پیشکسوتان بوده اند که حتی بدتر از من از مدیریت باشگاه 
انتقاد کردند اما چرا از آن افراد شکایت نشد؟ من الان نه از 
کسی گلایه دارم و نه فرد کینه ای هستم فقط به دنبال رشد 
پرسپولیس بوده و دوست دارم هواداران را خوشحال ببینم.

رضا جباری:
نباید به نتایج استقلال توجه کرد

 عظمت پرسپولیس را زیر سوال نبردم

در  ایران گفت:مهم ترین موضوع  فوتسال  ملی  تیم  سرمربی 
بخشی از برنامه ریزی ما به قرعه کشی جام جهانی فوتسال 

که ششم خردادماه برگزار می شود بستگی دارد.
دیگر  بار  ایران  فوتسال  ملی  تیم  سرمربی  شمسایی  وحید 
با اشاره به عملکرد بازیکنان خود در جام ملت های ۲۰۲۴ 
در  خوشحالم  گفت:  شد،  تیم  این  قهرمانی  به  منجر  که 
تمام  که  آسیا  ملت های  جام  مسابقات  از  نزدیکترین سطح 
حریفان نزدیک به هم بودند توانستیم به جام قهرمانی برسیم. 
ژاپن و ویتنام به عنوان نمایندگان فوتبال آسیا در اکثر ادوار 
جام جهانی نتوانستند به مراحل بالاتر صعود کنند تا همین 
یک مورد نشان از نزدیکی سطح فنی تیم ها در جام ملت های 

۲۰۲۴ داشته باشد.
سایر  موفقیت  به  اشاره  با  ایران  فوتسال  ملی  تیم  سرمربی 
و  افغانستان  کرد:  تاکید  آسیا  قاره  زبان  فارسی  تیم های 
خلق  را  شگفتی هایی  چنین  اتفاق  یک  روی  تاجیکستان 
به  رسیدن  و  موفقیت  برای  برنامه ریزی  کاملًا  بلکه  نکردند 
سطح اول فوتبال آسیا داشته و دارند. من مطمئن هستم بیش 

از پیش از آنها خواهیم شنید.
او ادامه داد: تایلند هم همیشه یکی از اضلاع موفق در آسیا 
جام  حالا  و  جهانی  جام  میزبانی  از  پس  آنها  است.  بوده 
ملت ها نشان دادند قرار نیست استعدادهای خود را دستکم 

بگیرند.
آنها  شد:  یادآور  نیز  ازبکستان  با  تقابل  درباره  شمسایی 
وقتی میزبان جام جهانی شدند و مربی بسیار مطرحی نظیر 
سازمان خود  می گیرند  به خدمت  را  لوپز«  ونانسیو  »خوزه 
برای موفقیت در مسابقات بین المللی را نیز ایجاد کرده اند. 
روی همین نگرش جهانی توانستند خیلی خوب هم در جام 
ملت های آسیا شرکت کنند و حالا در جام جهانی هم اسم 

آنها را به عنوان میزبان و تیم موفق احتمالًا خواهیم شنید.
سرمربی تیم ملی فوتسال ایران با اشاره به جلسه روز گذشته 
ابوالفضل  و  فوتسال  کمیته  رئیس  اصولی  احسان  با  خود 
دیگر  بار  ابتدا  من  کرد:  تاکید  تیم  این  سرپرست  کریمیان 
بابت تمام حمایت هایی که در مسیر موفقیت برای قهرمانی 
در جام ملت های ۲۰۲۴ آسیا کشیده شد از آقای تاج رئیس 
به  اصولی  آقای  و  رئیسه  هیأت  محترم  اعضای  فدراسیون، 
باشم.  داشته  قدردانی  و  تشکر  فوتسال  کمیته  رئیس  عنوان 
همه چیز خیلی عالی و طبق ایده های من برنامه ریزی شده 

بود.
شمسایی تصریح کرد: حالا دیگر وقتش است نگاه جهانی 
داشته باشیم و روند قبلی را حفظ کنیم. باید با بهترین تیم ها 
بازی تدارکاتی داشته باشیم و بهترین اردوها را برگزار کنیم. 
در جلسه با آقای اصولی هم درباره جزئیات این برنامه های 
تدارکاتی صحبت کردیم. درباره قرارداد اعضای کادر فنی 
و همه موارد مربوط به تیم ملی نیز تعامل هایی رخ داد که 

در جهت بهبود است.

وحید شمسایی:
باید خودمان را برای جام جهانی 

آماده کنیم

وزیر ورزش با بیان اینکه طرح آمایش و برنامه ملی نقشه 
راه توسعه ورزش است، گفت: فیرپلی مالی با هدف کاهش 

هزینه ها انجام می شود.
اعضای  با  مشترک  جلسه  در  هاشمی  کیومرث   
داشت:  اظهار  اسلامی  شورای  مجلس  کمیسیونفرهنگی 
ارائه  را  خود  برنامه های  مجلس  در  ابتدا  که  همانطور 
خود  راه  نقشه  کلانبالادستی  سیاست های  براساس  دادیم 
را قرار دادیم و بعد از دیدار رهبر معظم انقلاب با جامعه 
دراولویت  را  قوی  ایران  قوی،  ورزشکاران، شعار ورزش 

کارهای خود قرار دادیم.
وزیر ورزش و جوانان با اشاره به عملکرد حوزه ورزش و 
جوانان در یک سال گذشته و توفیقاتی که به دست آمده 
بتوانیم  خاطرنشان کرد: کارهایخود را نقطه زنی کردیم که 
به موفقیت برسیم و برنامه ریزی براساس اصول حرفه ای را 

در دستور کار قرار دادیم.
وی ادامه داد: رسیدگی به ورزشکاران همواره مورد تاکید 
تاکید  آن  انجام  به  نیز  رییس جمهور  و  بوده  انقلاب  رهبر 
دارند و اینکه باید ازظرفیت ورزش کشور به بهترین شکل 
استفاده کرد. ما در این مدت تلاش کردیم از این ظرفیت 

بهترین استفاده را کنیم.
از  پس  شده  انجام  برنامه ریزی  در  داشت:  اظهار  هاشمی 
برگزاری نخستین جلسه شورای عالی ورزش، هیچ پروژه 
تعیین  تمام  نیمه  پروژه های  تا  شروعنمی کنیم  را  جدیدی 
سرزمینی  آمایش  طرح  براساس  کار  این  و  شود  تکلیف 
ملی  وبرنامه  سرزمینی  آمایش  طرح  شد.  خواهد  انجام 
ورزش  آینده  و  توسعه  برای  ما  اصلی  طرح  دو  پیشرفت 

کشور خواهد بود.
بیش  شدیم  موفق  همتی  نیم  و  چهار  هزینه  با  افزود:  وی 
آمایش  طرح  کنیم.  تکمیل  را  نیمه تمام  پروژه  هزار  سه  از 
سرزمینی عدالت را بهورزش برمی گرداند و دیگر براساس 

سلیقه نمی توانیم پروژه ها را افتتاح و راه اندازی کنیم.
باشگاه  دو  واگذاری  به  اشاره  با  جوانان  و  ورزش  وزیر 
پرطرفدار کشور اظهار داشت: بعد از ۳۰ سال دو باشگاه 
حرکت  این  با  که  شد  تکلیف  پرسپولیستعیین  و  استقلال 
این  توانستیم  رییس جمهور  و  دولت  همراهی  و  بزرگ 
بخشخصوصی  به  و  خارج  بلاتکلیفی  از  را  دوباشگاه 

واگذار کنیم.
انقلاب  از موضوعاتی که رهبر  وی خاطرنشان کرد: یکی 
به  ورزشکاران  حمایت  داشتند  تاکید  آن  به  همواره 
حمایت  با  خوشبختانه  کهما  بود  رفاهی  و  معیشتی  لحاظ 
رییس جمهور موفق به برنامه ریزی طرح شهرک مدال شدیم 
که اتفاقات خوبی تا الان افتاده است و پیگیر هستیمکه این 

طرح به زودی کلید بخورد.
کمیسیون  که  باشگاه داری  جامع  نظام  لایحه  گفت:  وی 
فرهنگی نیز از آن حمایت کرده اگر در صحن به تصویب 
وضعیت  و  ورزش  برای  اتفاقاتخوبی  به  منجر  برسد 
باشگاه های ما خواهد بود. اخیرا به لطف و حمایت دولت 
نیز پرداختکنیم  و  پاداش ورزشکاران را  سیزدهم توانستیم 
سعی کردیم در آستانه المپیک و پارالمپیک با شرایط بهتری 

ورزشکاران به تمرین بپردازند و اعزام شوند.
سرمایه های  ورزشکاران  کرد:  تصریح  هاشمی  کیومرث 
این کشور هستند و رهبر معظم انقلاب و رییس جمهور نیز 
تاکید دارند به اینسرمایه ها رسیدگی کنیم و نباید قهرمانان 

را رها کنیم.
با  که  مالی  انصاف  یا  مالی  فیرپلی  بحث  داد:  ادامه  وی 
هدف کاهش مدیریت هزینه ها خواهد بود جزو برنامه های 
و  می کنیم  پیگیری  را  اینموضوع  جدیت  به  که  است  ما 
براساس هزینه و درآمد دیگر باشگاه های ما می توانند هزینه 
دارند  لیگحرفه ای  که  فدراسیون هایی  کنند.  برنامه ریزی  و 

موظف به رعایت این قانون هستند.
است  وزارتخانه ای  تنها  ورزش  وزارت  کرد:  بیان  وی 
براساس  و  کرده  راه اندازی  را  فساد  با  مبارزه  سامانه  که 
نقطه ای  یک  در  اگر  منمی رسد  دست  به  که  گزارش هایی 
از کشور فسادی رخ داده باشد ما رسیدگی می کنیم. بحث 
راه اندازی منشور اخلاق ورزشکاران نیز جزو دیگرکارهای 
ما بوده و تمام فدراسیون ها و هیات های ما موظف به  اجرا 

و تعهد به این منشور اخلاقی هستتد.
وزیر ورزش و جوانان اظهار داشت: الزام و تدوین پیوست 
فرهنگی یکی دیگر از اقدامات ما در این مدت بوده است و 
این موضوع را برایتمام رویدادهای ملی و بین المللی درنظر 
که  است  فدراسیون ها  همه  به  ما  تاکیدات  گرفته ایم. جزو 
پیوست فرهنگی را برای مسابقات خود بهویژه در مسابقات 

برون مرزی داشته باشند.
هاشمی خاطرنشان کرد: بحث توجه به شهدای ورزشکار و 
خانواده آنها نیز جزو منویات رهبر انقلاب است و همیشه 
رسیدگی  آن  به  و  است  بوده  اینمدت  در  ما  توجه  مورد 
می کنیم. همچنین بحث حق پخش تلویزیونی جزو یکی از 
مجلس  باتصویب  که  است  ورزش  جامعه  اصلی  مطالبات 
و عزمی که دولت دارد امیداریم که این موضوع به زودی 

اجرایی شود.
وی بیان کرد: در سال ۱۴۰۲ به لحاظ مدال آوری اتفاقات 
چشم گیر  رشد  این  که  داد  رخ  ما  ورزش  برای  خوبی 
فال  به  المپیک  آستانهبازی های  در  را  مدال آوری  در 
حضور  با  مدال آوران  این  از  توانستیم  ما  می گیریم.  نیک 
روحیه  با  ما  ورزشکاران  که  کنیم  تجلیل  رییس جمهور 

بهتریدر المپیک حاضر شوند.
از  اظهار داشت: بحث حمایت  پایان  کیومرث هاشمی در 
نیز از دیگر برنامه های اصلی ما  اشتغال و ازدواج جوانان 
در این وزارتخانه بودهاست. خوشبختانه در این مدت ۱۵۷ 
همت به ۷۷۳ هزار نفر متقاضی دریافت کننده وام ازدواج 

تعلق گرفت که کار بزرگی است.

منوچهر عبد الله نژاد:

پرسپولیس مثل رئال یار بگیرد و قرارداد ببندد



سخنگوی قوه قضاییه :

دادگاه فرزندان معاون اول سابق قوه قضاییه علنی است 
آخرین وضعیت پرونده کوروش کمپانی

اسلامی:  

تنها دو مسئله بین ایران و آژانس باقی مانده است 

سابق  اول  معاون  فرزندان  پرونده  درباره  قضاییه  قوه  سخنگوی 
کوروش  آلوده،  روغن های  ماجرای  زنجانی،  بابک  قضاییه،  قوه 
شیراز  در  پزشکان  برخی  اخیراً  مسمومیت های  و  کمپانی 

توضیحاتی ارائه کرد.
اصغر جهانگیر، سخنگوی قوه قضائیه در نشستی خبری گفت: در 
هفته های گذشته دادگاه رسیدگی به اتهامات منافقین را داشتیم، 
ترور  و  خیانت  به  دست  انقلاب  پیروزی  از  قبل  که  گروهکی 
علیه فرزندان مسلمان این مرز و بوم زد؛ دستگاه قضائی اگرچه 
پیدا  باید همان دهه ۶۰ ورود  پیدا کرد و  به آن ورود  با تأخیر 

می کرد، ولی باز به جنایات آن ها پرداخته شد.
شود  تبیین  و  پیگیری  باید  دادگاه  مباحث  کرد:  بیان  جهانگیر 
پاک  احساسات  از  سوءاستفاده  با  انحرافی  جریان  این  چراکه 
جوانان این مرز و بوم توانست جنایت های بیشماری را در داخل 
و خارج از کشور انجام دهد و همگی باید تلاش کنیم با افشای 
جوانان  و  شود  تکرار  روش ها  این  ندهیم  اجازه  جنایات  این 
بهانه  به  بیفتند. روزی  عنکبوتی چنین گروهک هایی  دام های  در 
به  رفته  رفته  اما  کردند،  شروع  را  کارشان  امپریالیسم  با  مبارزه 
نوکران استکبار جهانی و امپریالیسم تبدیل شدند.وی با اشاره به 
هوشمندسازی دستگاه قضائی و آغاز فعالیت های نوآورانه در قوه 
قضائیه، ادامه داد: در بخشی از حکم انتصاب رئیس قوه قضائیه 
که توسط رهبر انقلاب ابلاغ شد، به گسترش فناوری های نوین 
و تضمین دستیابی آسان و رایگان مردم به خدمات قضائی تاکید 
این مسئله در سیاست های کلی  تاکید کرد:  شده است.جهانگیر 
قضائی  تحول  در سند  است.  واقع شده  تاکید  مورد  نیز  ابلاغی 
 ۴۰ هستیم  شاهد  شده،  انجام  روزآمدسازی های  و  پیگیری ها  با 
در  شده  پیش بینی  جدید  نسخه  در  که  راهکارهایی  از  درصد 
است.  نوین  فناوری های  از  استفاده  و  هوشمندسازی  با  ارتباط 

این مسئله کمک بزرگی در ابعاد مختلف می تواند داشته باشد.
فعالیت های  کردن  کاربری  خود  گفت:  قضائیه  قوه  سخنگوی 
خدماتی قوه قضائیه در ورود به پنجره خدمات واحد قضائی این 
است که امروز کسانی که به صورت حرفه ای در ارتباط با قوه 
قضائیه همچون وکلا، کارشناسان رسمی و نمایندگان قوه قضائیه 
قرار می گیرند، می توانند همه فعالیت های خود را بدون مراجعه به 
دفاتر الکترونیک و حتی بدون مراجعه به محاکم قضائی از داخل 
منزل بارگذاری کنند.وی ادامه داد: بر اساس آخرین گزارشی که 
 ۳۰ از  بیش  روزانه  گرفتیم  قضائیه  قوه  فناوری  و  آمار  مرکز  از 
هزار نفر از وکلا و کارشناسان از این طریق وارد سامانه می شوند 
و بیش از ۲۴۰ هزار نفر اقدام مرتبط با پرونده های خود را ثبت 
در  اینکه  بر  علاوه  مساله  این  گفت:  ادامه  در  می کنند.جهانگیر 
کاهش مراجعات مردم به صورت حضوری نقش دارد، می تواند 
نیز  دادرسی  فرایندهای  در  تسریع  و  دادرسی  اطاله  کاهش  در 
از  از گله مندی های مردم  باشد چرا که یکی  نقش خوبی داشته 
دستگاه قضائی بحث طولانی شدن فرایندهای رسیدگی است که 
با بهره گیری از فناوری های نوین این شرایط فراهم شده است؛ نه 
تنها مراجع حضوری بلکه بهره گیری از فناوری قضائی به صورت 
الکترونیک در ۲۴ ساعته شبانه روز در هر کجای عالم فراهم شده 
است.سخنگوی قوه قضائیه گفت: بر اساس گزارش مرکز آمار و 
فناوری تعداد ۲ میلیون و ۷۰۰ هزار قرارداد الکترونیکی امروز بین 
وکلا و موکلان آن ها منعقد شده است که این موضوع به تبادل 

مالی بین وکلا و موکلین کمک می کند.
وی ادامه داد: یکی از مسائلی که مردم در مورد آن ابراز نگرانی 
که  می شد،  بسته  افراد  بین  که  بود  مالی  قراردادهای  می کردند 
ایجاد  مالی  امور  قراردادها شفاف سازی در  الکترونیکی شدن  با 
خواهد شد که بدین واسطه کمک مؤثری در این زمینه به مردم 

خواهد شد.
مبارزه با فساد خط قرمزی ندارد

جهانگیر در پاسخ به سوالی درباره علت غیرعلنی بودن دادگاه 
فرزندان معاون اول سابق قوه قضائیه و انتشار برخی اخبار مربوط 
با  به آن صرفاً از طریق یک رسانه، گفت: بی شک مسله مبارزه 
فساد در هر بعدی حتی اگر به فرزندان مسئولان کشور و حتی 
دستگاه قضائی برگردد، جزو افتخارات قوه قضائیه است که نشان 
با  می دهد در این زمینه پیشتاز است و نشان می دهد در مبارزه 
فساد هیچ خط قرمزی وجود ندارد و بدون ملاحظه کاری اقدام و 
اعلام می کند.وی افزود: رسیدگی این پرونده به صورت غیرعلنی 
آزادانه در  افراد می توانند  به صورت علنی است و  بلکه  نیست 
دادگاه شرکت کنند و از موضوعات آن مطلع شوند. از طرفی در 
مورد انتشار محتویاتی که در دادگاه وجود دارد با محدودیت و 
رسیدگی  در حال  پرونده  زیرا  هستیم  روبه رو  قانونی  ممنوعیت 
است و اطلاع رسانی آن با شرایطی است که قانون پیش بینی کرده 

است و دادگاه اگر مصلحت بداند مطالب آن را منتشر می کند.
و  الکترونیکی  به صورت  ابلاغ ها  درصد   ۹۵ حاضر  حال  در 

پیامکی صورت می گیرد
سخنگوی قوه قضائیه با اشاره به معایب ابلاغ های سنتی گفت: در 
گذشته ابلاغ ها با مشکلات زیادی روبه رو بود؛ ابلاغ ها به صورت 
واقعی انجام نمی شد و به صورت قانونی پست می  شد؛ که موجب 

می شد ابلاغ به دست افراد در زمان مقرر و مناسب نرسد.
افزود: در حال حاضر ۹۵  الکترونیکی  ابلاغ  بیان مزایای  با  وی 
درصد ابلاغ ها به صورت الکترونیکی و پیامکی صورت می گیرد و 
این امکان فراهم شده که افراد از موضوعات قضائی خود به موقع 
با خبر شوند و همچنین از پرونده سازی علیه فرد و تحت تعقیب 
ایرانیان  برای  امکان  این  و  می کند  جلوگیری  افراد  گرفتن  قرار 
خارج از کشور نیز فراهم شده است تا بتوانند ابلاغ های شان را 
دریافت کنند.جهانگیر افزود: یکی از مشکلاتی که درباره افزایش 
پرونده ها وجود دارد این است که افراد صلاحیت های لازم در 
معاملات را ندارند و کسانی که با آن ها معامله می کنند را گرفتار 
که  مسائلی  از  یکی  به عنوان  اشخاص  معاملاتی  اعتبار  می کنند. 
قوه قضائیه دنبال آن بوده و در این راستا سامانه ای را با کمک 
امکان  که  است  کرده  بارگذاری  و  راه اندازی  دیگر  دستگاه های 

استعلام برای اهلیت طرفین معامله با ۱۱ ویژگی فراهم می شود.
سخنگوی دستگاه قضا ادامه داد: این سامانه اولًا از بروز اختلاف 
معامله  طرفین  بین  و  می کند  پیشگیری  خوبی  نحو  به  معاملات 
ایجاد شفافیت می کند و زمینه اعتبارسنجی واقعی افراد را فراهم 
در  امن  معامله  یک  و  دارد  ارتباط  بانک ها  با  چراکه  می کند؛ 

قراردادها فراهم می کند.
آخرین وضعیت نصب دوربین در دادسراها و محاکم

سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت 
نصب دوربین در دادسراها و محاکم به منظور نظارت بر فرآیند 
دادرسی که در سند تحول قضائی آمده است، گفت: درباره ثبت 
محاکم  بخش های شعب  همه  اکنون  دادگاه ها،  تصویر  و  صوت 
پوشش صوتی دارند و پوشش تصویری نیز مطلوب است و بخش 
اندکی پوشش تصویری ندارد که به مسائل بودجه ای برمی گردد.

جریان  در  مهمی  پرونده های  که  محاکم  همه  داد:  ادامه  وی 
رسیدگی قرار دارد، مجهز به ثبت صوت و تصویر است و در این 

زمینه اتفاق مبارکی رخ داده است.
پوشش  کرد:  اعلام  محاکم  تصویربرداری  مورد  در  جهانگیر 
صوتی در محاکم مطابق قانون به نحو مطلوب انجام می شود و 
در مورد تصویر هم در صورت نظر موافق رئیس دادگاه امکان 

تصویربرداری وجود دارد.
راه اندازی دفاتر خدمات الکترونیک جهادی رایگان در ۱۵ 

استان
جهانگیر در ادامه به سامانه های الکترونیک موجود برای ارتباط 
ارتباط  سامانه  گفت:  و  کرد  اشاره  عدلیه  دستگاه  و  مردم  میان 
مردمی سامع، سامانه سجام معاونت پیشگیری از وقوع جرم )مردم 
می توانند از این طریق مسائل، آسیب ها و جرایم کشور را گزارش 
دهند( سامانه نظارتی سازمان بازرسی و سامانه مرکز حفاظت از 
جمله سامانه هایی است که در خدمت مردم است تا بدین وسیله 

بتوانند با دستگاه قضائی در ابعاد مختلف ارتباط داشته باشند.
سخنگوی قوه قضائیه گفت: یکی دیگر از خدمات سامانه صدور 
گواهی عدم سوء پیشینه است که در گذشته زمان زیادی صرف 
آن می شد، اما امروز میانگین صدور آن کمتر از ۲۴ ساعت است.

جهانگیر در مورد صدور گواهی عدم سو پیشینه گفت: در سال 
گذشته حدود ۲ میلیون و ۸۰۰ هزار گواهی صادر شد که بیش از 
۵۰ درصد آن توسط افراد از داخل منزل بود؛ چرا که واگذاری 
تسهیل  در  مردم  به  غیرتخصصی  و  پیچیده  غیر  و  غیرفنی  امور 

فعالیت های بین مردم و حاکمیت نقش بی بدیلی داشته باشد.
از  استفاده  زمانی که  گفت:  ادامه  در  قضائیه  قوه  سخنگوی 
سامانه های الکترونیک توسعه پیدا کند در مناطق محروم خودش 
در  جهادی  خدمات  برای  قضائیه  قوه  می دهد.  نشان  بیشتر  را 
حوزه هایی که با محرومیت بیشتری مواجه هستند دفتر خدمات 
در  اکنون  است.  کرده  راه اندازی  را  رایگان  جهادی  الکترونیک 
و  محروم  نقطه  صد  و  هزار  یک  از  بیش  در  و  دایر  استان   ۱۵
فاقد امکانات در حال اجرا است.سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ 
گفت:  بانکی  حساب های  اطلاعات  افشای  درباره  سوالی  به 
کنترل حساب های بانکی جز در مواردی که برای کشف جرم یا 
انتشاردهندگان  با  تحقیقات باشد ممنوع است و دستگاه قضائی 
اسناد مالی مردم که مخل امنیت و حریم خصوصی مردم باشد، 
قاطعانه برخورد می کند و این مسأله قابل پیگرد است.وی ادامه 
میزان  و  و سلایق  گرفتن سوابق  نظر  در  بدون  قضائیه  قوه  داد: 
این  در  و  می کند  بررسی  را  موضوعات  گروه ها  به  وابستگی 
رفتارهای  افشاگران هشدار می دهد که دستگاه قضائی  به  زمینه 
امنیت روانی و حریم  غیرقانونی را برنمی تابد و هرگاه موضوع 
ورود  عامه  حقوق  حفظ  باب  از  باشد  مطرح  مردم  خصوصی 

می کند و در این زمینه پیش قدم است.
آخرین وضعیت پرونده کوروش کمپانی

سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت 
پرونده کوروش کمپانی، گفت: تاکنون پنج هزار و ۳۰۰ شکایت 
علیه این شرکت و مالکان در دستگاه قضائی مطرح شده و پرونده 

در حال رسیدگی است.
وی ادامه داد: شناسایی اموال متهم در داخل و خارج از کشور 
در دستور کار قرار دارد و ضابطان با تلاش و پیگیری درصدد 
صورت  خسارت  جبران  و  بازگرداند  را  مردم  اموال  تا  هستند 
گیرد. نکته قابل توجه این است که با دستور ریاست قوه قضائیه 
از همه ظرفیت های قانونی برای استرداد اموال تا قبل از مرحله 
رسیدگی به پرونده استفاده می شود تا زمینه برگشت وجوه مردم 

فراهم شود.
قانون  ماده ۱۱۴  تبصره ذیل  زنجانی مطابق  بابک  مجازات 

مجازات اسلامی تبدیل شد
حکم  تبدیل  درباره  سوالی  به  پاسخ  در  قضائیه  قوه  سخنگوی 
بابک زنجانی و اینکه حکم افراد دیگر در این پرونده از جمله 
زیبا حالت منفرد موسوم به جعبه سیاه بابک زنجانی چه تغییری 
ذیل  تبصره  مطابق  زنجانی  بابک  مجازات  گفت:  یافت،  خواهد 
سایر  مورد  در  و  شد  تبدیل  اسلامی  مجازات  قانون   ۱۱۴ ماده 
محکومان تاکنون هیچ اقدام جدیدی رخ نداده است و در صورت 

اقدام جدید اطلاع رسانی لازم صورت خواهد گرفت.
آخرین وضعیت پرونده مهدی افشار نیک

مهدی  پرونده  وضعیت  آخرین  درباره  سوالی  به  پاسخ  در  وی 
وظایف  با  ارتباطی  هیچ  نامبرده  فرد  اتهامات  گفت:  نیک  افشار 
است  نداشته  وی  شغل  و  رسانی  اطلاع  حیطه  در  خبرنگاری 
قانونی  ممنوعیت  دلیل  به  و  است  امنیتی  وی  اتهامات  بلکه 
موضوع  این  درباره  لازم  زمان  در  جزئیات،  به  پرداختن  برای 

اطلاع رسانی خواهد شد.
در  پزشکان  برخی  اخیراً  مسمومیت های  پرونده  جزئیات 

شیراز
در  اخیراً  که  مسمومیتی  درباره  که  سوال  این  به  پاسخ  در  وی 
شیراز شاهد آن بودیم و مسمومیت هایی که بر اثر مصرف الکل 
و عده ای هم مصدوم شده اند،  برخی فوت شده  و  رخ می دهد 
آیا پرونده قضائی تشکیل شده و مجازات آنها چه خواهد بود؟، 
گفت: پرونده این موضوع در دادسرای شیراز مطرح شده و سه 
نفر از متهمان به اتهام مشارکت در قتل به نحو تسبیب و خرید 
در  و  بازداشت شدند  و شرب خمر  الکلی  مشروبات  فروش  و 
آن مهمانی ۲۴ نفر حضور داشتند که شش نفر دچار مسمومیت 
شدند و یک نفر فوت شده است. صاحب این باغ که تهیه کننده 
مشروبات بوده، بازداشت شده و در رابطه با پرونده سایر افراد 
و  شده  پلمب  محل  شدند،  احضار  افراد  موضوع  این  با  مرتبط 
نشان  قضائی  دستگاه  افزود:  است.وی  انجام  حال  در  تحقیقات 
را  قاطع خود  و  موردنظر  احکام  مسائل  این  درباره  است،  داده 
در  نیز  مشابه  مورد  یک  است.  گذاشته  اجرا  به  نیز  گذشته  در 
استان البرز رخ داده بود که با تأکیدات رئیس قوه قضائیه هم در 
این باره چهار حکم اعدام از باب افساد فی الارض و حبس های 
طویل المدت برای عاملان فروش و مرتکبان فروش و توزیع این 
اقلام که منجر به آسیب و فوت دیگران شده بودند، صادر شد. 
مردم مطمئن باشند دستگاه قضائی در چنین موضوعاتی، قاطعیت 

لازم را خواهد داشت.
ماجرای ترخیص ۴۷ هزار تن روغن های آلوده

جهانگیر در پاسخ به سوال خبرنگاری در مورد خبر ترخیص ۴۷ 
هزار تن روغن غیراستاندارد که واکنش قوه قضائیه را نیز در پی 
داشته است، با اشاره به برنامه دستگاه قضا درباره برخورد با نقش 
مخرب خبر کذب در برهم زدن آرامش روانی مردم گفت: درباره 
خبر روغن های آلوده، با پیگیری رئیس دستگاه قضا و دستوراتی 
دستگاهی  هیچ  کرد،  صادر  قضائی  مختلف  بخش های  برای  که 
امروز  تا  و  ندارد  را  استاندارد  فاقد  ترخیص محصولات  اجازه 
روغنی  هم  اگر  و  است  نشده  ترخیص  غیراستاندارد  روغن های 

ترخیص شده، از استانداردهای لازم برخوردار بوده است.
روغن های  خصوص  در  گزارش  آخرین  اساس  بر  گفت:  وی 
عمل  به  تصمیم گیری  هیچ گونه  حاضر  حال  در  غیراستاندارد، 
به زودی  انبار نگهداری می شوند که  نیامده است و روغن ها در 
مورد  در  همچنین  می گیرد.  صورت  آن ها  درباره  تکلیف  تعیین 
ابعاد  باید  است،  گرفته  صورت  افراد  سوی  از  که  ادعاهایی 

مختلف آن مورد بررسی قرار گیرد و سپس اطلاع رسانی شود.
آخرین اقدامات در پرونده بیماران پروانه ای

جهانگیر در پاسخ به سوالی در مورد آخرین اقدامات در پرونده 
و  ظالمانه  تحریم های  به  اشاره  با  پروانه ای  بیماران  به  مربوط 
اروپایی  دولت های  از  برخی  و  آمریکا  مستکبر  دولت  یک جانبه 
گفت:  دارند،  مردم  از  حمایت  به عنوان  که  ادعاهایی  علی رغم 
قرار  تحت فشار  را  ملت  آحاد  اینکه  بر  علاوه  دولت ها  این 
نیز  صعب العلاج  بیماران  ویژه  به  خاص  بیماران  برای  داده اند، 

گرفتاری های زیادی را ایجاد کرده اند.
ابزاری از دارو و تجهیزات خاص  وی گفت: آمریکا با استفاده 
بیماران، به صورت مزورانه کودکان، جوانان، زنان و مبتلایان به 
بیماری های خاص را با رنج بیشتری روبه رو کرده و آنان را از 

دسترسی به دارو که حق طبیعی آنهاست محروم کرده است.
به دلیل  از خانواده ها  اینکه برخی  بیان  با  سخنگوی قوه قضائیه 
جان  دادن  دست  از  و  گرفتاری  با  لازم  داروهای  دریافت  عدم 
عزیزانشان روبه رو می شوند، گفت: دستگاه قضائی به عنوان وظیفه 
در  هم  بیماران  احقاق حقوق  در جهت  ذاتی خود  و  حاکمیتی 

داخل و هم در داخل از کشور در حال انجام اقداماتی است.
سخنگوی قوه قضائیه به دادگاه حقوقی شکایت بیماران مبتلا به 
تالاسمی و بیماران موسوم به پروانه ای اشاره کرد و گفت: این 
دادگاه شکایات این بیماران را در دستورکار قرار داده و در حال 
برگزاری است. معاونت بین الملل و ستاد حقوق بشر با همکاری 
تنگاتنگی که با وزارت امور خارجه و معاونت حقوقی ریاست 
در  موضوع  طریق طرح  از  که  می کنند  تلاش  داشته،  جمهوری 
مراجع بین المللی بتوانند نسبت به احقاق حقوق بیماران اقدامات 
بین المللی را داشته باشند. از این رو این موضوع در دستور کار 
قوه قضائیه و دولت قرار دارد که نتایج آن اطلاع رسانی خواهد 

شد.

پورمحمدی :

بهبود وضع اقتصادی با آگاهی رخ می دهد
رغم  علی  گفت:  اسلامی  انقلاب  اسناد  مرکز  رییس 
مشکلاتی که در حوزه نشر کشور وجود دارد، این حوزه با 
تمام سختی ها وضعیت خود را به خوبی حفظ کرده است.

حجت الاسلام والمسلمین مصطفی پورمحمدی رییس مرکز 
پنجمین  و  از سی  بازدید  در حاشیه  اسلامی  انقلاب  اسناد 
نمایشگاه بین المللی کتاب تهران، در گفتگو با مهر با اشاره 
اینکه  رغم  علی  گفت:  نمایشگاه  از  دوره  این  وضعیت  به 
اقتصاد کتاب همچون بخش های دیگر جامعه در وضعیت 
سختی به سر می برد الحمدالله بازار کتاب همچنان پر رونق 

است .
قیمت های  با  کتاب  چاپ  و  است  گران  کاغذ  افزود:  وی 
بالا انجام می شود. برآوردها حکایت می کند وضعیت نشر 
با سال های گذشته خیلی فرق نکرده باشد و این امر نشان 
بازار  در  که  هایی  همان سختی  با  توانسته  کتاب  دهد  می 
وجود دارد، وضعیت مناسبش را حفظ کند. این وضع هم 
کتاب  به  مردم  اشتیاق  و  نویسندگان  و  ناشران  تلاش  به 

مربوط می شود.
رییس مرکز اسناد انقلاب اسلامی در ادامه گفت: نمایشگاه 
شاخص  و  است  کشور  فرهنگی  بزرگ  جشنواره  کتاب 
خیلی  موضوع  این  می رود.  شمار  به  جامعه  فرهنگی 
ارزشمند است. یکی از بزرگترین رویدادهای کشور همین 
یک  ما  دهد جامعه  می  نشان  این  و  است  کتاب  نمایشگاه 
بها می دهد. خوشبختانه  به کتاب  فرهیخته است و  جامعه 
نمایشگاه کتاب پررونق است و حجم تیراژ باعث خرسندی 
مردم  و  یابد  رونق  کتاب  اقتصاد  وضع  امیدواریم  است. 

راحت تر بتوانند کتاب بخرند.
بر خرید  قیمت کتاب  آیا  این پرسش که  به  پاسخ  وی در 
دیگر  همچون  کتاب  گفت:  خیر،  یا  دارد  تأثیر  مخاطبان 
کالاهایی که در جامعه وجود دارد، گران شده است. ما در 

همه ابعاد شاهد افزایش قیمت هستیم. حتماً افزایش قیمت 
کتاب می تواند در کاهش فروش این کالا تأثیر داشته باشد 
و این یک نگرانی جدی است. ما هم این موضوع را قبول 
بازار  مشکلات  این  رغم  علی  رسد  می  نظر  به  اما  داریم. 

کتاب توانسته وضعیت خود را حفظ کند.
حجت الاسلام والمسلمین پورمحمدی گفت: بهبود وضعیت 
افزایش  با  اجتماعی  فضای  و  زندگی  وضعیت  اقتصادی، 
آگاهی رخ می دهد. به مردم پیشنهاد می کنم از هر چیزی کم 
اما از خرید و مطالعه کتاب کم نگذارند. حداقل  بگذارند 
روزانه مطالعه خود را از طریق کتاب های صوتی و دیجیتال 
و حتی پادکست انجام دهند تا در مسیر افزایش آگاهی قرار 
بگیرند. کتاب های صوتی و الکترونیکی هم می توانند به این 

وضعیت کمک کند.
مجموع  در  گفت:  کشور  نشر  وضعیت  به  اشاره  با  وی 
و  است  خوبی  سطح  در  و  امیدوارکننده  نشر  وضعیت 
چاپ،  کاغذها،  کیفیت  رشد  از  را  موضوع  این  می توان 

ویراستاری و حجم کتاب ها متوجه شد.

صاحب امتیاز و مدیر مسئول: ابراهیم بهمنی جلالی
لیتوگرافی و چاپ شاخه سبز قم		
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بادامچیان :

مجلس دوازدهم در سال اول پر سر و
 صدا خواهد بود

تشکیل کمیته راهبردی همکاری های هسته ای میان ایران و ونزوئلا

رئیس سازمان انرژی اتمی گفت: تنها دو مساله با آژانس بین المللی 
انرژی اتمی باقی مانده که معاونان طرفین روی آن در حال گفتگو و 
تعامل هستند. »محمد اسلامی« رئیس سازمان انرژی اتمی در حاشیه 
نشست هیات دولت در جمع خبرنگاران گفت: هفته گذشته اولین 
کنفرانس بین المللی علوم و فنون هسته ای در اصفهان برگزار شد. 
۲۲ کشور در این کنفرانس شرکت کردند و از حدود ۶۰۰ مقاله 
ارائه شده به این کنفرانس ۴۲۰ مقاله پذیرفته شد.وی  بیان کرد 
:حدود ۱۰۰ سخنرانی در کارگروه های مختلف داشتیم.برای اولین 
بار توانستیم به صورت حرفه ای صدای جمهوری اسلامی و صدا 
مظلومیت مردم ایران را که حقایق برنامه های هسته ای را همیشه 

وارونه جلوه می کردند و سیاه نمایی می کردند، به اقصی نقاط دنیا 
منتقل کنیم.رئیس سازمان انرژی اتمی تصریح کرد: در این کنفرانس 
گروسی حضور داشت و سخنرانی کرد و در جریان سفر گروسی 
تثبیت شد که ایران یک ظرفیت گسترده در بخش های مختلف به 
ویژه هسته ای برای ارائه به جهان دارد و دارای دانشمندانی توانمند 
است که حرف برای گفتن دارند. اسلامی در پاسخ به سوالی مبنی 
بر مذاکرات رفع تحریم ها گفت:کار ما و آقای گروسی ارتباطی به 
مذاکرات رفع تحریم ها ندارد این بحث سیاسی است که به وزارت 
امور خارجه مربوط می شود. رئیس سازمان انرژی اتمی در مورد 
اسفند ۱۴۰۱  بیانیه مشترک  بیان کرد:  با گروسی  مذاکرات  نتیجه 

پابرجاست و حدود ۵۰ درصد از موارد باقی مانده ایران و آژانس 
حل و فصل شده و دو مکان باقی مانده در فرآیند حل و فصل قرار 
دارد که با توجه به برنامه ای که توافق کردیم معاونان طرفین روی 

آن در حال گفتگو و تعامل هستند.
مذاکراتی  اقتصادی  تحریم های  رفع  برای  مذاکره  گفت:  اسلامی 
سیاسی مربوط به مقامات سیاسی و دیپلماتیک دو طرف است و 

ربطی به گفت وگوهای ما با آژانس ندارد.
لوموند  روزنامه  مقاله  به  واکنش  در  اتمی  انرژی  سازمان  رئیس 
فرانسه درباره شایعه خرید کیک زرد جمهوری اسلامی ایران از 

کشور نیجریه، گفت: باید بگویید منبع خبرش کجاست.

»مجلس  این که  بیان  با  اسلامی  موتلفه  حزب  دبیرکل 
دوازدهم در سال اول، مجلسی پر سر و صداست«، گفت: 
و  بمانند  ریاست  کرسی  در  می خواهند  گذشته  دوستان 
دوستان تازه وارد معتقدند که باید ریاست به افراد جدید 

برسد. 
روند  درباره  ایسنا  با  گفت وگو  در  بادامچیان  اسدالله 
انتخابات مجلس شورای اسلامی، اظهار کرد: با وجود همه 
جوسازی ها و فشارهای داخلی و خارجی، ۲۵ میلیون نفر 
در انتخابات شرکت کردند که رقم قابل قبولی است البته 
انتظار این بود که درصد مشارکت حداقل ۵۰ درصد باشد 

که این درصد به ۴۵  رسید که از نظر من قابل قبول بود.
داد،  رخ  ما  انتخابات  در  که  مسائلی  همه  داد:  ادامه  وی 
این  در  است.  کشور  در  سیاسی  باز  فضای  پیامدهای  
انتخابات حضور فهرست ها متعدد شد که این نشانه مثبتی 
بود نه منفی؛ چراکه یکی دو لیست انتخاب مردم را محدود 
می کند ولی تعدد لیست ها دست مردم را در انتخاب افراد 

اصلح باز می گذارد.
 « این که  بیان  با  همچنین  اسلامی  موتلفه  حزب  دبیرکل 
انتخابات نام نویسی کرده بودند که  ۱۶ هزار نفر برای این 
امنیت  نهایت  در  انتخابات  کرد:  تصریح  بود«،  رقم خوبی 
برگزار شد. انتخابات در برخی کشورها با جنگ، آدم کشی 
توطئه های دشمنان،  با وجود  اما  انفجار همراه می شود  و 
در  انتخابات  سویی  از  نداد.  رخ  ایران  در  اتفاقی  چنین 
سلامت برگزار شد البته همواره در برهه بررسی صلاحیت 
ها، عده ای اعتراض دارند و عده ای هم بعد اعلام نتایج 
از  پس  اما  بود  اول  نفر  ما  نام  مثلا  که  دارند  اعتراض 
همیشه  شدند.  جابجا  نفرات  آخر،  صندوق  چند  شمارش 
این حرف ها وجود داشته است و شاید هم برخی مسائل 
در  ولی  دارد  وجود  خطا  درصد  یک  امکان  و  بیاید  پیش 
کرد:  نشان  نیست.بادامچیان خاطر  تاثیرگذار  انتخابات  کل 
سه مولفه رقابت، امنیت و سلامت بدست آمد و مشارکت 
هم بالای ۴۰ درصد و قابل قبول بود که البته در تهران ۲۵ 
درصد و در شهر دیگری مثلا ۶۰ درصد بود. مردم هم کمتر 
اصلح  افراد  انتخاب  سمت  به  و  کرده  توجه  ها  لیست  به 
انتخاب شدند که مدارک تحصیلی  افراد خوبی هم  رفتند. 
نمایندگی  سابقه  هم  توجهی  قابل  درصد  و  داشته  بالایی 
به  گذاشت.  احترام  مردم  رای  به  باید  هم  حالا  داشتند. 
کسانی هم که رای نداده اند باید تذکر داده و توصیه کنیم 
که  است  بهتر  و  کند  نمی  حل  را  مشکلی  ندادن  رای  که 
باشند.وی درباره  انعکاس صدای خود  دنبال  با رای دادن 
ترکیب مجلس دوازدهم، گفت: مجلس دوازدهم، مجلسی 
پر سر و صداست به دلیل اینکه دوستان گذشته می خواهند 
در کرسی ریاست بمانند و دوستان تازه وارد معتقدند که 
باید ریاست به افراد جدید برسد. نگاه های گوناگونی هم 
در مجلس وجود دارد و جدیدی ها می گویند که قبلی ها 

نتوانستند و ما برنامه داریم و ممکن است در سال اول هم 
و  گرفته  قرار  یکدیگر  کنار  در  تدریج  به  اما  بپرند  هم  به 
با کار و تفاهم جمعی، دنبال حل مشکلات مردم خواهند 
بود. جامعه هم دعواهای سیاسی را نمی پذیرد. جامعه ما 
نمی  هم  مقابل  کوچک  مسائل  سر  دیگر  و  است  فرهیخته 
کم  خیلی  گذشته  به  نسبت  هم  سیاسی  دعواهای  ایستد. 
شده است. مردم حاضر نیستند که اقتدار کشور با دعواهای 
سیاسی ضایع شود. من با هفتاد سال سابقه سیاسی، آینده 

کشور را روشن می بینم.
این فعال سیاسی خاطرنشان کرد: از اول انقلاب دعوا وجود 
داشت. اول خط امامی ها و بنی صدر دعوا داشتند که بنی 
مهندس  یعنی  ها  چپ  بعد  کرد.  فرار  و  شد  رسوا  صدر 
با  سازندگی  ادامه  در  شدند.  حاکم  دوستانش  و  موسوی 
مرحوم هاشمی روی کار آمد. بعد اصلاح طلب و اصولگرا 
و  بعد از آن، اصلاح طلب معتدلی مطرح شد که دوره آنها 
هم تمام شد و الان اصولگرا و اصلاح طلب به آن معنای 
گذشته تمام شده است. برخی دعواهای پراکنده الان هم به 
خاطر مسائل داخلی مجلس است و بزودی تمام می شود.

قرار گرفته و  افزود: مجلس دوازدهم در مسیر تحول  وی 
چه بسا این مساله خود را در انتخاب رئیس و هیات رئیسه 
پیش  اخیرا  که  مسائلی  برخی  هم  الان  دهد.  نشان  مجلس 
آمده  را من نمی پسندم ولی معتقدم به زودی پایان می یابد 
و آنچه باقی می ماند، اهمیت کار برای مردم است. اگر این 
اتفاق یعنی کار برای مردم و حل مشکلات آنها  در مجلس 
دوازدهم رخ ندهد، گروه ها و چهره های جدید می آیند و 
شاید مورد توجه مردم قرار گیرند. مردم متوجه می شوند 
چه گروه هایی برای خدمت و چه گروه هایی برای منافع 

خود و ریاست تلاش می کنند. 
دوازدهم  مجلس  معتقدم  مجموع  »در  این که  بیان  با  وی 
برای   ما  گفت:  بود«،  خواهد  راهگشا  و  جلو  به  گام  یک 
برنامه  و  اولویت   ۴ دوازدهم  مجلس  موتلفه  فراکسیون 
تنظیم  به  دادن  سامان  و  تکمیل  برای  ما  ایم.  کرده  تعیین 
ها،  قیمت  ثبات  بودن،  زا  تورم  از  برای جلوگیری  بودجه 
حل مشکل کمبود آب برای شرب، کشاورزی و صنعت و 
توجه به آموزش و پرورش و آموزش عالی برنامه داریم و 

آن را به مجلس دوازدهم ارائه می کنیم.

فناوری  و  علوم  وزیر  معاون  با  تماس  شرکت  مدیرعامل 
تخصصی  و  فنی  همکاری های  ارتقای  هدف  با  ونزوئلا 
سازمان  معاون  احمدی،  سیدجواد  کرد.  دیدار  کشور  دو 
بر  دیدار  این  در  تماس  شرکت  مدیرعامل  و  اتمی  انرژی 
لزوم توسعه روابط میان ایران و ونزوئلا تاکید کرد و گفت: 
سازمان  میان  جامع  تفاهم نامه  همکاری ها،  توسعه  هدف  با 
به  ونزوئلا  فناوری  و  علوم  وزارت  و  ایران  اتمی  انرژی 
با ارزیابی مثبت از سفر اخیر هیات  امضا رسیده است.وی 
منظور  به   ونزوئلا  به کشور  ایران  اتمی  انرژی  فنی سازمان 
عملیاتی کردن این تفاهم نامه، از آمادگی شرکت تماس برای 

توسعه همکاری های متقابل خبر داد. 
مدیرعامل شرکت تماس با تبیین بسترهای همکاری مشخص 

در زمینه اکتشاف و استخراج مواد پرتوزا و عناصر همراه به 
شرح تجارب بسیار ارزنده و قابل توجه شرکت تماس در 
پتانسیل،  این  به  توجه  با  اظهار کرد:  و  پرداخت  زمینه  این 
شرکت تماس می تواند از ظرفیت های خود برای اکتشافات 
کشور  در  اکتشافی  پهنه های  در  زمینی  پی جویی  و  هوایی 

ونزوئلا استفاده کند.
توسعه تاسیسات هسته ای ونزوئلا در گرو کمک ایران

آلبرتو خوزه کینترو معاون وزیر علوم و فناوری ونزوئلا نیز 
در این نشست از اهتمام جدی مدیرعامل و مجموعه مدیران 
شرکت تماس در توجه به نیازهای کشور ونزوئلا در حوزه 
هسته ای، فعالیت های زیرساختی لازم برای توسعه تاسیسات 

هسته ای در این کشور را نیازمند کمک ایران دانست.
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